
Štajerski TEDNIK torek, 30. 4. 2019     COLOR CMYK stran 1
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Podravje, Slovenija � 1. maj, mednarodni praznik dela

V regiji številna prvomajska praznovanja
Ob 1. maju, prazniku dela, bodo po vsej Sloveniji potekali različne slovesnosti in družabni dogodki. Na predvečer 
praznika bodo postavljali prvomajska drevesa in priredili kresovanja. Praznično jutro se bo začelo z igranjem 
budnic, organizirani bodo pohodi in druga druženja v znamenju boja za delavske pravice, pa tudi zabave.
Več na strani 3.
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Ob sklenitvi naročniškega razmerja v času od 2. aprila do 28. junija  
boste lahko na morju brezplačno uživali vse poletne sobote!

w
w

w
.te

dn
ik

.s
i

Več v notranjosti časopisa.

AKCIJA ZA NOVE NAROČNIKE 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA! Simonov zaliv

Obvestilo bralcem 
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„Prevzem je bil končan februarja 
2019, končna prevzemna kupnina 
je bila določena na podlagi revidira-
nih računovodskih izkazov Perutni-
ne Ptuj za leto 2018. Skupina MHP je 
tako zaključila prevzemni proces in 
potrdila lastništvo 90,69-odstotne-

ga deleža Perutnine Ptuj. Za nakup 
smo z družbo SIJ dosegli končno 
poravnalno ceno delnice, ki zna-
ša 22,34 evra. Trenutno izvajamo 
presojo proizvodnih zmogljivosti 
Perutnine Ptuj, predvidoma letos 
bomo zainteresiranim deležnikom 

v Sloveniji in Londonu skupaj z vod-
stvom obeh podjetij, razkrili celovit 
načrt posodobitve,“ so navedli v 
družbi MHP, ki velja za eno naj-
večjih kmetijsko-živilskih podjetij 
v regiji. Konec leta 2017 je osnovni 
kapital Perutnine Ptuj znašal 45,5 

milijona evrov. Razdeljen je bil na 
nekaj manj kot 11 milijonov delnic. 
Ob podatku o nakupni ceni za del-
nico (22,34 evra) in višini deleža, ki 
ga je MHP v Perutnini prevzel (90 
odstotkov), je moč sklepati, da bi 
lahko Ukrajinci za kupnino odšteli 
okoli 220 milijonov evrov. Če poda-
tek o vrednosti kupnine drži, javno 
in uradno ga doslej namreč niso 
razkrivali, bi lahko sklepali, da je SIJ 
v dobrih treh letih, toliko časa je bil 
v Perutnini neposredno prisoten, 
zaslužil okoli 150 milijonov evrov. 
Do lastniškega deleža je prišel z 
vložkom okoli 62 milijonov evrov, 
nekaj milijonov je vložil v nujne 
posodobitve, lani konec leta si je 
izplačal devet milijonov evrov divi-
dende, podjetje pa nato prodal za 
dobrih 22 evrov po delnici, kar ob 
predpostavki prodaje nekaj manj 
kot deset milijonov kosov delnic 
znaša okoli 220 milijonov evrov. V 
poslovnih knjigah (2017) je SIJ na-
ložbo v Perutnino Ptuj vrednotil v 
znesku 270 milijonov evrov.

Ptuj � Prevzemni postopek Perutnine Ptuj končan

Je SIJ v treh letih zaslužil 150 mio evrov?
Ukrajinski MHP, novi 90-odstotni lastnik Perutnine Ptuj, je konec minulega tedna sporočil, da je prevzemni 
postopek pri koncu.

Letošnja pomlad je prinesla kar 
nekaj novih razpisov za prosta de-
lovna mesta, saj so se nekaterim 
direktorjem in ravnateljem iztekli 
mandati.  Na aprilski seji je mestni 
svet s 24 glasovi za in enim vzdrža-
nim potrdil sklep o imenovanju Pe-
tra Srpčiča za direktorja Mestnega 
gledališča Ptuj. To bo njegov tretji 
direktorski mandat v tem zavodu. 
Na dosedanjem delovnem mestu 
bo najbrž ostala tudi Lidija Ha-
meršak Marin, ravnateljica OŠ dr. 
Ljudevita Pivka. Razpis za prosto 
delovno mesto ravnatelja tega 
zavoda je bil objavljen 15. marca, 
Hameršak Marinova je bila edina 
prijavljena kandidatka. Za razliko 
od gledališča pa v tem primeru o 
imenovanju ne odločajo mestni 
svetniki, ki podajo le mnenje, tem-
več svet zavoda. K imenovanju 
Hameršak Marinove so podali po-
zitivno mnenje.

Zapleta se na srednjih 
šolah ...

Kot smo poročali, je v teku izbira 
treh ravnateljev ptujskih srednjih 
šol: Elektro in računalniške šole, 
Strojne šole in Ekonomske šole 
Šolskega centra Ptuj.

Na Elektro in računalniški šoli je 
bil edini prijavljen kandidat Rajko 
Fajt. Tudi v primeru Šolskega cen-
tra Ptuj in srednješolskih ravna-
teljev je za imenovanja pristojen 
svet zavoda, mestni svet poda le 
mnenje. Oblikovala jih je Komisija 
za volitve in imenovanja, ki je Fajtu 
dala pozitivno mnenje. V primeru 

Ekonomske šole, kjer sta se prijavili 
dve kandidatki, pa so se odločili za 
Darjo Harb. 

Bo pa, kot kaže, kar nekaj zaple-
tov pri izbiri ravnatelja Strojne šole 
ŠC Ptuj. Za razliko od Ekonomske 
in Elektro šole, kjer je občinska 
komisija za imenovanja in volitve 
podprla dosedanje ravnatelje, so 
se na Strojni šoli odločili drugače. 
Tudi tam sta prijavljena dva kan-
didata: Bojan Lampret, dosedanji 
ravnatelj, in protikandidatka, Anja 
Jesenek Grašič. Komisija je predla-
gala, da mestni svet poda pozitiv-
no mnenje slednji, kar je mestni 
svet tudi upošteval. Čeprav podajo 
le mnenje, odloča pa sveta zavoda, 
Lampret ni zadovoljen s stališčem, 
ki ga je oblikovala Komisija za vo-

litve in imenovanja. To je na seji 
izpostavil svetnik Janez Rožmarin. 
Postopek komisije naj bi bil sporen, 
saj se kandidati niso imeli možnosti 
predstaviti njenim članom.

Eden izmed članov komisije, 
Andrej Čuš, je zavrnil obtožbe in 
dejal, da so bile odločitve komisi-
je soglasne in da je bil postopek 
izpeljan v skladu s pravili. Štefan 
Čelan, ki je prav tako v komisiji, je 
poudaril, da so le mnenjedajalec in 
da njihove odločitve tako ne bodo 
odločilne: „Vsi kandidati so zače-
li teči, ko so bili na ciljni črti in je 
ustrelilo. Nihče ni privilegiran, zato 
očitka sploh ne razumem.“

Svetnica Mirjana Nenad, tudi 
predsednica sveta zavoda ŠC Ptuj, 
je poudarila, da so za vse kandida-

te veljala enaka pravila; njihove ži-
vljenjepise in vizije so posredovali 
komisiji, ta pa je oblikovala odločit-
ve. Je pa očitno tudi mnenje samih 
svetnikov o odločitvi komisije de-
ljeno. Pozitivno mnenje k imeno-
vanju Harbove so podali soglasno, 
pri Fajtu je bil en svetnik vzdržan, 
24 jih je bilo za, medtem ko se 
je pri glasovanju o pozitivnem 
mnenju Jesenek Grašičevi s takim 
predlogom strinjalo 17 svetnikov, 
šest svetnikov pa se je glasovanja 
vzdržalo. Tudi po neuradnih infor-
macijah se v ozadju bijejo pravi boji 
za ravnateljska mesta. Odločitev 
je v rokah sveta zavoda, ki naj bi o 
tem odločal naslednji teden.

Ptuj � Imenovanja direktorjev, ravnateljev

Morda kdo od kandidatov privilegiran?
Peter Srpčič ostaja na čelu Mestnega gledališča Ptuj, pozitivno mnenje so mestni svetniki dali tudi do-
sedanji ravnateljici OŠ dr. Ljudevita Pivka Lidiji Hameršak Marin. Zapleta pa se pri izbiri (nekaterih) 
ravnateljev ptujskih srednjih šol.

Foto: DK

Mestni svet je imel na aprilski seji polne roke dela z imenovanji.

Foto: Črtomir Goznik

Iz Holdinga MHP so sporočili, da so za delnico Perutnine Ptuj odšteli 22,34 evra. Kupili so jih 90 odstotkov oziro-
ma nekaj manj kot 10 milijonov kosov.

Novoimenovani uredniški odbor cirkulanskega občinskega glasila 
sestavljajo Miro Lesjak, Petra Letonja, Mateja Muršec, Leonida Škri-
njar, Marija Zebec in urednica Laura Mohorko Kumer. Prejšnji mesec je 
odbor sprejel programsko zasnovo glasila za obdobje štirih let, ena od 
šestih točk se je glasila: »Tematika člankov je različna. Glasilo vsebuje 
poročila o pomembnih letnih mejnikih vzgojno-izobraževalnih usta-
nov (šola in vrtec), članke društev in drugih ustanov (športno, gasilsko 
itd.), ki poročajo o dogodkih/mejnikih, pomembnih za občino. Prav 
tako v glasilu najdemo posameznike, ki so v naši občini s svojim delom 
doprinesli k večji prepoznavnosti na kakršnem koli nivoju. Hkrati se 
sklene, da se glasilo občine Cirkulane distancira od subjektivnih poli-
tičnih vsebin.«

Zadnji stavek je več občinskih svetnikov zmotil. Mira Petrovič je že-
lela dodatna pojasnila: »Vemo, da je bilo v preteklosti pri glasilih naj-
več problemov z objavami, ki so se označevale kot politične. Se lahko 
'subjektivne politične vsebine' bolj podrobno razložijo, da bomo razu-
meli? Politične stranke so ob občinskem prazniku itd. navadno objavi-
le čestitko. Ali torej ne bo ničesar več, niti čestitk? Se bo še dopuščala 
objava člankov o delu stranke itd.?«

Objave župana in poslanca 
avtomatično politične?

Županja občine Cirkulane Antonija Žumbar je spomnila, da so bile 
glede tovrstnih objav v glasilu vseskozi razne polemike: »Mislim, da 
politične vsebine morda res niso primerne – v smislu agitacij. Voščila 
so primerna, to je del našega življenja. Nisem pa naklonjena temu, da 
bi si s proračunskim oz. občinskim denarjem kdorkoli nabiral neke pri-
vilegije.« Spomnimo: do političnih sporov je prišlo pri zadnjih volitvah 
v državni zbor, pa tudi zaradi uvodnikov nekdanjega župana Cirkulan 
Janeza Jurgeca …

Franc Milošič je zastavil vprašanje: »Bo aktualna poslanka državne-
ga zbora iz naše volilne enote (Suzana Lep Šimenko, op. a.) lahko pi-
sala ali ne? Zastopa nas v Ljubljani, mi smo jo izvolili. Ne vem, kako nas 
bo zastopala, če ji onemogočimo objave v občinskem glasilu.« Simon 
Milošič je opomnil, da bi bilo torej treba prepovedati tudi verske vsebi-
ne. Pripomnil je še: »Občinski svetniki smo vsi politiki, mi smo potrdili 
uredniški odbor, zdaj pa nam ta odbor prepoveduje pisanje.«

Županja je pozvala k sodelovanju in uporabi zdrave pameti: »Vemo, 
kakšne so bile stvari, glasilo ste sami brali. Jaz ga na koncu, oprosti-
te, nisem več, ker me je vedno bolelo.« »Sporni« stavek so na koncu 
izbrisali iz programske zasnove in slednjo soglasno potrdili. Kakšen bo 
torej Cirkulančan po novem, bomo videli kmalu.

Cirkulane � Občinsko glasilo

Kakšen bo po novem
Cirkulančan
Cirkulanski občinski svet je na zadnji seji razpravljal o novi 
programski zasnovi občinskega glasila Cirkulančan. Zataknilo 
se je pri defi niciji »subjektivnih političnih vsebin«.

Foto: EM

Občinski svet »subjektivnih političnih vsebin« ni mogel defi nirati. Jih 
je zato dovolil?

Organizatorji so v 40 dneh opozarjali na tveganja zaradi alkohola 
ter spodbujali k solidarnosti z vsemi, ki trpijo zaradi alkohola v druži-
nah, na cesti in pri zdravju. »Geslo je spodbujalo k odgovornemu od-
nosu do pitja alkohola doma, na cesti, v službi in v družbi,« so zapisali 
v sporočilu za javnost v Slovenski karitas. Ob zaključku akcije pozivajo 
»še naprej odgovorno in brez alkohola v prometu preko celega leta«. 
Alkohol že v majhnih količinah povzroča zmanjšanje reakcijskih spo-
sobnosti in zmožnost presoje. Kakršnokoli pitje alkohola ali tudi uživa-
nje drog pred vožnjo je »smrtno nevarno«, so še navedli.

Slovenija � 40 dni brez alkohola

Nagovorili 130.000 ljudi 
V sklopu akcije 40 dni brez alkohola, ki je potekala pod geslom 
Za odgovoren odnos do alkohola, so organizatorji nagovorili 
več kot 130.000 ljudi. 
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Ptujsko kresovanje z osrednjo proslavo ob prazniku dela 
bo tudi letos na griču Panorama. Začelo se bo ob 19.30 s 
pozdravom županje MO Ptuj Nuške Gajšek. Slavnostni go-
vornik bo predsednik Svobodnega sindikata Slovenije Mirsad 
Begić. Zaigrali bodo ptujski godbeniki. Kres bodo prižgali ob 
21. uri, nato sledita druženje in zabava. Na praznično jutro 
bodo godbeniki zaigrali budnico, organizirana bosta pohod 
po obronkih Slovenskih goric in kolesarjenje. Vse udeležence 
jutrišnjih prireditev bodo pogostili z brezplačnim obrokom. 
Na predvečer praznika in sam praznik ne bo veselo in dru-
žabno samo na Ptuju, temveč v številnih krajih po Sloveniji. 
Tradicionalne prvomajske prireditve organizirajo sindikati, 
lokalne in vaške skupnosti, društva ter različne organizacije.

Sindikati ob letošnjem prazniku 
dela v ospredje postavljajo proble-
matiko delovnega časa. Čeprav 
je bil 40-urni delovnik kot splošni 
standard Mednarodne organizaci-
je dela v veljavi od leta 1935, lahko 
še danes marsikdo o tem le sanja, 
so ob predstavitvi prvomajskih ak-
tivnosti izpostavili v sindikalnih or-
ganizacijah. »Osem ur dela, osem 
ur počitka in osem ur, namenjenih 
prostemu času je za marsikatere-
ga delavca nekaj, kar si zgolj želi,« 
opozarja predsednik Konfedera-
cije sindikatov Pergam Jakob Po-
čivavšek in dodaja: »Se pa ta pro-
blematika danes izpostavlja tudi 
v drugi luči, in sicer v povezavi z 

vprašanjem prekarnosti in drugimi 
oblikami dela, ki morda v Sloveniji 
še niso tako prisotne, v tujini pa 
izrazito.«

Generalni sekretar Konfederaci-
je sindikatov javnega sektorja Bo-
jan Hribar pravi, da praznovanje 1. 
maja ni namenjeno zgolj spominu 
na nekdanje boje delavstva in za 
njihove temeljne pravice, temveč 
je to tudi priložnost, da se opozo-
ri, da je delo vrednota. »Vredno-
ta, ki človeku omogoča svobodo, 
dostojanstvo in samozavest, ob-
čutek, da je sposoben sam poskr-
beti zase in za svojo družino, da ni 
nikomur v breme in da zmore po-
magati drugim,« je sklenil.

Slovenija � 1. maj, mednarodni praznik dela

Prvomajska praznovanja: 
mlaji, kresovanja, budnice in druženje
Jutri, v sredo, zaznamujemo 1. maj, mednarodni praznik dela, ko bodo po vsej Sloveniji potekali raz-
lične slovesnosti in družabni dogodki. Nocoj, na predvečer praznika, bodo številna kresovanja, jutri pa 
budnice, pohodi in druga druženja v znamenju boja za delavske pravice.

Foto: Črtomir Goznik

Ob montažnem krožišču, ki so ga vzpostavili po obnovi stare-
ga dravskega mostu, so izbrisali prehod za pešce in kolesarje, ki je 
iz mesta vodil v mestni park. Z mostu proti mestu pa so vzposta-
vili dodatni vozni pas. Iz smeri starega mostu vozniki pri vožnji v 
mesto lahko krožišče ob desni strani obvozijo. To jim omogoča 
vzpostavljen novi prometni pas. Na občini in DRSI pričakujejo, da bi 
lahko dodatni pas zmanjšal zastoje, ki so se pojavljali v času prome-
tni konic iz smeri Mariborske in Zagrebške ceste čez dravski most 
in proti mestu. Prehod za pešce so ukinili zaradi zagotavljanja večje 
stopnje prometne varnosti. Na MO Ptuj pešce in kolesarje izrecno 
pozivajo, naj ceste na tej lokaciji več ne prečkajo, temveč naj ube-
rejo varno pot mimo Miheličeve galerije. 

Ptuj � Krožišče pri minoritskem samostanu

Dodatni vozni pas, 
prehod za pešce ukinili
Mestna občina (MO) Ptuj in Direkcija RS za infrastrukturo 
(DRSI) sta v minulem tednu uresničili namero o spremembi 
prometnega režima v in ob krožišču pri minoritskem samo-
stanu na Ptuju.

Foto: Črtomir Goznik

Delavci med nameščanjem nove prometne signalizacije

Na zadnji seji završkega občinskega sveta je podžupan Dušan 
Rojko opozoril, da stroški vrtcev v drugih občinah in stroški za 
kritje nezasedenih mest v Vrtcu Zavrč za občino pomenijo znaten 
fi nančni zalogaj. V letošnjem završkem občinskem proračunu je za 
kritje nezasedenih mest v Vrtcu Zavrč rezerviranih 45.000 evrov, za 
stroške vrtcev v drugih občinah 25.000 evrov, za razliko med ceno 
programov vrtca in plačili staršev pa 68.000 evrov. Župan občine 
Zavrč Slavko Pravdič je postregel še s konkretnim izračunom: »V šti-
riletnem mandatu nam plačilo vrtca v drugih občinah in plačilo pra-
znih mest v našem vrtcu skupaj odneseta nekaj čez 200.000 evrov.« 
Za primerjavo: letos bodo na Občini Zavrč za investicije skupno na-
menili dobrih 150 tisočakov …

Župan je dejal: »Vsem, za katere vemo, da ne živijo tu, ampak so 
v naši občini samo prijavljeni, imajo pa otroke v drugih vrtcih, sem 
dal ustni apel. Od dveh sem že dobil ustno zagotovilo, da se bo to 
v najkrajšem možnem roku uredilo, vendar do zdaj še nimamo po-
datka, da bi bil kak primer rešen.« Dodal je: »Če beseda oz. apel na 
zaleže, bo pač moralo zaleči kaj drugega.« Za starše otrok, ki obisku-
jejo vrtce v drugih občinah, nameravajo zato v kratkem organizirati 
sestanek. Pozvali jih bodo k vpisu otrok v završki vrtec oz. ureditvi 
(resničnega) naslova prebivališča.

Zavrč � Zagata z vrtci in prebivališči

Če beseda ne zaleže
Tisti, ki imajo stalno prebivališče prijavljeno v občini Zavrč 
(kjer ali res živijo ali pa tudi ne), a svoje otroke v vrtec vo-
zijo v katero od drugih občin, lahko v kratkem pričakujejo 
vabilo na sestanek.

Podravje na moji dlani 
– morje in planine na vsaki dlani
Družba Radio–Tednik Ptuj v soboto, 18. maja, pred ptujsko Qlandio pripravlja celodnevni dogodek Pod-
ravje na moji dlani – morje in planine na vsaki dlani.

Sodelavci Radia Ptuj in Štajerskega tednika pripravljamo cel dan norčij za vse otroke Spodnjega Podravja, glasbeno animacijo in celodnevni pre-
nos dogajanja na Radiu Ptuj. Na voljo bodo največja napihljiva igrala, med obiskovalce bomo razdelili tisoč porcij palačink in tisoč porcij sladoledov 
Stork. Pri peki palačink bodo pomagali člani Rotary act kluba Ptuj. S prostovoljnimi prispevki bomo s pomočjo Zveze prijateljev mladine Ljubljana 
Moste–Polje na morje ali v planine za en teden peljali en avtobus otrok iz Spodnjega Podravja. Prispevke (5 evrov) zbiramo tudi po SMS-sporočilih 
na številko 1919, ključna beseda Prijatelj5.

Lani skoraj 
milijon delovno 
aktivnih

V Sloveniji je bilo lani nekaj več 
kot 981.000 delovno aktivnih pre-
bivalcev, kar je 2,2 odstotka več 
kot predlani. Med delovno aktiv-
nimi je bilo 85 odstotkov zaposle-
nih, 12 odstotkov samozaposlenih 
ter tri odstotke pomagajočih dru-

žinskih članov. Med zaposlenimi 
jih ima 84 odstotkov pogodbo za 
nedoločen čas, 10 odstotkov za 
določen čas, pet odstotkov pa jih 
dela na drugih pravnih podlagah. 
Žal pa je med delovno aktivnimi še 
vedno sedem odstotkov takšnih, 
ki živijo pod pragom tveganja 
revščine; dva odstotka jih prejema 
denarno ali materialno pomoč do-
brodelnih organizacij.

Foto: EM
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V pozdravnem govoru je pred-
sednica Območnega združenja 
borcev za vrednote NOB Ptuj Bran-
ka Bezeljak izpostavila, da je Zveza 
borcev združenje za vrednote in 
negovanje vrednot II. svetovne 
vojne in NOB. „Mi pa smo tisti, ki 
smo naslednje generacije, ki mora-
jo prenašati ta izročila in te vredno-
te na mlajše rodove. Ne bomo več 
samo obujali spominov, kajti časi 
so se spremenili in tudi vloga Zdru-
ženja borcev za vrednote NOB se 
spreminja. Povezujemo se z vsemi 
organizacijami, ki so antifašistične, 
ki obsojajo kakršno koli nasilje, voj-

nih grozot si nihče izmed nas več 
ne želi, čeprav se to v svetu še ved-
no dogaja,“ je še poudarila. 

Begunci žrtve 
imperialnih vojn

Slavnostni govornik Blaž Kavčič 
je spomnil, da se na ta dan spo-
minjamo 63.000 izgnanih Sloven-
cev, več kot 25.000 umorjenih. To 
je naš skupni praznik, tudi danes 
uživamo trajne pridobitve OF. „Po 
78 letih začetka okupacije in usta-
novitve OF, po 74 letih od konca 
II. svetovne vojne, po 28 letih od 

ustanovitve samostojne Slovenije 
je čas, da se vprašamo, kje smo 
danes Slovenci kot nacija, kako 
nam je, koliko zmoremo in hoče-
mo razumeti sporočila borcev iz 
naše preteklosti, koliko zmoremo 
in hočemo uresničevati vrednote 
človeškega dostojanstva in upor-
nosti. Danes se malokdo zaveda, 
da smo na nek sodoben, visoko 
tehnološki globalni način napa-
deni tudi mi, kot Slovenci, pa tudi 
kot del človeštva 21. stoletja. Res 
je tudi, da smo se Slovenci raz-
meroma dobro znašli v pogojih 
delovanja pod nemško taktirko, s 
svojimi odličnimi inženirji, mojstri 
in delavci, naslonjeni na močno 
nemško avtomobilsko industrijo. 
Zadnja leta je bila Slovenija med 
tistimi članicami EU, ki so imele naj-
hitrejšo rast. A tegobe in tveganja 

se za večino Slovencev povečujejo. 
Nekaj ni v redu, če bankirji zahte-
vajo milijonske plače, če nam hira 
zdravstvo, ki ga razjedata slaba 
organizacija in korupcija, če smo 
podrejeni evropskemu parlamen-
tu, ki mu predseduje simpatizer fa-
šizma Tajani, ki nekaznovano pod-
pira fašistične ozemeljske zahteve 
do Slovenije. Tistim, ki so preučili 
usmeritve globalnih vplivnežev, je 
jasno, da so z nasiljem povzročeni 
valovi množic beguncev v Evropo 
del načrta za podreditev državlja-
nov Evrope. Begunci so posledica 
imperialnih vojn v Libiji, Iraku, Siriji 
in drugod.“

Smo žrtve istega 
agresorja

„Zavedati se moramo, da smo 
državljani držav Evrope kot tudi 
begunci žrtve istega agresorja. 
Najprej je treba odpraviti vzroke 
sprožanja begunskih valov, ne pa 

vsiljevati pogajanja o nameščanju 
beguncev po evropskih državah, 
kot da je to objektivna dana oko-
liščina ali pa kot bi šlo za naravno 
katastrofo. Vzroki vojni niso lokalni 
spori, ampak globalni interesi oro-
žarskih, naftnih in drugih korpo-
racij,“ je povedal Blaž Kavčič in 
poudaril, da si državljani Slovenije 
zaslužimo boljše upravljanje dr-
žave. Vloga političnih strank se je 
v Sloveniji in globalno izkazala za 
negativno, saj temeljijo na denarju, 
ki ga dobijo od kapitala, ljudem pa 
vladajo s pomočjo umetno ustvar-
jenih nasprotij in v interesu lobi-
stov iz ozadja. Postale so mrtev 
rokav demokracije. Nastopil je čas 
za gibanja, priložnost za stranke, 
da se transformirajo v zastopstvo 
ljudi, ne več v zastopstvo kapitala 
zoper ljudi. Resnični, dolgoročni 
interesi državljanov morajo postati 
temeljna usmeritev in merilo kako-
vosti upravljanja države.

torek � 30. aprila 20194 Podravje

V kulturnem programu osrednje slovesnosti ob dnevu upora 
proti okupatorju v MO Ptuj so nastopili: Pihalni orkester Ptuj, 
člani DPD Svoboda Ptuj – Teater III z recitalom Za svobodo 
in za mir ter ženski pevski zbor Lilith. Že po tradiciji je sledil 
23. tradicionalni pohod po poteh upora in prostovoljnega 
dela v Kicar, s katerim so počastili 42-letnico delovanja Kluba 
brigadirjev MDA Ptuj. Slavnostna govornica je bila Viktorija 
Dabič, častna občanka MO Ptuj in udeleženka mladinskih 
delovnih akcij. Za kulturne utrinke so poskrbeli v moškem 
pevskem zboru KD Rogoznica in gledališkem studiu DPD Svoboda 
Ptuj. Praznično dogajanje so sklenili z družabnim srečanjem.

Ptuj � Dan upora proti okupatorju

Za boljše upravljanje države in interese ljudi
Slovesnost ob dnevu upora proti okupatorju je 27. aprila potekala pred nekdanjimi zapori v Prešernovi ulici na Ptuju, danes upravno zgradbo PMPO. Prip-
ravila sta jo MO Ptuj in Območno združenje borcev za vrednote NOB Ptuj v sodelovanju z domoljubnimi in veteranskimi organizacijami.

Foto: Črtomir Goznik

Praporščaki domoljubnih in veteranskih organizacij na osrednji slovesnosti ob dnevu upora proti okupatorju v 
MO Ptuj, ki se je je udeležilo veliko ljudi.

V občini Sveti Andraž v Sloven-
skih goricah so se pridružili projek-
tu RuNe (rural network) za ureditev 
optičnega omrežja. Gre za medna-
rodni projekt, ki ga v Sloveniji izvaja 
podjetje Rune.si, njegov cilj je za-
gotoviti ultra hitro širokopasovno 
optično infrastrukturo vsem upo-
rabnikom na podeželskih področjih 
v Sloveniji in na Hrvaškem, kjer tovr-
stne infrastrukture še ni in je ne na-
meravajo zgraditi drugi operaterji. 
Zgrajeno bo odprto omrežje, uprav-
ljavec ga bo ponujal vsem ponudni-
kom vsebin pod enakimi pogoji. Kot 
je povedala Gordana Šori z Občine 
Sveti Andraž v Slovenskih goricah, 
bodo z izgradnjo omrežja na pod-

ročjih, ki trenutno niso pokrita z 
optično infrastrukturo, v njihovem 
primeru gre za naselja Slavšina, No-
vinci, Gibina in Rjavci, sledili ciljem 
digitalne agende za Evropo 2020, 
odprt koncept izgradnje omrežja 
pa bo omogočal tudi liberalizacijo 
tržišča storitev na področju elek-
tronskih telekomunikacij. Končni 
uporabnik bo imel možnost pro-
ste izbire ponudnika storitev, ki je 
glede na ceno in kakovost storitev 
zanj najugodnejši, saj bo upravitelj 
omrežja vsem operaterjem zagota-
vljal enakovreden dostop in najem 
omrežja pod enakimi pogoji. Poleg 
tega je projekt RuNe prvi in v tem 
trenutku tudi edini mednarodni 

projekt na ravni Evropske unije, s 
katerim se povezujejo ozemlja več 
držav članic z ultra hitro širokopa-
sovno infrastrukturo.

Za pospešitev in poenostavitev 
gradnje bodo pri gradnji uporabili 
vso razpoložljivo obstoječo infra-
strukturo, kot so telekomunika-
cijske cevi, obstoječi elektro, tele-
komunikacijski drogovi in drogovi 
javne razsvetljave, s čimer bodo 
zmanjšali stroške gradnje elektron-
skih komunikacijskih omrežij viso-
kih hitrosti. »Omrežje je zasnovano 
kot aktivna infrastruktura, ki omo-
goča dostop do širokopasovnih 
storitev prek optičnega omrežja. 
Takoj, ko bodo priključki zgrajeni in 
omogočeni, bodo uporabniki o tem 
obveščeni, nato pa bodo imeli na 
voljo 90 dni, da poiščejo izbranega 
ponudnika storitev in z njim skle-
nejo pogodbo za naročniški paket. 
Ker se bo omrežje RuNe gradilo le 
na območjih, kjer bo za priključitev 
zainteresiranih najmanj 25 odstot-
kov hišnih priključkov po posame-
znih in že omenjenih vaseh, pozi-
vamo občane, da nam do 31. maja 
posredujejo pristopne izjave.«

Sv. Andraž � Projekt RuNe za štiri naselja

Gradnja optičnega omrežja
Odprto omrežje RuNe, namenjeno podeželju brez širokopasovne optične infrastruk-
ture, se bo gradilo le tam, kjer bo za priključitev zainteresiranih najmanj 25 odstot-
kov hišnih priključkov.

Foto: SD

V občini Sveti Andraž v Slovenskih goricah zbirajo prijave zainteresiranih 
za izgradnjo odprte širokopasovne optične infrastrukture.

V Osnovni šoli Destrnik-Trno-
vska vas so končali vpis v prvi 
razred za šolsko leto 2019/20; v 
matični šoli na Destrniku bodo 
sprejeli 19 prvošolčkov, v njeni 
podružnici v Trnovski vasi pa 17. 
Letos v prvem razredu na Destrni-
ku sedi 24, v Trnovski vasi pa 16 
otrok.

Šoli sta organizirani kot zavod, 
v okviru katerega delujeta tudi 
oba vrtca. V Trnovski vasi je pouk 

organiziran za prvi dve triadi, v 
zadnji triadi se trnovski učenci pri 
pouku pridružijo vrstnikom v ma-
tični šoli na Destrniku. Kot je po-
vedal ravnatelj Drago Skurjeni, je 
letos vseh učencev 345, od tega 
na Destrniku 251, v Trnovski vasi 
pa 94. V matični šoli na Destrniku 
je pouk organiziran v dvanajstih 
oddelkih, od tega imajo po en 
oddelek od prvega do petega ra-
zreda ter po en oddelek za osmi 

in deveti razred, v sedmem in os-
mem razredu pa sta dva oddelka. 
V podružnični šoli v Trnovski vasi 
je šest oddelkov, po en za vsak 
razred.

Vrtec skupaj obiskuje 119 malčk-
ov, nastanjeni so v sedmih oddel-
kih in pol. V destrniškem vrtcu je 
v štirih oddelkih in pol 67 otrok. 
Nekoliko manj jih je v trnovskem 
vrtcu, in sicer 52 v treh oddelkih.

Destrnik, Trnovska vas � V šoli 345 učencev

Jeseni 36 prvošolčkov
Na Destrniku bodo v novem šolskem letu sprejeli 19, v Trnovski vasi pa 17 šestle-
tnikov. V obeh vrtcih, ki delujeta v okviru zavoda, je 119 malčkov.

Foto: SD

V podružnični šoli v Trnovski vasi bo jeseni v šolske klopi prvič sedlo 17 šestletnikov.

Foto: Črtomir Goznik

 Slavnostni govornik Blaž Kavčič, predsednik Sveta Zveze združenj borcev 
za vrednote NOB Slovenije
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Ko gre za jubilejno, predvsem 
stoto darovanje krvi, je v pro-
storih Enote za transfuzijsko de-
javnost Ptuj zmeraj slovesno. Z 
rednim in vztrajnim darovanjem 
krvi je do številke sto prišel tudi 
Anton Zajko s Pobrežja. Tako 
kot številni drugi je tudi sam kri 
prvič daroval v vojski, in sicer 4. 
junija 1981 v JNA. Nato je nada-
ljeval to humano gesto in redno 
daroval kri v Centru za transfu-
zijsko medicino Maribor ter v 
Enoti za transfuzijsko dejavnost 
Ptuj. Zajko, ki je zaposlen v pod-
jetju Talum, skromno pravi, da je 
krvodajalstvo zanj nekaj povsem 
samoumevnega, a priznava, da je 
občutek ob darovanju krvi stotič 
zelo dober. Na Območnem zdru-
ženju Rdečega križa Ptuj si seve-
da želijo čim več krvodajalcev, 
vsak jubilej jim predstavlja motiv 
in željo po iskanju novih kandida-
tov, ki se zavedajo pomena te še 
kako pomembne geste.

„Kriteriji so strogi, rodni prira-
stek je vsako leto manjši, ljudje 
se starajo, zgornja meja za daro-

vanje pa je 65 let. Se pravi, da je 
naše motiviranje na velikem pre-
izkusu,“ priznava Aleksander So-
lovjev, predsednik Območnega 
združenja Rdečega križa Ptuj. A 
kljub temu jim očitno motiviranje 
zelo dobro uspeva, v vsaki kra-
jevni organizaciji imajo od tri do 
deset novih, mladih, šele polno-
letnih krvodajalcev. Tudi Bojana 
Bizjak, vodja Enote za transfuzij-
sko dejavnost Ptuj, poudarja, da 
so takšni jubileji zelo pomembni, 
predvsem zato, ker služijo kot 
vabilo za tiste, ki morda koleba-
jo pri odločitvi o tem, ali naj se 
dejansko udeležijo krvodajalskih 
akcij. Kot ugotavlja, so se tudi na 
tem področju časi bistveno spre-
menili. Nekoč so krvodajalci po-
večini prvič kri darovali v vojski, 
zdaj so načini, kjer se srečajo s to 
možnostjo, različni. Velikokrat so 
šole in podjetja tista, ki spodbu-
jajo nove krvodajalce, posebej jih 
veseli dejstvo, da je vedno več 
mladih, ki svoje sovrstnike spod-
budijo k tej humani gesti.

Podravje � Krvodajalstvo

Stokratnik Anton Zajko
„Ni razlike, ali kri daruješ prvič ali stotič,“ pravi Anton Zajko, 
krvodajalec, ki se je minuli teden pridružil ptujskim stokratni-
kom oz. kot jih imenujejo vitezom krvodajalcev. Zdaj jih je že 34.

Foto: DK

Anton Zajko iz Pobrežja je kri prvič daroval med služenjem vojaške ob-
veznosti leta 1981. Pred dnevi je to plemenito poslanstvo opravil stotič.

Cepljenje vsako leto reši mili-
jone življenj in je eden najuspe-
šnejših in najučinkovitejših zdra-
vstvenih ukrepov. A na svetu je 
še vedno skoraj 20 milijonov ne-
cepljenih otrok, je opozorila Sve-
tovna zdravstvena organizacija 
(WHO). Prvi in najpomembnejši 
cilj cepljenja je učinkovita zašči-
ta posameznika pred boleznijo. 
Za bolezni, ki se širijo s stiki med 
ljudmi – npr. ošpice, rdečke, mu-
mps, otroška paraliza, davica 
– pa je cilj tudi omejitev širjenja 
bolezni, kar lahko dosežemo z 
visoko precepljenostjo. Po oce-
nah WHO po svetu s cepljenjem 
preprečimo 2,5 milijona žrtev 
na leto. »Mnogi starši želijo ce-
piti svoje otroke, vendar jih ne 
morejo, ker nimajo dostopa do 
zdravstvenega varstva. Vse več 

staršev pa se odloča, da tega ne 
bodo storili. Ta nenaklonjenost 
pogosto izhaja iz napačnih pred-
stav o cepivih ali verjetnosti za 
okužbo,« navajajo v Unicefu.

V zadnjih dveh letih je v sve-
tu prišlo do številnih izbruhov 
ošpic, davice in drugih bolezni, ki 
jih je mogoče preprečiti s ceplje-
njem. Ravno pred dnevi je WHO 
sporočila, da se število primerov 
ošpic po svetu povečuje že tretje 
leto zapored. Z izbruhom ošpic 
se med drugim soočajo v Kon-
gu, Etiopiji, Gruziji, Kazahstanu, 
Kirgizistanu, na Madagaskarju, 
Filipinih, Tajskem, v Mjanmaru, 
Sudanu in Ukrajini. Število okužb 
se povečuje tudi v državah z vi-
soko stopnjo precepljenosti, kot 
sta ZDA in Izrael.

Slovenija � Teden cepljenja

Po svetu izbruhi ošpic
Svetovni teden cepljenja je namenjen spodbujanju uporabe ce-
piv za zaščito ljudi vseh starosti pred boleznimi.

Izteka se deseto, jubilejno leto 
uspešnega p rograma endoprote-
tike v Splošni bolnišnici dr. Jožeta 
Potrča Ptuj, v okviru katerega je 
bilo oskrbljenih več kot 2.500 bolni-
kov, ki so jim bile vstavljene kolčne 
in kolenske endoproteze. K temu je 
treba prišteti še 13.500 opravljenih 
ambulantnih pregledov. »Program 
je namenjen predvsem bolnikom iz 
ptujske regije. Ti so pred tem mora-
li na operacije drugam. Oblikovan 
je tako, da štirje najbolj izkušeni 
ortopedi iz štajerske regije v sode-
lovanju s kirurgi, anesteziologi in 
strokovnim osebjem ptujske bolni-
šnice opravljajo posege na visokem 
strokovnem nivoju, kar zagotavlja 
najnižje možne zaplete, izjemno 
zadovoljstvo bolnikov, največji ka-
drovski in prostorski izkoristek in 
hkrati zajetni prihranek davkopla-
čevalskega denarja,« pravi Darko 
Jazbec, specialist splošne kirurgije 
in travmatologije. Poudarja, da so 
se v preteklosti prebivalci Spodnje-
ga Podravja morali na tovrstne po-
sege, pa tudi ambulantne preglede 
in kontrole, odpraviti v druge re-
gije. »Z našim neuradnim pilotnim 
projektom smo dejansko imple-
mentirali prakso, da denar sledi 
pacientu in izvajalcem,« pravi Jaz-
bec, ki je prepričan, da so s tem na-
činom dela pomembno prispevali 
tudi k zmanjševanju neenakosti v 
dostopu do zdravstvenih storitev.

Varčevanje, a nikakor 
ne na račun bolnikov

Na Ptuju so pred desetletjem 
odločili za shemo, ki jim prinaša 

kakovost z nizkimi stroški. Ustano-
vitev samostojnega ortopedskega 
oddelka je, poudarja Jazbec, drag 
in dolgotrajen proces. 

Organizacijsko shemo so tako 
nastavili, da sodelujejo z gostu-
jočimi ortopedi, medtem ko je 
preostali kader zaposlen v ptujski 
bolnišnici (od instrumentark in 
domačega kirurškega, sestrskega, 
anesteziološkega, fi zioterapev-
tskega, radiološkega in administra-
tivnega kadra). »Zaradi prostorske 

in kadrovske stiske se program 
praviloma izvaja v času, ko je redni 
kirurški program že opravljen, kar 
izrazito dviguje izkoristek dragih 
operacijskih sob, predvsem pa raz-
položljivega domačega strokov-
nega kadra. Če bi na primer iste 
endoprotetične posege namesto 
v SB Ptuj izvedli v UKC Maribor, 
bi to zaradi še dražjega organiza-
cijskega ustroja kliničnega centra, 
terciarnih cen, zavarovance stalo 
dodatna dva milijona evrov,« raz-
loži Jazbec.

Zgovorno je tudi 
zadovoljstvo bolnikov

Zraven fi nančnih prihrankov, 
ki jih prinaša takšna organizacij-
ska struktura, v ptujski bolnišnici 
izpostavljajo še eno prav tako po-
membno dejstvo: zadovoljstvo 
pacientov. O tem priča statistika; 
število pooperativnih zapletov 
na Ptuju je 0,8 %, kar je ne le pod 
slovenskim, ampak tudi evrop-
skim povprečjem (1,5–2 %). Tudi ta 
faktor vpliva na znižanje stroškov 
posegov. Pooperativni zapleti so 

namreč dragi, stroški pa se gibljejo 
od 10.000 pa vse do 40.000 evrov 
na pacienta. Kot poudarja Jazbec, 
je še pomembneje to, da zapleti 
»hkrati bistveno znižajo mobilnost 
bolnika in kakovost življenja. Vzrok 
uspešnosti naših posegov pogo-
juje visoka strokovnost gostujo-
čih in izbranih domačih kadrov, z 
zelo standardiziranimi ekipami, ki 
posege opravljajo brez časovnih 
pritiskov. Hkrati se izbirajo preiz-
kušeni in zelo kakovostni materiali 
ter njihove kombinacije, ki zmanj-
šujejo riziko zapletov. Zagotovlje-
na je poglobljena predoperativna 
priprava bolnikov šest tednov pred 
posegom ter intenzivna protibo-
lečinska terapija.« Še ena izmed 
prednosti izvajanja omenjenega 
programa v ptujski bolnišnici, ki jo 
izpostavlja Jazbec, je, da s pred- 
in pooperativno protibolečinsko 
shemo ob minimalizaciji bolečine 
izboljšajo rehabilitacijo. S tem pa 
omogočajo hitrejši odpust mobil-
nega bolnika. Povprečni čas hospi-
talizacije po endoprotetiki v ptujski 
bolnišnici je le 5,5 dneva.

Ptuj � Deset let endoprotetike na Ptuju

Proteze vstavili 2.500 bolnikom
Ptujska bolnišnica letos zaznamuje deset let, odkar izvajajo endoprotetiko. V tem času so oskrbeli več kot 
2.500 bolnikov, ki so jim vstavili kolčne in kolenske endoproteze. Sočasno so davkoplačevalcem z racio-
nalnimi odločitvami, še zmeraj pa izjemno kakovostnim delom, privarčevali več kot dva milijona evrov. 

Foto: Črtomir Goznik

Čeprav v ptujski bolnišnici nimajo zaposlenih ortopedov, program z gostujočimi uspešno izvajajo že deset let. 

Novi programi in težave
Ob vsaki dodatni aktivnosti se v ptujski bolnišnici poglobijo 

tudi (že znane) težave. Največji sta prostorska stiska in kadrovska 
preobremenjenost. Kirurg Darko Jazbec izpostavlja, da so posebej 
obremenjene medicinske sestre, včasih celo na zgornji meji 
zmožnega, in da je takrat težko izvajati nego na nivoju sodobnih 
standardov in normativov: „Nujno bi potrebovali nov operacijski 
blok in zato še vedno upamo na posluh politike v smislu 
nadgradnje urgentnega centra. Vsaka investicija v tej smeri je 
predvsem v korist pacientom in ostane v državni lasti tudi za 
prihodnje rodove.“

»Po desetih letih endoprotetičnega programa lahko s ponosom ugotovimo, da je zadovoljstvo bolni-
kov ob oskrbi v domačem okolju, z nadpovprečno varnostjo, v urejenem in standardiziranem okolju, 
brez časovnega pritiska ter v rokah izkušenih in stimuliranih timov visoko, hkrati pa ob dani orga-
nizacijski shemi vodi celo do nezanemarljivih prihrankov,« je poudaril priznani ptujski kirurg Darko 
Jazbec, ki vse od uvedbe na Ptuju sodeluje v omenjenem programu.

Foto: Črtomir Goznik
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Vodnik, ki ga za zdaj 
poznajo le redki

Četudi je mednarodni vodnik Gault&Millau končno le pri-
šel v Slovenijo kot znanilec še drugih mednarodnih vodnikov, 
ki bodo kažipot turistom do izbrane, vrhunske kakovosti, pa 
grenak priokus ob tem vendarle ostaja. Na voljo je namreč 
(trenutno) le na 62 večjih Petrolovih bencinskih servisih v 
Sloveniji. Zaman ga boste iskali po servisih na Ptuju, še manj 
pa zanj vedo v knjigarnah, kjer si nekoč lahko kupil številne 
vodnike. Kjerkoli smo na teh naslovih spraševali po tem vod-
niku, so nas pisano gledali: rumena knjižica je ostala neznan-
ka. Za njen obstoj pa ne vedo niti pri turističnih subjektih 
mesta in okolice. Tudi v tej zgodbi so nekateri prepoznali 
tretjerazrednost nekaterih območij v Sloveniji, saj če že gre 
za promocijo vrhunskih turističnih subjektov iz vse Slovenije, 
naj bo takšna tudi dostopnost. Ni samo tuji turist tisti, ki je v 
tem primeru prikrajšan, tudi domači turist išče v izbranem 
okolju neke nove zgodbe in pristope, na koncu je tu tudi do-
mačin, saj je pogosto tudi sam turist, ki odkriva in želi biti 
informiran, da bo lahko deloval v stilu „turizem smo ljudje“.K
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V Društvu za razvoj podeželja 
Ovtar Slovenskih goric so v sode-
lovanju z Ekonomsko poslovno fa-
kulteto v Mariboru izvajali študent-
ski inovativni projekt za družbeno 
korist (ŠIPK), v katerem so ugotav-
ljali, kakšno je stanje glede samo-
oskrbe in kateri ukrepi so potrebni 
za izboljšanje stopnje samooskrbe 
na območju Slovenskih goric. Men-
torja v projektu sta bila profesorja 
doktorja Zlatko Nedelko in Milojka 
Fekonja, sofi nanciran pa je bil iz 
Evropskega socialnega sklada. 

Ena od ključnih nalog društva je 
dvig ozaveščenosti o vlogi in po-
membnosti lokalne samooskrbe, 
kajti ta je po mnenju predsednika 
Andreja Kocbeka še vedno na re-
lativno nizki ravni, kar se kaže v 
slabem zanimanju občanov za lo-
kalne izdelke in pridelke s kmetij, 
v težavah ponudnikov pri prodaji 
izdelkov, slabi informiranosti po-
tencialnih kupcev o dostopnosti 
lokalnih produktov ter neuravno-
teženosti ponudbe in povpraševa-
nja po lokalnih izdelkih in pridelkih.

V projektu so skupaj s študenti 

ekonomije, logistike, psihologije, 
kmetijstva in informatike pregleda-
li stanje na tem območju in odkrili, 
da v javnosti v zvezi z lokalno in 

ekološko ponudbo s kmetij kroži 
kar nekaj stereotipov. Aleksandra 
Nikolič, študentka Fakultete za 
kmetijstvo in biosistemske vede, je 

na primer ugotovila, da je v glavah 
ljudi dokaj trdno zasidrano prepri-
čanje, da ekološko kmetovanje ne 
pozna škropljenja, kar pa ne drži. 

Tudi ekološko kmetijstvo v skladu 
z zakonodajo in pod strogim nad-
zorom lahko uporablja sredstva za 
zaščito rastlin, vendar so ti insekti-
cidi in gnojila sestavljeni iz narav-
nih in organskih komponent. Ker 
pa so toksična za koristne žuželke, 
je z njimi priporočljivo škropiti zve-
čer ali celo ponoči.

Cena ne sme biti vodilo
Da o kakovosti lokalno pridela-

ne hrane nihče ne dvomi, je spo-
znala Barbara Roškar, študentka 
Ekonomsko poslovne fakultete, 
pač pa med potrošniki velja, da je 
lokalna hrana (pre)draga v primer-
javi z izdelki, ki jih na svojih policah 
ponujajo multinacionalke. »Kot pri 
mnogih stvareh tudi pri hrani ceno 
določa kakovost izdelka. Pri izbiri 
nakupa bi se morali zato vprašati, 
od kod izdelek izvira, kako je bil 
pridelan, s čim škropljen in koliko 
kilometrov je prepotoval od njive 
do našega krožnika. Da na naše po-
lice pride na videz sveža hrana, je 
obdelana s konzervansi, ki prav go-
tovo ne koristijo našemu zdravju, 
poleg tega pa je tudi manj kakovo-
stna. Pri taki množični proizvodnji, 
ki omogoča nižje cene, bi se torej 
potrošniki morali zavedati, da naj-
verjetneje kupujejo izdelke, ki so 
na dolgi poti lahko izgubili koristne 
vitamine in mineralne snovi, ki so 
pomembni za zdravje. Koliko torej 
pridobimo z nakupom izdelka, ki je 
na trgovski polici za evro cenejši 

od lokalnega izdelka? Če kupujemo 
lokalno, imamo možnost spoznati 
način pridelave in predelave, pa 
tudi pridelovalca. Bližina izvora iz-
delka zagotavlja svežino, ima več 
hranilnih snovi in povzroča manj 
alergij. Z uživanjem hrane iz naše 
bližine prispevamo k ohranjanju 
in ustvarjanju delovnih mest, k ra-
zvoju sonaravnega kmetovanja, pa 
tudi k manjšemu onesnaževanju 
okolja zaradi krajših transportnih 
in prodajnih poti. Pri odločanju kaj 
dati na krožnik nizka cena torej ni-
koli ne bi smela biti glavno vodilo.«

Ekološki pridelki brez 
umetnih dodatkov

V projektu ŠIPK so ugotovili tudi, 
da potrošniki za lokalne in ekolo-
ške pridelke radi rečejo, da so na 
pogled naprivlačni, da so plodovi 
in pridelki manjši in z vidnimi po-
manjkljivostmi. Tudi v ekološkem 
kmetovanju pa velja, da se pridel-
ki v skladu s standardi ne smejo 
razlikovati po videzu, kakovosti in 
obliki od pridelkov, ki so pridelani v 
konvencionalnem ali integriranem 
načinu kmetovanja. Za vse namreč 
velja pravilo, da se potrošniku ved-
no ponudi pridelke najvišje zunanje 
in notranje kakovosti. So pa lokalni 
in predvsem ekološki pridelki brez 
umetnih dodatkov za obstojnost 
živil, so boljšega okusa, vsebujejo 
višji delež suhe snovi, mineralov in 
vitaminov ter so zato bolj hranljivi.

Slovenske gorice � Projekt ŠIPK za izboljšanje stopnje samooskrbe 

Bližina izvora izdelka zagotavlja svežino
Med ljudmi še vedno vlada prepričanje, da je lokalna hrana predraga, da so ekološki pridelki manjši, na pogled 
grdi in da ekološko kmetovanje ne pozna škropljenja. 

Od ptujskih gostiln se je vanj kot 
prva uvrstila Gostilna Grabar, od vi-
narjev pa je ta čast pripadla vinar-
ju, vinogradniku, enologu Bojanu 
Kobalu. V vodnik je sicer uvrščenih 
devet vinarjev z območja Podravja, 
v celi Sloveniji pa 50 vinskih kleti. Za 
oba je to brez dvoma velika čast in 
potrditev kakovosti, hkrati pa tudi 
odgovornost, da si med najboljšimi 
in ostaneš med najboljšimi. 

„Biti izbran med 50 vinarji, 
sploh pa z ocenami: šipon 88, so-
vinjon 92 in bela rezerva 94, to je 

za belo vino, ki prihaja s Štajerske, 
brez dvoma lepa potrditev,“ pove 
Kobal, ki razvoj in pomen vinar-
stva in vinogradništva povezuje 
tudi s statusom Ptuja. Ptuj je na-
mreč z vinom zgodovinsko in arhi-
tekturno povezan že stoletja, vin-
ska trta in vinska kultura sta na to 
območje prišli že z Rimljani. Vsaka 
hiša na Ptuju, ki je nekaj veljala, je 
v preteklosti imela v okolici Ptuja 
vinograde in kleti. Vinski trgovci 
so oblikovali tudi mestno politiko, 
vino je zaslužno za razvoj mesta.

Za raznoliko vinsko 
ponudbo tudi v 
prazničnem letu

„Dejstvo je, da če neka kultu-
ra, kot je vinogradniško-vinar-

ska, vztraja že dva tisoč let, je to 
dokaz, da gre za eno najbolj ek-
skluzivnih rastišč. Če vino s tega 
območja ne bi bilo kakovostno, 
bi verjetno vinska trta sčasoma 
izginila s tega območja. Pa ni. Vi-

narstvo samo pa mora biti zelo 
raznoliko v svoji ponudbi, že 
znotraj ene kleti je veliko različnih 
okusov, kaj šele med različnimi 
vinarji. To je čar. Pričakujem, da 
bo tudi na Ptuju veliko raznolike 
ponudbe, da bomo lahko izbirali 
različne trenutke od različnih vi-
narjev, z našimi vini, ki prihajajo 
iz tega okolja,“ na vprašanje o 
vinskem delu oz. ponudbi v letu 
praznovanj razmišlja Kobal.

Vino ni samo kozarec, je 
kultura in razvajanje

Vzpostavitev mestne vinske 
poti, o kateri se na Ptuju govori že 
najmanj deset let, pa je po mne-
nju Kobala premalo, saj kot pravi, 
vino ni samo to, da ga natočiš v 
kozarec, vino je tudi kultura in je 
razvajanje. To pomeni, da mora-
jo biti na tej poti tudi govorjena 
beseda, gledališče, glasba, umet-
nost in seveda ptujska kulinarika, 
ki je v vzponu. „Ko bo v mestu še 
pet, šest dodatnih gostiln s kuli-
narično ponudbo, še več vinotek, 
bo ta mestna vinska pot lahko 
zelo zanimiva, tako za domačine 
kot turiste,“ je prepričan Kobal.

Ptuj, Slovenija � Kobal v gastronomskem vodniku Gault&Millau 

Vino – umetnost kreiranja okusov
Gastronomski vodnik Gault&Millau, ki je z letnico 2019 prvič izšel tudi v samostojni slovenski izdaji, kar 
je brez dvoma velikega pomena za slovenski turizem, že 45 let in v 23 državah ocenjuje in izbira ne samo 
najboljše restavracije, ampak tudi pop lokale: vinske bare, ulično hrano, tapas bare ipd. ter vinarje.

Foto: Črtomir Goznik

Za vino velja zakon absolutne konkurence, v vsakem trenutku ima vsak vinoljub, potrošnik velike možnosti za 
izbiro. „Če se trudiš, če verjameš v svojo kakovost, ki jo trg tudi sprejme in potrdi, vina ni težko prodati, saj dobro 
vino vedno najde kupca, ne glede na konkurenco,“ je prepričan Bojan Kobal.

Foto: MZ

 Pri izbiri nakupa bi se morali vprašati, od kod izdelek izvira, kako je bil pridelan, s čim škropljen in koliko kilome-
trov je prepotoval. Da na naše police pride na videz sveža hrana, je obdelana s konzervansi, ki zdravju prav gotovo 
ne koristijo. Ta hrana je v primerjavi z lokalno tudi manj kakovostna.

„Haloze od nekdaj prestižna 
destinacija“

Vina znamke Kobal prihajajo iz izbranih vinogradov Štajerske, 
največ iz strmih Haloz, kjer prevladujejo laporna tla, in iz trt, 
starih povprečno več kot petintrideset let. Nekaj vinogradov je 
lastnih, nekaj jih imajo tudi v najemu, posestvo počasi zaokrožujejo. 
Profesionalna pot Bojana Kobala se je začela v Ptujski kleti. Ko se 
je odločil za samostojno pot, je bila to izključno odločitev zaradi 
možnosti širitve lastnih kreacij, lastne vinske zgodbe, ker vino je 
na nek način kreiranje vinskih okusov, nekateri govorijo celo o 
umetnosti, saj se dejansko izražaš skozi vino. „Velika sreča je, da sem 
skozi Ptujsko klet spoznal Haloze. Prehodil sem veliko sveta, poskusil 
veliko vin, Haloze so iz kakovostnega vidika prestižna destinacija že 
od nekdaj, omogočajo veliko možnosti za kreacije, zato sem se tudi 
odločil za Haloze.“
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Kmete je sprejel državni sekretar Marko Maver, ki jim je po bese-
dah podpredsednika sindikata Romana Žvegliča obljubil izredni od-
strel medvedov in volkov. »Pozorno so nam prisluhnili in obljubili, 
da bodo šli takoj v izredni odstrel medvedov in volkov tam, kjer se 
pojavljajo najhujše škode,« je po sestanku z državnim sekretarjem 
dejal Žveglič. V primeru, da jim ministrstvo ne bo pomagalo, je na-
povedal »državljansko nepokorščino« kmetov, ki bodo sami začeli 
skrbeti za svoje živali. »To pomeni, da bomo sami začeli loviti divjad, jo 
zastrupljati in streljati.« Kmet Florjan Petrnelj iz Ilirske Bistrice je pred 
stavbo ministrstva v Ljubljani prišel z ostanki zadnjega »masakra na 
njegovi kmetiji«. Pred letom dni je že izgubil 18 živali, ki so jih poklali 
volkovi, država pa jim je po njegovih besedah »priznala le osem živali, 
ki pa jih še niso izplačali«. Zaradi lanskega in predlanskega pokola na 
kmetiji niso imeli do nedavnega nobenega teleta. »Telitve so se začele 
pred 14 dnevi, stelilo se je 15 krav, včeraj pa katastrofa na pašniku. 
Vse poklano,« je dejal. Po njegovih besedah so vsi naravovarstveniki 
bolj uslišani od kmetov. »Bolj so pomembni kot družinska kmetija, kot 
otroci na kmetiji. Že danes je v Sloveniji preveč zveri, vprašanje, kaj bo 
čez deset let.« Petrnelj ocenjuje, da so imeli zaradi zveri v nekaj letih 
56.000 evrov škode, od države so dobili 8.000 evrov. Čedržava kme-
tom ne bo pomagala, je napovedal, da bodo ustanovili »svojo gardo, 
da bi zaščitili podeželje«.

Ljubljana � Kmetje protestirali

Zveri poklale živino
Zaradi ponovnega pokola živine so se kmetje v petek odpravili 
na protest v Ljubljano, pred sedež ministsrtva za okolje. S seboj 
so peljali kadavre pokončanih živali. Zahtevajo interventni od-
strel volkov in medvedov.

Foto: Media24

Kmetje so pred okoljsko ministrstvo v Ljubljani pripeljali kadavre pok-
lanih teličkov.

Medtem ko so člani sveta ob-
močne enote KGZS Ptuj predlaga-
no resolucijo o hrani, podeželju in 
naravnih virih sprejeli kot dober te-
melj za prihodnji razvoj kmetijstva, 
pa tega niso mogli potrditi tudi za 
predlagane spremembe zakona 
s področja kmetijske zemljiške 
politike. Kot smo že poročali, se 
osnutek novega krovnega zakona 
nanaša na tri med seboj povezane 
zakone, in sicer na zakon o kmetij-
skih zemljiščih, o Skladu kmetijskih 
zemljišč in gozdov in o dedovanju 
kmetijskih gospodarstev. Osnutek 
zakona, ki je usmerjen v strukturne 
spremembe slovenskega kmetij-
stva in v generacijsko prenovo, bo 
v javni obravnavi do konca maja. 
Po novem naj bi prednost dobili 
tisti, ki na kmetijskih zemljiščih 
dejansko pridelujejo hrano in pri-
spevajo k dvigu samooskrbe, s 
predvidenimi spremembami naj bi 
bila olajšana možnost do zakupa 
ali nakupa kmetijskih zemljišč. Pre-
dlagan je tudi novi vrstni red pred-
kupnih upravičencev pri nakupu 
kmetijskega zemljišča. Poleg tega 
naj bi bilo po novem od državnega 
Sklada kmetijskih zemljišč mogo-
če zakupiti največ sto hektarjev 
zemlje, pri podaljševanju zakupne 
pogodbe je predviden postopen 
odvzem zakupljenih površin, na 
kar so se, spomnimo, dokaj burno 
odzvala kmetijska podjetja.

Pripombe na predkupni 
in zakupni vrstni red

Na razširjeni seji, ki so se je ude-
ležili tudi predstavniki izpostav 
Slovenska Bistrica, Ormož in Le-
nart, so s svojimi pripombami in 
pomisleki seznanili Jožeta Pod-
gorška, državnega sekretarja na 
kmetijskem ministrstvu, ki je prišel 
na Ptuj z dvema nalogama, in sicer 
da predstavi spremembe zakona 
in da pridobi mnenja s terena. Mi-
lan Unuk, predsednik sveta obmo-
čne enote KGZS Ptuj, je v uvodu 
pohvalil ministrstvo, da je končno 
zagrizlo v kislo jabolko, ki se mu 
reče zemljiška politika, vendar 
hkrati predlagal, da se rok za javno 

obravnavo podaljša, da se torej še 
zbirajo predlogi in pripombe ter na 
koncu pripravi res dober zakon. 
Pripombe delovne komisije, ki so 
jo imenovali znotraj območne eno-
te in je osnutek zakona temeljito 
preučila, je predstavil Andrej Re-
bernišek, direktor KGZ Zavod Ptuj. 
Poudaril je, da mora biti naš skupni 
cilj v ohranjanju družinskih kmetij 
in da je državna zemlja dobrina, ne 
pa dosmrtna pravica velikih kmetij-
skih gospodarstev, ki so, nenaza-
dnje, prav tako eksistenčno pove-
zana s kooperanti, torej kmeti. 

Odzval se je na predlagani vrstni 
red predkupnih upravičencev pri 
nakupu kmetijskega zemljišča, kjer 
naj bi solastniku na prvem mestu 
po novem sledil Sklad kmetijskih 
zemljišč in gozdov RS. »Zavedamo 
se Skladovega pomena, a ga vsee-
no vidimo šele na četrtem mestu 
predkupnih upravičencev, na dru-
gem pa bi moral biti kmet-mejaš. 
Na terenu imamo namreč slabe 
izkušnje; kjer je kot kupec prijav-
ljen tudi Sklad, se dogaja, da se ne 
izide v prid mejaša. Če ima kmet 
zemljo v lasti, vemo, da ima vsa 
družina drugačen odnos do nje, 
kot če jo ima samo v zakupu. Pri 
predlaganem prednostnem redu 

upravičencev za zakup zemljišč, za 
katera skrbi Sklad kmetijskih ze-
mljišč, ki na prvo mesto postavlja 
mladega kmeta, pa bi mi radi videli 
kmeta-mejaša.«

Sklad kmetijskih 
zemljišč sam sebi 
namen

Čeprav ni namen nikomur jema-
ti, kot to morda zmotno razumejo 
velika kmetijska gospodarstva, pa 
je po prepričanju KGZS Ptuj vsee-
no nujno, da se Skladova zemljišča 
čimprej sprostijo. »Zavedamo se, 
da odločitev ne bo enostavna in 
dobra za vse, toda pri odločanju 
moramo imeti v mislih, kaj je dobro 
za ta prostor. Zato menimo, da bi 
bilo treba pri podaljševanju zaku-
pnih pogodb zakupljene površine, 
ki so večje od sto hektarjev, odvze-
mati hitreje, kot je predvideno, že 
takoj ob sprejetju zakona, pri tem 
pa seveda preveriti, kako bi bilo 
z odškodninami. Če želimo, da je 
kmet nosilec kmetijske dejavnosti 
v Sloveniji, mu moramo omogočiti 
zakup zemlje, ne pa ga pustiti ča-
kati deset let, ko bo lahko računal 
na prvih pet odstotkov odvzete 
zemlje in ko brez dovolj zemlje 

morda sploh ne bo več kmetoval,« 
je bil konkreten Milan Unuk, ki se 
je obregnil čez Sklad, češ da je tre-
nutno organiziran tako, da je bolj 
samemu sebi namen. Dejal je, da 
v svetu Sklada sedijo sami uradni-
ki, prav bi bilo, da je v njem tudi 
vsaj nekaj zakupnikov, predvsem 
kmetov. Državni sekretar Podgor-
šek se je s tem strinjal, ne pa tudi 
s predlogom o hitrejšem odvzemu 
Skladove zemlje v zakupu. »Preki-
njanje sklenjenih pogodb ne pride 
v poštev, razumem vaše pomi-
sleke, a ravnati moramo preudar-
no. Že prihodnje leto se sprostijo 
prve zakupne pogodbe, tako da 
bo nekaj državne zemlje na voljo. 
Velikih zakupnikov, ki imajo v zaku-
pu več kot sto hektarjev državnih 
zemljišč, je v Sloveniji 41, prepričan 
sem, da smo se sposobni z vsakim 
od njih pogovoriti in dogovoriti o 
programu zmanjševanja zakupnih 
zemljišč. Razumeti je treba, da za 
svoje delovanje tudi oni potrebu-
jejo stabilno okolje. Z ministrico 
Pivčevo sva prepričana, da smo na 
pravi poti, le pravi način, kako po 
njej do cilja, je še treba najti. Najbrž 
bo na koncu potrebna politična 
odločitev.«

Podravje � Državni sekretar o novi kmetijsko zemljiški zakonodaji

Državna zemlja je dobrina, 
ne pa dosmrtna pravica
Na KGZS Ptuj so prepričani, da bo predlagani postopni odvzem zakupljenih državnih zemljišč, ki so 
večja od sto hektarjev, prepočasen za kmeta, saj ta na zemljo ne more čakati deset let.

Foto: SD

Državni sekretar na kmetijskem ministrstvu Jože Podgoršek je na ptujski KGZS zagovarjal predlagano kmetijsko zemljiško zakonodajo in odgovarjal na 
pripombe.

Glasne, prepirljive in družabne škorce gotovo poznate, saj so sploš-
no razširjeni in gnezdijo v večjem delu naše države. Septembra ali 
oktobra se odpravijo na zimsko selitev, vrnejo se februarja ali marca, 
manjši del populacije pa pri nas ostane vso zimo. Prezimujejo na oba-
lah južne Evrope in v Severni Afriki, severno od Sahare, slovijo pa po 
izvrstnem oponašanju petja drugih vrst ptic. Pa ne le to: ko se vrnejo 
iz Afrike, imajo še nekaj časa »v ušesu« afriške zvoke in jih oponašajo 
tudi pri nas.

Varstveni ornitolog Tilen Basle iz Društva za opazovanje in prouče-
vanje ptic Slovenije je pojasnil, da škorci včasih ne pojejo svoje me-
lodije, temveč melodijo druge vrste: »Najbolj očitno je to takrat, ko 
oponašajo ptice, ki se v naše kraje še niso priselile. Takoj zatem, ko se 
vrnejo s selitve, velikokrat oponašajo vrste ptic, ki v Evropi ne živijo 
in jih je težko prepoznati. Pogosto oponašajo številne vrste tkalcev. 
Kasneje oponašajo tudi druge vrste ptic, ki pri nas gnezdijo, a se prise-
lijo kak mesec ali dva kasneje. Takšna vrsta je pogosto kobilar.« Dodal 
je, da lahko »čudne« glasove škorcev velikokrat prepoznajo tudi laiki. 

Podravje � Petje škorcev

Afriške melodije
Ni vam treba v daljno Afriko, da bi lahko uživali v njenih zvo-
kih. Škorci, ki so se nedavno s Črne celine vrnili v naše kraje, so 
namreč s seboj prinesli tudi afriške melodije.

Foto: Jure Novak

Foto: Profimedia 

Vsak od največjih 41 zakupnikov državnih kmetijskih zemljišč ima v najemu več kot sto hektarjev Skladovih zemljišč.
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„K uravnoteženemu poslova-
nju je pripomogla predvsem dob-
ra realizacija vseh zdravstvenih 
programov v prvih treh mesecih. 
Verjamemo, da bomo tudi v pri-
hodnje dosegali zastavljene cilje,“ 
je poročilo o poslovanju za prvo 
trimesečje leta 2019 komentirala 
direktorica Splošne bolnišnice dr. 
Jožeta Potrča Ptuj Anica Užmah. 
Nekoliko jih bremenijo le zapad-
le obveznosti do dobaviteljev, 
ki so se povečale in so za okrog 
800.000 evrov višje kot v primer-
ljivem obdobju lani. Člani sveta 
zavoda redno opozarjajo, da bo 
tudi to tveganje treba obvladova-
ti. Užmahova sicer miri, saj meni, 
da so zneski še zmeraj v pričako-
vanih okvirih, povečanje pa pripi-
suje zgolj sezonskemu vplivu.

S predstavljenimi rezultati so 
člani sveta zavoda zadovoljni. 
„Vidi se, da sledijo ukrepom, ki 
so določeni v sanacijskem progra-
mu. Glede na to, da ga izvajajo, ni 
dvomov, da jim bo letos uspelo 
realizirati zastavljene cilje v celoti 
in da bo rezultat skladen s priča-
kovanji. Upam le, da bodo uredili 
še težave z zadolžitvijo,“ je po seji 

povedal predsednik sveta zavoda 
Bojan Pahor.

Tudi na kadrovskem področju 
sledijo načrtu, na določenih pod-
ročjih so že zaprosili za povečanje 
timov in nove programe. Kot je 
opozoril Teodor Pevec, strokovni 
vodja Splošne bolnišnice Ptuj, je 
to nujno, sicer se bodo na nekate-
rih programih čakalne dobe zače-
le daljšati. Kot primer je predstavil 
možnost artroskopij. Dejstvo, da 
so zaposlili nevrologa, pa je pozi-
tivno vplivalo tako na bolnike kot 
na fi nančni rezultat bolnišnice.

Urgentni center: 
manjkajoči denar naj bi 
ministrstvo za zdravje 
zagotovilo

Glede gradnje urgentnega 
centra pomembnih novih infor-
macij ni. Vodstvo bolnišnice še 
vedno ne ve, ali se je z gradivom 
seznanil novi minister za zdrav-
je Aleš Šabeder. Kot je pojasnila 
Bojana Volk, vodja projekta iz-
gradnje urgentnega centra Ptuj, 
je projektantka Monika Serša 

Fink na zadnjem sestanku pred-
stavnikom ministrstva za zdravje 
predstavila racionaliziran projekt 
in utemeljila oceno vrednosti. 
Gre za 5,1 milijona evrov vreden 
projekt, kar presega zagotovlje-
na sredstva 4,8 milijona evrov. V 
bolnišnici sicer imajo neuradne 
informacije, da bo ministrstvo pri-
spevalo manjkajoči del sredstev, 
a pisnega zagotovila še nimajo. 
Bojan Pahor je optimističen, saj 
je, kot pravi, od Mirka Stoparja, 
generalnega direktorja direkto-
rata za zdravstveno ekonomiko, 
dobil spodbudne informacije: „V 
prihodnjih dneh naj bi bila zadeva 
potrjena in bomo lahko nadalje-
vali aktivnosti.“

Se je pa vodstvo bolnišnice od-
ločilo za spremembo projektanta. 
Z enim izmed potencialnih novih 
projektantov so se že sestali. Ta 
naj bi za svoje delo potreboval 
približno dva meseca. Doslej so le 
za dokumentacijo odšteli 220.000 
evrov. A kljub izbiri novega pro-
jektanta je jasno, da so omejeni 
z obstoječim gradbenim dovolje-
njem in gabariti, ki so za urgentni 
center predpisani. Kot je znano, 
je vodstvo bolnišnice pristalo na 
zahtevo ministrstva, da v prvi 
fazi gradi le urgenco s pritličjem, 
z vso opremo, a brez prvega nad-
stropja. „Je pa naš cilj kasneje 
postaviti tudi nadstropje,“ je jas-
no povedala Užmahova. Če mini-
strstvo prižge zeleno luč v krat-
kem, bi poleti pripravili razpisno 
dokumentacijo in jo predvidoma 
v začetku septembra tudi objavili. 
Če ne bo zapletov, bi dela lahko 
začeli spomladi 2020.

Ptuj � Obdobno poročilo ptujske bolnišnice

Spodbudni fi nančni rezultati
S fi nančnega vidika je prvo trimesečje letošnjega leta za ptujsko bolnišnico ugo-
dno. Ustvarili so 14.280 evrov dobička. Boljša je realizacija, zaradi česar so njihovi 
prihodki za 6,8 % višji kot v primerljivem obdobju lani. Uspešno so znižali stroške 
podjemnih pogodb. Nekoliko skrb vzbujajoče so naraščajoče zapadle obveznosti do 
dobaviteljev, a tudi to, trdijo v ptujski bolnišnici, obvladujejo.

Foto: DK

Člani sveta zavoda so zadovoljni s poslovanjem ptujske bolnišnice v prvih treh mesecih.

Slovenski pionirji na področju 
izposoje umetnin so v ljubljanskem 
Studiu Černe, kjer to storitev ponu-
jajo že več kot poldrugo desetletje. 
Yona Merel Černe iz omenjenega 
podjetja je pojasnila, da pri izbiri 
umetnine strankam pomaga stro-
kovno usposobljena ekipa: »Izbira 
umetnine gre velikokrat z roko v 
roki z našim siceršnjim svetova-

njem (torej pri notranji opremi, iz-
biri ali uokvirjanju slik). Velikokrat 
si ljudje umetnine najprej ogledajo 
na naši spletni strani ali v našem 
studiu. S terensko ekipo nudimo 
tudi vso potrebno asistenco po 
vsej Sloveniji in tudi v tujini, npr. 
dostavo ali obešanje slik.«

Povedala je, da se za najem li-
kovnih del priznanih slovenskih in 

Spodnje Podravje, Slovenija � Tudi umetnine je mogoče najeti

Kaj imate pa vi na stenah?
Umetniška dela so pogosto luksuz, ki si ga lahko privošči le malokdo. No, vsaj do n
na je bilo tako. Po zgledih iz tujine je namreč olja, akrile, akvarele, lesoreze, sito
jedkanice itd. tudi pri nas že mogoče najeti. Preverili smo, kako.

Največ zanimanja za najem umetnin so doslej izkaza

Cene se začnejo pri 15 evrih
na mesec, vendar …

V Studiu Černe je umetnino mogoče najeti že za 15 evrov 
na mesec, znesek je odvisen od prodajne vrednosti likovnega 
dela. V ceno najema je zavarovanje slike že vključeno, je pa 
treba prišteti še stroške dostave in obešanja slike.

V galeriji in dražbeni hiši Sloart vse umetnine v najem 
ponujajo po enotni ceni, čeprav se njihove tržne vrednosti 
gibljejo od okoli 500 do 3.000 evrov. Za trimesečno najemnino 
je treba odšteti 80 evrov, zavarovanje umetnine in dostava v 
to ceno nista všteta. Mogoče si je izbrati tudi naročnino za vse 
leto in ob vsakem trimesečju plačati 99 evrov. V tem primeru 
je umetniško delo na vsake tri mesece mogoče zamenjati, 
vsakokratni prevoz je že vključen v ceno. Najeti je sicer 
mogoče največ dve deli istega avtorja hkrati, njuna skupna 
vrednost pa ne sme presegati 5.000 evrov.

Na Občini Cirkulane so lani reali-
zirali 96 % v občinskem proračunu 
planiranih prihodkov in 90 % na-
črtovanih odhodkov. V številkah: 
prihodki občine so v letu 2018 
skupno znašali 3.274.170 evrov 
in odhodki 3.495.526 evrov, od 

tega je za investicije šlo 1.855.919 
evrov. Leto so sklenili z 221.356 
evri proračunskega primanjkljaja, 
pokrili so ga iz ostanka sredstev iz 
leta 2017. Lani so pri Ministrstvu za 
gospodarski razvoj in tehnologijo 
pridobili povratna sredstva v višini 

111.873 evrov, denar so porabili za 
preplastitev cest Gradišča (Cirku-
lane Šumica) in Pristava–Žuran–
Tlačine. Daleč največja investicija 
lanskega leta je bila razširitev eko-
nomsko-poslovne cone v Dolanah 
(1.179.883 evrov).                           

Cirkulane � Zaključni račun 2018

Uresničili 90 % odhodkov
Cirkulanski občinski svet je na zadnji seji soglasno sprejel zaključni račun občinskega 
proračuna za lansko leto.

Prvi trije meseci: presežek 
prihodkov nad odhodki 14.280 €

Prihodki ptujske bolnišnice v prvih treh mesecih letošnjega 
leta znašajo 7,27 milijona evrov, kar pomeni, da so za 6,78 
% višji kot v enakem obdobju lani. So pa nekoliko nižji od 
načrtovanih, kar se bo po mnenju direktorice do konca leta 
uravnotežilo. Odhodki znašajo 7,25 milijona evrov in so za 
manj kot dva odstotka višji od realiziranih v prvih treh 
mesecih leta 2018, a še vedno nižji od načrtovanih.

Po tem, ko se je na minuli redni 
seji ormoškega občinskega sveta 
okrog prihodnosti hostla razvila 
žgoča debata, ki bi jo zaradi sliša-
nega lahko uvrstili v rubriko Saj 
ni res, pa je, so svetniki na kore-
spondenčni seji odločali o predla-
ganem odprtju hostla na način, 
kot ga predvideva poslovni načrt. 
Kot smo že poročali, je omenjeni 
dokument pokazal, da bo hostel 
prinašal izgubo. Medtem ko so še 
v omenjeni razpravi svetniki ugo-
tavljali, kaj bi bilo najbolje storiti z 
novozgrajenim objektom v vred-
nost dobrih 800.000 evrov, za 
katerega sicer prejšnje občinsko 
vodstvo predhodno ni pripravilo 
nobenih načrtov in potrebne doku-
mentacije glede poslovanja, so na  
korespodenčni seji z večino glasov 
vendarle potrdili predlagani načrt 
in s tem odločili, da bo upravljanje 
in vodenje hostla prevzel tamkaj-
šnji zavod za turizem.

Hebar: »Nekdo mora 
odgovarjati«

Za to, da hostel prevzame v 
upravljanje zavod za turizem, je 
med drugimi glasoval svetnik Ma-

tej Hebar. Svojo odločitev je po-
jasnil z naslednjimi besedami: »Ža-
lostno in nedopustno je, da se o 
pripravi projektne dokumentacije 
ni razmišljalo v času idejne zasnove 
projekta, torej pred več leti. Pred 
kratkim smo izvedeli, da občina ni 
izdelala niti DIIP-a, ki bi po zakonu 
moral biti osnova projekta. Obči-
na je spet šla v investicijo, katere 
ni imela niti približno razdelane, 
brez kakršnekoli ideje upravljanja 
in trženja. Res je, da smo pred 
sebe dobili pomanjkljiv poslovni 
načrt, a karkoli bo v njem pisalo, 
to ne bo spremenilo stanja: hos-
tel ima premajhne kapacitete, sla-
bo razdelane sobe s števili ležišč, 
manjkajo recepcijski in gostinski 
prostori ter prostori za druženje 
gostov. Na žalost je takšen objekt 
zasebnikom tržno nezanimiv in bo 
občini ustvarjal izgubo – odprt ali 
ne. Stališče svetniškega kluba GPS 
je, da je sedaj na občinski upravi in 
občinskem svetu, da hostel odpre, 
takoj pa se vzporedno iščejo rešit-
ve, kako poslovanje racionalizirati 
ter objekt pripraviti, da bo ta za-
nimiv zasebnim investitorjem. Na 
žalost pa to pomeni dodatna vla-
ganja v že tako ali tako preplača-
no investicijo. Tako kot pri gradnji 

Ormož � Hostel naj bi končno začel služiti svojemu namenu

Zagnal ga bo ormoški zavo
Ormoški občinski svetniki so na korespondenčni seji potrdili poslovni načrt hos
turizem, kulturo in šport občine Ormož.

Hostel, ki ga je prejšnje občinsko vodstvo odprlo p
bi začel obratovati v drugi polovici maja.
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Želijo si najemnikaŽelijo si najemnika
»Svetniki so izglasovali, da bo hostel zagnal zavod za turizem, kar 

bi morali narediti že na marčevski seji. Vendar so želeli, da se najprej 
izvede javno zbiranje ponudb za oddajo hostla v najem ter tako poišče 
interes na trgu. Žal nam najemnika ni uspelo najti, tako da bomo 
sedaj zadevo izpeljali z zavodom. Objekt je zgrajen, dejavnost je treba 
zagnati. Kaj drugega nam ne preostane! Upam si napovedati, da bo 
celoten hostel začel obratovati do druge polovice maja. Morda se 
bodo nekatere sobe odprle že kaj prej. Mi se bomo vsekakor potrudili 
v tej smeri,« je dejal ormoški župan Danijel Vrbnjak. Po prvomajskih 
praznikih tako načrtujejo sestanek s svetovalko okrog odpiralnega 
časa, saj želijo poslovanje čim bolj racionalizirati. »Dorekli bomo, ali 
bomo investirali v varnostne kamere in zadevo izpeljali na način, da 
ne bi bilo potrebnih dežurstev. O dodatnih zaposlitvah v zavodu za 
turizem je tako za zdaj še preuranjeno govoriti,« je pojasnil župan, ki 
je sicer še zatrdil, da si bodo kljub vsemu še naprej prizadevali, da v 
bližnji prihodnosti najemnika za hostel vendarle najdejo: »Če se kdo 
pojavi, bomo zadevo z veseljem dali v najem. Ko se bo hostel zagnal in 
bo obisk, verjamem, da se bo na trgu interes tudi pojavil.«

Letošnji proračun Občine Lenart, ki je težek približno deset in pol 
milijona evrov, je razvojno in investicijsko naravnan; kar 54 odstotkov 
sredstev je namreč rezerviranih za izgradnjo infrastrukture. Med glavni-
mi pridobitvami bo poleg nadzidave zdravstvenega doma, o kateri smo 
že poročali, gradnja čistilne naprave, ki bo rešila problem čiščenja odpa-
dnih voda v Lenartu za naslednji dve desetletji. Vrednost gradnje je oce-
njena na 3,3 milijona evrov, od tega bodo 2,7 milijona dobili iz evropskih 
kohezijskih sredstev, država bo primaknila 480 tisočakov, občina pa bo 
zagotovila 112.000 evrov. Dela naj bi začeli jeseni. 

V Selcah načrtujejo gradnjo namakalnega sistema v vrednosti 
440.000 evrov, investicijo pa bo v celoti fi nanciralo kmetijsko ministr-
stvo. Za investicijsko vzdrževanje in rekonstrukcije lokalnih cest so na-
menili 340.000 evrov, od katerih bo šlo največ denarja, 140 tisočakov, 
za rekonstrukcijo dobrega kilometer dolgega odseka ceste Voličina–
Hrastovec. Za 120.000 evrov bodo obnovili tudi cesto Zavrh–Nadbišec, 
ki je v zelo slabem stanju. Za razbremenitev kanalizacije v Močni je v 
proračunu rezerviranih 90.000 evrov, za rekonstrukcijo kanalizacije v 
Prežihovi ulici v Lenartu pa 80.000 evrov. Med večjimi infrastrukturnimi 
projekti je urejanje kolesarske mreže, ki ga v Lenartu vodijo skupaj z 
direkcijo za infrastrukturo in še 14 občinami. Mreža, letos imajo zanjo v 
Lenartu na voljo 50.000 evrov, bo skupaj dolga 153, na območju lenar-
ške občine pa 23 kilometrov. 

Lenart � Proračun razvojno naravnan

Za investicije 5 mio evrov
Nova čistilna naprava, ki bo stala 3,3 milijona evrov, bo v Le-
nartu rešila problem čiščenja odpadnih voda za naslednji dve 
desetletji. 

Foto: SD

Od desetih milijonov in pol težkega proračuna bo lenarška občina dobro 
polovico denarja namenila za gradnjo razne infrastrukture.

V občini Juršinci so lani gospodinjstva »pridelala« za približno 70 ton 
več komunalnih odpadkov kot v letu 2017, natančneje 675 gospodinj-
stev v 13 vaseh jih je zbralo dobrih 478 ton. Od tega je bilo 177 ton meša-
nih komunalnih odpadkov, 29 to biorazgradljivih kuhinjskih odpadkov, 
53 ton papirja in papirne embalaže, slabih 82 mešane in 30 ton steklene 
embalaže, 41 ton kosovnih odpadkov in 568 kilogramov nevarnih od-
padkov. V zbirni center Gajke so Juršinčani pripeljali dobrih 66 ton dru-
gih odpadkov. Kot je povedal Dejan Bele iz Komunalnega podjetja Ptuj, 
sistem ravnanja z odpadki temelji na ločenem zbiranju, ki se začne na 
izvoru pri gospodinjstvih, nadaljuje v zbiralnicah ločenih frakcij in v zbir-
nem centru. Kar se zbiranja bioloških odpadkov tiče, pa gospodinjstva 
spodbujajo k hišnemu kompostiranju; če te možnosti ni, pa prejmejo 
rjavo vodotesno posodo, v katero odlagajo kuhinjske odpadke in zeleni 
vrtni odpad.

Vključenost juršinskih gospodinjstev v sistem zbiranja komunalnih 
odpadkov je bila v letu 2018 stoodstotna, kar ni ustaljena praksa v dru-
gih občinah. Ker lastniki počitniških hiš oziroma vikendov v ta sistem 
običajno niso vključeni, v ptujskem komunalnem podjetju preučujejo 
zakonodajo in razmišljajo, da bi v prihodnjih letih med prvimi uvedli tudi 
prispevek za tako imenovane vikendaše, ki pa bo pavšalen. (

Juršinci � 675 gospodinjstev je v 13 vaseh zbralo 
dobrih 478 ton komunalnih odpadkov

Lani 70 ton več odpadkov
V ptujskem komunalnem podjetju spodbujajo gospodinjstva k 
hišnemu kompostiranju, razmišljajo pa o uvedbi pavšalnega 
prispevka za vikendaše. 

Foto: SD

Juršinska gospodinjstva so lani »pridelala« za približno 70 ton več ko-
munalnih odpadkov kot v letu 2017.

nedav-
otiske, 

Foto: Črtomir Goznik

ala podjetja, zasebnih »najemnikov« je precej manj.

»Ljudje umetnin »Ljudje umetnin 
ne kupujejo več«ne kupujejo več«

Vladimir Forbici, ki vodi galerijo FO.VI v Strnišču pri 
Kidričevem, je glede izposoje umetnin skeptičen: »Ta storitev 
je nastala zaradi krize, ki se je pojavila v Sloveniji. Ljudje več 
ne kupujejo umetnin, to jih enostavno več ne zanima. Galeristi 
so zato prisiljeni iskati novo okno za prodajo. Ko imaš namreč 
enkrat sliko tri mesece obešeno doma, obstaja kar velika 
verjetnost, da jo boš tudi kupil. Sicer smo tudi v naši galeriji 
strankam ponudili, da imajo lahko slike nekaj dni obešene 
doma in se šele nato odločijo za nakup.«

Poudaril je, da izposoja ni nikakršna solidarnost galeristov 
do tistih, ki nimajo denarja: »Tisti, ki si ne morejo privoščiti 
nakupa nekega likovnega oz. umetniškega dela, tako ne 
razmišlja o najemu, temveč o tem, kaj bo pojedel. Umetnine 
si izposojajo tisti, ki imajo denar, ne tisti, ki ga nimajo – sploh 
ob kakšnih dogodkih, da se z njimi bahajo pred prijatelji. 
Umetnine so torej prišle na tako nizek nivo, da si jih je mogoče 
izposojati – kot bicikel …«

Merel Černe. Dodala je, da je v tu-
jini ta storitev bolje poznana kot 
pri nas, predvsem pa jo bolj upora-
bljajo zasebni uporabniki. Storitev 
izposoje umetnin se pri nas razvija 
zelo počasi, je povedala: »Ne gre 
za neke velike obsege. Slovenci 
smo zelo lastniško orientirani – do 
stanovanj in do vsega ostalega, a 
si lahko stvari tudi delimo oz. te 
krožijo. Mislim, da bo ta premik k 
ekonomiji deljenja počasi razrahljal 
poti naprej za razvoj dejavnosti 
izposoje umetnin.« Razložila je, 
da izposoja likovnih del zanje ni 
posebej dobičkonosna poslovna 
branža: »Financiramo se iz drugih 
dejavnosti, izposojo vidimo bolj 
kot del našega poslanstva promo-
cije slovenske likovne umetnosti. 
Ponujamo možnost, da tudi brez 
velikih sredstev za nakup umetnin 
na stenah vseeno obdržimo neko 
kakovost. Ni nam treba kupovati 
nečesa cenenega, le kot okras.«

Dela Riharda 
Jakopiča vendarle 
niso na posodo

Izposojo umetnin so lani ponu-
dili tudi v ljubljanski galeriji in draž-
beni hiši Sloart, je povedal direktor 
Damjan Kosec: »Nudimo likovna 
dela slovenskih mladih oz. živečih 
umetnikov, s katerimi imamo skle-
njene pogodbe. Storitev torej ni na 
voljo za dela v sekundarni prodaji. 
Slik Riharda Jakopiča, na primer, si 
ni mogoče izposoditi, saj bi bilo to 
res preveč tvegano.«

Po njegovih izkušnjah ljudje 
umetnine izbirajo predvsem po 
skladnosti s svojim stanovanjem, 
manj pa po motivih: »Vse je odvis-
no od okusov. Ponujamo sodobno 

umetnost, torej tihožitij in podob-
nega ni veliko. A daleč od tega, 
da bi šlo le za abstraktne slike.« 
Največ najemnikov umetnin je 
mladih, je dodal Kosec: »Ciljali smo 
predvsem na mlade, ki še nimajo 
zadostnih fi nančnih sredstev za 
nakup likovnih del, in na zbirate-
lje začetnike. Tako jim ni treba že 
takoj na začetku investirati nekaj 
tisoč evrov. Naš namen je, da ljud-
je spoznajo, da lahko umetnina v 
dnevni sobi res izboljša počutje, 
omogoča debato, ko ljudje pridejo 
na obisk, in v stanovanje vnese živ-
ljenje. Velika razlika je, ali imamo 
na steni kakovostno likovno delo 
ali gobelin!«

V obeh galerijah so poudarili, 
da ima najem umetnin številne 

prednosti pred nakupom. Z njim 
je namreč mogoče zagotoviti več-
jo dinamičnost domačega ali po-
slovnega okolja. Prostore je tako 
mogoče opremiti kakovostno, 
ugodno in fl eksibilno. Umetnine 
je mogoče najeti tudi ob posebnih 
priložnostih, kot vizualno podpo-
ro različnim dogodkom. Najem 
slik v poslovnih prostorih naj bi 
pripomogel k reprezentančni ure-
jenosti, pozitivno naj bi vplival na 
kreativnost zaposlenih, spodbujal 
komunikacijo in zmanjšal stres na 
delovnem mestu. Za konec še en 
vidik, morda ključen: izposoja del 
mladih umetnikov pripomore k 
izboljšanju njihovega statusa in de-
lovnih pogojev.

tujih avtorjev odločajo predvsem 
podjetja, a tudi posamezniki: »Pre-
težno gre za dolgoročne najeme, 
za nekaj mesecev. Potem se na-
vadno pojavi želja po spremembi 
in ravno to je prednost najema. 
Nekateri pa ugotovijo, da bi sliko 
želeli obdržati za stalno in jo odku-
pijo.« Katera dela so pri »najemni-
kih« najbolj priljubljena? »Pravila 
ni. Morda so pogosteje v najemu 
kakšna po dimenzijah večja dela, 
na katera se ljudje ne želijo veza-
ti na dolgi rok,« je povedala Yona 

od za turizem
stla in s tem odločili, da ga bo upravljal Javni zavod za 

Foto: MH

pred drugim krogom lanskih lokalnih volitev, naj 

dvorane na Hardeku bomo morali 
tudi tukaj narediti temeljito revizijo 
investicije – za tako razmetavanje 
občinskih sredstev mora nekdo 
odgovarjati.«

Kolmanič glasoval 
proti

S predlaganim pa se ni strinjal 
svetnik Simon Kolmanič, sicer tudi 
strankarski kolega bivšega župa-
na Alojza Soka: »S tem poslovnim 
načrtom se ne strinjam in ga tudi 
podprl nisem. To je sicer že drugi 
poslovni načrt, ki smo ga svetniki 
dobili v zvezi s hostlom, pri čemer 
je bil prvi še slabši, saj je predvide-
val 60.000 evrov stroškov dela, 
medtem ko ga sedanji predvideva 
v svojem minimumu 30.000 evrov, 
vendar so drugi predvideni stroški 
tako visoki, da hostel pri predvide-
nem poslovanju ne more doseči 
točke rentabilnosti. Dejstvo je, da 
hostel zaradi razvoja turistične 
destinacije Jeruzalem Slovenija 
potrebujemo, toda nujno je, da do-
bimo poslovni načrt, kjer bo v dveh 
ali treh letih možno priti na pozi-
tivno ničlo. Sam sem prepričan, 
da to je mogoče, saj so hostli, ki 

delujejo po Sloveniji, živi dokaz za 
to. Zaradi tega sem predlagal, da 
se dopisna seja prekine, da lahko 
dobimo primeren poslovni načrt in 
hostel zaženemo tako, kot je tre-
ba. Odgovora na mojo pobudo ni 
bilo, sam pa takšnega poslovnega 
načrta nisem mogel podpreti, zato 

tudi nisem glasoval. Zavedam se, 
da Ormož hostel potrebuje, jasno 
je tudi, da prvi dve, morda celo 
tretje leto neki dodatni zagonski 
kapital bo potreben, nikakor pa ne 
permanentna izguba, kot je sedaj 
predvidena.«

Foto: MH
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Na sproščeni sprejem je bilo 
povabljenih 52 otrok, sprejema 
se je skupaj s starši udeležilo 34 
novorojencev, rojenih v lanskem 
letu. Župan je na veselem dogod-
ku čestital staršem in jim podaril 
cvet, novorojence pa obdaril z 
otroškim priborom za hranjenje. 
Po prejemu darilc iz županovih 
rok sta sledila pogostitev in dru-
ženje. »Namen tega že tradicio-
nalnega dogodka je, da staršem 
izkažemo pozornost ob rojstvu 
otrok,« je zadovoljno povedal 

župan in spomnil, da občina na-
menja staršem ob rojstvu otroka 
tudi enkratno denarno pomoč. 
Ta za prvega otroka znaša 250 
evrov, za drugega 400 ter za 
vsakega naslednjega otroka 500 
evrov. Kot je še povedal, name-
njajo posebno skrb mladim dru-
žinam ter se trudijo, da je občina 
moderna, sodobna in razvita. Ob 
tem je postregel še s podatkom, 
da se je v zadnjih devetih letih 
število občanov povečalo za prib-
ližno 275.

Markovci � Županova sprejema

Za novorojence in 
krvodajalce
Župan občine Markovci Milan Gabrovec je v sklopu prireditev 
ob letošnjem občinskem prazniku priredil sprejema za novoro-
jence in njihove starše ter krvodajalce.

Foto: MH

Župan z najmlajšimi občani in njihovimi starši

„Z obnovo igrišč želimo mladim 
na Ptuju ponuditi možnost kako-
vostnega preživljanja prostega 
časa. Verjamemo, da bodo igrišče 
uporabljali tudi drugi. V sklopu 
obnove bomo zamenjali stari les, 
uredili travnato površino in priskr-
beli novo mivko. Prepričan sem, da 
so takšne poteze tisto, kar potre-
bujemo, saj na ta način nekaj pri-
spevamo tudi lokalnemu okolju,“ 
pravi predsednik KPŠ Alen Hliš. 

Vrednost investicije je okrog 3.000 
evrov, z osnovnimi deli bodo pred-
vidoma zaključili v tem tednu.

Dijaki in študentje si še 
vedno želijo mladinsko 
hišo

Hliš je prepričan, da se mora 
Klub posvetiti dejavnostim, ki vpli-
vajo na kakovost življenja dijakov 
in študentov. S tem namenom 

bodo v prihodnjih tednih v nekda-
njih pisarnah kluba na Slovenskem 
trgu uredili prostor za različna 
mladinska in športna društva. Pre-
uredili ga bodo do poletja, tudi za 
ta projekt bodo prispevali klubska 
sredstva. Za uporabnike bo najem 
brezplačen. Vrednost investicije 
bo primerljiva obnovi igrišča na 
Ranci, ocenjena je na okrog 3.000 
evrov.  Kot poudarja Hliš, so takšne 
in podobne akcije dokaz, da se z 

majhnimi koraki naredi veliko, pa 
tudi, da se splača krepiti sodelo-
vanje. Predstavniki Mladinskega 
sveta MO Ptuj in Kluba ptujskih 
študentov so v zadnjem obdobju 
po dolgih letih vzpostavili tesno 
sodelovanje. Po skupnem izobra-
ževanju so med drugim oblikovali 
zaključke pred izvedbo raziskave 
o položaju mladih na Ptuju. Ta naj 
bi dala marsikateri pomemben 
odgovor na to, kako mladi oce-
njujejo življenje v najstarejšem slo-
venskem mestu ter seveda, kaj bi 
se lahko izboljšalo. „Izteka se Stra-
tegija za mlade, želimo si nabora 
ukrepov, ki bo pripravljen v sode-
lovanju z nami. Mladi moramo biti 
bolj slišani. Z vodstvom občine se 
dogovarjamo, imamo zelo dobre 
odnose,“ še doda predsednik KPŠ. 
Prioritete Mladinskega sveta MO 
Ptuj in Kluba ptujskih študentov so 
jasne: izboljšanje pogojev na po-
dročju stanovanj za mlade, zadrže-
vanje mladih na Ptuju in povečanje 
aktivnosti mladih na vseh področ-
jih. „Tudi sami iščemo rešitve, kako 
mestu in mladim nekaj dati glede 
na dober fi nančni položaj kluba. 
Načrtov je kar nekaj, med drugim 
si še vedno želimo prostor, kjer bi 
uredili mladinsko hišo,“ je dodal 
Hliš.

Ptuj � Akcija članov KPŠ in Mladinskega sveta MO Ptuj

Na Ranci obnovljeno odbojkarsko igrišče
Pred dobrim tednom dni so dijaki in študentje začeli obnovo odbojkarskega igrišča na Ranci. Obnovili 
ga bodo s sredstvi Kluba ptujskih študentov (KPŠ), igrišče pa bo namenjeno vsem, ki si želijo takšne 
oblike rekreacije.

V Krajevni skupnosti Velika Ne-
delja, ki je dobila ime po pomemb-
ni bitki na veliko noč leta 1199, 
potekajo prireditve v počastitev 
krajevnega praznika. Praznovanje 
je doseglo vrhunec na velikonočni 
ponedeljek, ko že tradicionalno 
poteka osrednja proslava s po-
delitvijo plaket najzaslužnejšim 
krajanom in organizacijam. Še 
predno so segli v roke letošnjim 
dobitnikom, je predsednik KS Ve-
lika Nedelja Janko Meško sprego-
voril o že izvedenih investicijah v 
preteklem letu ter o načrtih v pri-
hodnje. V letošnje leto jim je med 
prioritete uspelo uvrstiti sanacijo 
poplavnega območja v Mihovcih. 

Nameravajo urediti tudi cestišče 
in odvodnjavanje pri Veliki Nedelji, 
načrtujejo še sanacijo ribnika ter 
ureditev kolesarske poti od Trgo-
višča do Cvetkovcev. Prav tako se 
bodo lotili prenove mrliške vežice, 
s katero bi omogočili, da se sve-
ta maša za pokojnika izvede kar 
v vežici. Meško je v nagovoru še 
posebej pohvalil delo tamkajšnjih 
društev. Prav iz društev prihajajo 
tudi letošnji prejemniki plaket KS. 
Z bronasto plaketo so nagradi-
li dolgoletnega člana Turistično 
etnografskega društva Sodinci Da-
mjana Kekca ter Sonjo Lubec, ki je 
aktivirala zbiranje pomoči za druži-
ne, ki so ostale brez vsega po po-

žaru na Marofu. Srebrno plaketo 
so izročili dolgoletni aktivni članici 
Krajevnega odbora RK in predse-
dnici Društva prijateljev mladine 
Velika Nedelja Mariji Rajh ter dol-
goletnemu gasilcu in sedanjemu 
predsedniku PGD Senešci Andreju 
Kosiju. Zlato plaketo pa so podelili 
zdaj že nekdanjemu dolgoletnemu 
predsedniku KS Velika Nedelja in 
članu številnih društev Marjanu 
Mušiču ter dolgoletnemu gasilcu 
in predsedniku PGD Velika Nedelja 
Janezu Špindlerju. 

Krajevno slovesnost so pope-
strili: Mešani pevski zbor, ljudski 
godci, vokalna skupina Tisa in 
tamburaška skupina Pika poka iz 

Kulturnega društva Simona Gre-
gorčiča Velika Nedelja, učenke 
osnovne šole Velika Nedelja ter 
Domen Zadravec.

Sicer pa je bilo na dan krajevne 
skupnosti letos nadvse pestro. 
Prvič so pripravili velikonedeljsko 
tržnico, otroci so se razveselili na-
pihljivih igral, na ogled je bila tudi 
zanimiva razstava tamkajšnjega 
Društva prijateljev mladine v sode-
lovanju z osnovno šolo in vrtcem. 
Spomin na zgodovino domačega 
kraja pa so priklicali še člani Turi-
stično etnografskega društva So-
dinci, ki so v kraj vkorakali kot križ-
niki, vitezi nemškega reda.

Ormož � S praznovanja krajevnega praznika Velika Nedelja

Mušiču in Špindlerju zlata plaketa
Na velikonočni ponedeljek so v Veliki Nedelji z dobro obiskano osrednjo prireditvijo obeležili krajevni 
praznik.

Foto: Karolina Putarek

Prejemniki plaket KS Velika Nedelja v družbi predsednika KS Velika Nedelja Janka Meška in župana Danijela Vrbnjaka

Foto: Arhiv

Udarniška akcija študentov bo prispevala k boljšim pogojem za igranje odbojke na mivki.

Foto: MH

Župan Milan Gabrovec s krvodajalci

Župan Gabrovec je priredil 
tudi tradicionalni sprejem, na ka-
terem se je srečal s približno 30 
krvodajalkami in krvodajalci. V 
svojem nagovoru jim je čestital 
ob tem plemenitem dejanju ter 
poudaril pomen krvodajalskih 
akcij: »Z darovanjem krvi ste 
prispevali k temu, da je nekdo v 
življenju dobil še eno priložnost. 
Občini, ki ima toliko takšnih ljudi, 
se ni treba bati za prihodnost.« 
Na sprejemu je bila prisotna tudi 
sekretarka Območnega združe-
nja RK Ptuj Marjana Cafuta, ki je 
dejala, da se tega dogodka vsako 
leto zelo razveseli, saj da je eden 
redkih. Zahvalila se je vsem daro-
valcem, ki to počnejo brezplačno, 
predano in z željo pomagati dru-
gim. Zaželela jim je veliko zdrav-
ja ter da bi s tem neprecenljivim 
poslanstvom nadaljevali tudi v 
prihodnje. Navzoče je pozdravi-
la tudi Marija Prelog iz občinske 

organizacije RK Markovci. V na-
daljevanju so podelili simbolič-
na darilca (buteljko občinskega 
vina in par kranjskih klobas) ter 
priznanja za 5, 10, 15, 20, 25, 30, 
35, 40, 45, 50, 60 in kar 80 opra-
vljenih darovanj krvi posamezni-
kov. Priznanje za 80 darovanj 
krvi je prejel Branko Matjašič, ki 
je povedal, da to pomembno ži-
vljenjsko tekočino daruje že od 
mladih let: »Ne gre za to, da bi 
tekmovali med seboj, temveč da 
pomagamo drugim. Kri sem začel 
darovati že kot mladenič.« Kot je 
še dejal, bo kri daroval, dokler bo 
možno. Tako se je že dan za tem 
znova udeležil krvodajalske akci-
je. Srečanje so z nastopom pope-
strile Ljudske pevske Folklornega 
društva Antona-Jožeta Štrafela 
Markovci ter mladi harmonikar 
Jan. Po uradnem delu sta sledila 
pogostitev in sproščen klepet. 
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V večnamenskem kulturno-turi-
stičnem centru v Podlehniku so na 

zadnjem aprilskem predizboru, 25. 
aprila, peli učenci OŠ Podlehnik. S 
svojim petjem so ponovno navdu-
šili občinstvo. Od drugih predizbo-
rov pa se je podlehniški razlikoval 
tudi po tem, da so mladi pevski 
upi zapeli več narodno-zabavnih 
pesmi, pri več nastopih pa so se 
tudi odločili za lastno spremljavo 
(kitara in harmonika). V polfi nale 

sta po odločitvi komisije (Dalibor 
Bedenik, tudi voditelj prireditve, 
Tone Topolovec in Majda Goznik) 
napredovala Kaja Kolar v mlajši 
kategoriji s pesmijo Zaljubljena v 
ta svet in Timon Zore v starejši s 
pesmijo Ptica, ob lastni spremljavi 
na kitaro.

V občini Podlehnik so veseli, 
da so tudi letos gostili predizbor 

projekta Otroci pojejo slovenske 
pesmi in se veselijo, v katerem 
se spodbujajo slovenska pesem, 
slovenska beseda in umetniško 
ustvarjanje naših mladih, je pove-
dal župan občine Podlehnik Sebas-
tian Toplak. Zmagovalci so vsi, ki so 
se odločili nastopiti v tem projek-
tu, ne glede na rezultat. Čestitke si 
je zaslužil vsak posebej.

Sponzorji prireditvePodlehnik � Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo – 5. sezona

Polfinalista: Kaja in Timon
Projekt pete sezone Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo, ki ga družba Radio-Tednik Ptuj izvaja v sodelovanju z občina-
mi in osnovnimi šolami, počasi prehaja v sklepno fazo. Večina predizborov je že končanih, zadnji polfinalisti pa bodo izbrani 14. 
maja v Račah. Veliki finale bo 11. junija na Ptuju.

Foto: Črtomir Goznik

Timon Zore, zmagovalec v sta-
rejši kategoriji, učenec 7. razre-
da OŠ Podlehnik, pesem Ptica 
(BQL), lastna spremljava na kita-
ri: „Mislil sem, da se ne bom uvr-
stil v polfinale, saj je bila konku-
renca zelo velika, tudi preostali 
v tej kategoriji so bili zelo dobri, 
tudi boljši od mene. Pri vsem, 
kar delam, želim biti perfekten. 
Vedno se tudi sam spremljam na 
kitaro, ko pojem, nikoli ne pojem 
na matrico. V polfinalu bo letos 
še večja konkurenca kot lani.“

Foto: Črtomir Goznik

Pevski upi OŠ Podlehnik.

Peli so: Denis Sakelšek, Kaja Kolar, Manica Lesjak in Nina Koren 
ter Rok Lesjak (spremljava na kitari) v mlajši kategoriji, Patrik 
Horvat, Timon Zore (lastna spremljava na kitari), Anže Hren (lastna 
spremljava na harmoniki), Renata Krušič in Dijana Krušič ter Nuša 
Mlakar in Zala Žerak v starejši kategoriji.

Sponzorji so bili: DEM, 
d. o. o., Komunalno podjetje 
Ptuj, d. d., Lesnina – Dobrodošli 
doma, Strojna zemeljska dela 
Franc Zajšek, s. p., Milan Zajšek, 
s. p. – Elektrouniverzal strojna 
zemeljska dela Zajšek, Avtobusni 
in tovorni prevozi ATP ter Sazas.

Foto: Črtomir Goznik

Kaja Kolar, zmagovalka v mlajši 
kategoriji, učenka 3. razreda OŠ 
Podlehnik, pesem Zaljubljena v 
ta svet (Saša Lešnjek): „Zelo sem 
vesela, da sem prišla v polfinale, 
tega nisem pričakovala. Pesem 
mi je pomagala izbrati mama, ki 
mi je tudi pomagala pri pripravi 
na nastop. Veliko sem vadila. 
Tudi za polfinale se želim čim 
bolje pripraviti, poskusila se bom 
uvrstiti tudi v finale.“

Zavod OŠ Cerkvenjak-Vitomarci 
bo v šolskem letu 2019/20 obisko-
valo tudi 37 prvošolčkov; 22 šestle-
tnikov bo v razrede prvič sedlo v 
matični šoli v Cerkvenjaku, 15 pa v 
njeni podružnici v Vitomarcih. Pri 
nabiranju znanja se bodo tako prid-
ružili številnim generacijam, ki v teh 
krajih že več kot dve stoletji gulijo 
šolske klopi.

Vseh učencev je trenutno na 
obeh lokacijah 262 v 16 oddelkih, od 
tega jih šolo v Cerkvenjaku obiskuje 
207 v dvanajstih oddelkih, podru-
žnico v Vitomarcih, kjer je organi-
ziran pouk za prvi dve triadi, pa 55 
v štirih oddelkih. Kot je povedala 
Jasna Lipovž iz šolske svetovalne 

službe, imajo v Vitomarcih dva od-
delka kombinirana, in sicer prvi in 
drugi ter tretji in četrti razred, peti 
in šesti pa sta samostojna. »Število 
otrok narašča, kar nas veseli, saj se 
ljudje ne izseljujejo več iz naših kra-
jev, ampak vse bolj priseljujejo. Zgo-
voren je na primer tudi podatek, da 
se je lani v občini Sveti Andraž ro-
dilo kar dvajset otrok, občina pa je 
za vsakega posadila lipo. Letos bo 
deveti razred na obeh lokacijah zak-
ljučilo 31 učencev, jeseni jih prihaja 
37, torej jih bomo imeli šest več.«

Vpis v oba vrtca se počasi zaklju-
čuje, kaže, da bo število malčkov v 
oddelkih v prihodnjem šolskem letu 
približno enako, kot je letos. Vrtec v 

Cerkvenjaku trenutno obiskuje sto 
otrok, razdeljeni so v šest skupin, je-
seni jih za zdaj pričakujejo 97, razde-
ljeni bodo v pet skupin in pol. Vito-
marški vrtec ima sedaj tri oddelke in 
54 otrok, število oddelkov bo ostalo 
enako tudi v prihodnjem šolskem 
letu, doslej je vpisanih 51 otrok.

Stavba osnovne šole v Cerkvenja-
ku je bila zgrajena leta 1966, vendar 
so jo kasneje obnovili in dogradili. 
Leta 1999 se ji je kot organizacijska 
enota pridružil še vrtec, ki ima nove 
prostore od leta 2014. Podružnič-
na šola v Vitomarcih se je skupaj z 
vrtcem v nove, svetle in sodobne 
prostore preselila leta 2006. 

Cerkvenjak, Sv. Andraž � Končali vpis prvošolčkov

V šolske klopi 37 malčkov
V matični osnovni šoli v Cerkvenjaku jeseni pričakujejo 22 šestletnikov, v njeni po-
družnici v Vitomarcih pa 15. Oba vrtca trenutno obiskuje 154 otrok, približno tako 
naj bi tudi ostalo.

Foto: SD

V matični osnovni šoli v Cerkvenjaku in njeni podružnici v Vitomarcih bodo jeseni sprejeli 37 prvošolčkov.

V Spodnjem Podravju imamo 
veliko prednost, saj je bil prav na 
Ptuju razvit eden izmed poklicev 
prihodnosti, pionirski študijski 
program bionike. Študentje, ki 
obiskujejo Višjo strokovno šolo 
(VSŠ) Šolskega centra Ptuj, bodo-
či inženirji bionike, se redno sre-
čujejo s predstavitvijo možnosti 
aplikativnosti bionike. Pred nekaj 
dnevi jim je širok spekter bionike 
predstavljal eden izmed glavnih 
promotorjev tega programa v 
Sloveniji Janez Škrlec, dolgoletni 
član Sveta za znanost in tehno-
logijo Republike Slovenije. Štu-
dentom je predstavil uporabnost 
bionike na različnih področjih ter 
inovacije in trende tehnološkega 
razvoja. Prvič doslej so si študen-

tje aktualne tehnologije in inova-
cije lahko ogledali tudi v živo.

„Škrlec jim je predstavil indu-
strijo 21. stoletja, ki je tesno po-
vezana z bioniko in globalnimi 
podatki, da se bo proizvodnja 
v svetu na področju bioničnih 
vsadkov, protez in drugih siste-
mov do leta 2020 dvignila za celih 
700 odstotkov. Študenti so skozi 
predstavitev inovacij ter visoko-
tehnoloških izdelkov lahko pre-
poznali izzive in priložnosti, ki jih 
bionika prinaša,“ pravi ravnatelj 
VSŠ Ptuj Robert Harb. Prepričan 
je, da je poznavanje razvoja na 
tem področju za študente ključ-
no. Lani je Škrlec prav ptujskim 
študentom oziroma šoli daroval 
bioničnega človeka in še nekaj 

eksponatov za izobraževalne in 
razvojne namene. Da je bionika 
uporabna tudi za zdravstvene 
namene, dokazuje bionični ek-
soskelet. Kot pojasnjuje, gre za 
mehanske strukture, ki podpirajo 
dele človeškega telesa in njiho-
vo kontrolirano gibanje: „S po-
močjo eksoskeletov je mogoče 
sorazmerno preprosto opravljati 
fi zično zelo zahtevna opravila.“ 
Vedno bolj se koristijo tudi za me-
dicinske rehabilitacijske namene. 
Na pobudo staršev otroka, ki se 
je rodil brez prstov, se je začel iz-
jemno pomemben projekt. Škrlec 
namreč s svojo ekipo skuša najti 
rešitev, starši pa upajo, da jim jo 
bo prinesla prav bionika.

Ptuj � Bionika, vsestranska veda

Za inovativne rešitve
Industrija 21. stoletja je tesno povezana z bioniko. Napovedi so, da se bo proizvo-
dnja bioničnih vsadkov, protez in drugih sistemov na svetovni ravni do leta 2020 
dvignila za neverjetnih 700 odstotkov.

Foto: arhiv sole

Številne inovacije in tehnološki trendi dokazujejo, da je možnosti za uporabo bionike veliko. Na fotografi ji 
ptujski študentje bionike.
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Društvo Kastali, njegov predse-
dnik je Rado Škrjanec, je bilo usta-
novljeno leta 2018. Dolgo pred tem 
je v glavi Škrjanca zorela ideja, da 
bi na Ptuj pripeljal pravo grajsko 
tiskarno. „Vidite vsaj delček tega, 
kako je nekoč izgledala tiskarna. 
To smo člani društva Kastali s po-
močjo Pokrajinskega muzeja Ptuj-
-Ormož in Manufakture mojster Ja-
nez z Bleda postavili v muzejski hiši 
oziroma tako imenovani Oskarjevi 
hiši in bomo s tem dodali kamen-
ček v mozaik turistične ponudbe 
Ptuja,“ je na odprtju dejala Mateja 
Tomašič, članica društva.

Osrednji del grajske tiskarne je 
reprodukcija Guttenbergove ti-
skarske preše iz 15. stoletja, na ka-
teri bodo obiskovalcem prikazova-
li tiskanje na ročno izdelan papir, z 
zgodovinskimi klišeji in svinčenimi 
črkami. Predstavljali bodo zgodo-
vino tiskarstva in omogočili, da se 
obiskovalci preizkusijo v knjigo-
vezništvu ter si izdelajo Trubarjev 
Abecedarij – prvo slovensko knji-
go. Najbolj delovni si bodo prido-
bili certifi kat, da so bili podučeni 
o črni umetnosti. „Tiskarstvo in 

knjigovezništvo sta glavni dejav-
nosti, se pa člani našega društva 
ukvarjajo s številnimi starimi obrt-
mi, ki bi jih prav tako radi pokazali 
in obujali. Predstavljali se bodo z 
volnenimi izdelki, kaligrafi jo, ve-

zenjem, šiviljstvom, dogovarjamo 
se tudi s kovačem in rezbarjem,“ 
pravi Rado Škrjanec. Načeloma 
bo Ptujska grajska tiskarna odpr-
ta ob koncu tedna, za najavljene 
skupine tudi med tednom. Zraven 

tega, da se bodo obiskovalci pou-
čili o starih obrteh, si bodo lahko 
izdelali spominke. Gre za izjemno 
pomemben prispevek k doživljaj-
skemu turizmu. Vstopnine ne bo, 
upajo na prostovoljne prispev-

ke. Vsekakor gre za izjemno po-
membno pridobitev za Ptuj, obisk 
je primeren tako za starejše kot 
otroke.

Brez posluha Pokrajinskega mu-
zeja Ptuj-Ormož projekt ne bi bil iz-
veden. Kot upravljavec s to stavbo 
so prav v tej ideji prepoznali doda-
no vrednost. Direktor Aleksander 
Lorenčič: „To pomeni dodatno vse-
bino v okviru grajskega kompleksa 
ter tudi to, da objekt ne bo posto-
poma propadal. Muzej si prizadeva 
za celostno ureditev kompleksa in 
oživitev. Res sem vesel, da je priš-
lo do tega sodelovanja. Tudi zato, 
ker so v društvu veliki poznavalci 
dediščine in preteklosti.“

Da bo zgodba zaživela, bo dru-
štvu Kastali pomagal Janez Rozman, 
Manufaktura mojster Janez, ki 18 let 
neguje izročilo črne umetnosti. Ptu-
jčanom je posodil tiskarsko prešo in 
nekaj druge opreme. 

Kmalu bo ob hiši postavljen še 
učni panj, da si bodo lahko obisko-
valci v živo ogledali, kako poteka 
življenje čebel. Dejavnost namera-
vajo razširiti; v prvi vrsti še na lon-
čarstvo, kovaštvo in rezbarstvo.

Svojo ponudbo bo društvo Kas-
tali popestrilo z vinskimi degusta-
cijami v grajski kleti, in sicer v sode-
lovanju z Matejem Reberniškom, 
nagrajenim vinarjem.

Ptuj � Odprtje Ptujske grajske tiskarne

Odpravite se na ptujski grajski 
kompleks in postanite pravi tiskar
Oskarjeva hiša na Raičevi ulici 11 je bila pred približno šestimi leti obnovljena, zdaj pa je končno dobila 
vsebino, primerno tudi za širšo javnost. Nadvse zanimiva Ptujska grajska tiskarna, ki pomeni popestri-
tev turistične ponudbe, je svoja vrata odprla minuli teden. A tiskarstvo še zdaleč ni edina stara obrt, ki 
bo predstavljena v tej idilični hiški pod gradom. 

Svetovni dan knjige, 23. april, so na Hrvaškem leta 2012 prvič obe-
ležili z Nočjo knjige, leto zatem se je pobudi pridružila tudi Slovenija. 
Letos so mednarodni projekt posvetili 230-letnici francoske revolucije 
(in njenim nosilnim stebrom: svobodi, enakosti in bratstvu) ter 200-le-
tnici smrti razsvetljenskega dramilca in prvega pravega posvetnega 
slovenskega pesnika Valentina Vodnika.

Milena Gabrovec, Metka Ostroško, Biserka Selak, Jože Šmigoc in 
Manja Vinko so večer polepšali s poezijo (ne le Vodnikovo) in prozo. 
Vodja društvene sekcije Zankice Marta Milošič je predstavila projekt 
kvačkanja terapevtskih hobotnic za nedonošenčke, zapeli so ljudski 
pevci Vinogradniki in zagodli ljudski godci iz videmskega kulturnega 
društva. Prireditev so začinili še z drugim kratkočasjem; z Vodnikovimi 
ugankami in razstavo sestavljank.

Videm � Noč knjige in drugega kratkočasja

Letos poklon Valentinu 
Vodniku
Člani različnih sekcij Kulturnega društva Franceta Prešerna Vi-
dem pri Ptuju so v videmski Drvarnici pripravili Noč knjige in 
drugega kratkočasja. Radovednežem so pokazali, »kaj delajo, ko 
nič ne delajo«. To me je tudi razžalostilo ob dej-

stvu, da sodi Ivan Potrč z Miškom 
Kranjcem, Antonom Ingoličem in 
Prežihovim Vorancem med največ-
je slovenske socialne realiste, saj je 
slovensko književnost zaznamoval 
z ostro socialno in moralno kritiko 
tako v pripovedni prozi (npr. Kočarji 
in druge povesti) kot tudi v drama-
tiki (trilogija dram o Krefl ih). Ivan 
Potrč je prelomil z idealizacijo slo-
venske vasi in pred drugo svetovno 
vojno opisovali tegobe »malega« 

človeka na slovenskem podeželju. 
Za svoja dela je prejel kar dvakrat 
Prešernovo nagrado. Vse to je dalo 
povod, da je treba učencem našega 
pisatelja približati, zato smo v 9. ra-
zredu v okviru socialnega realizma 
prebrali del Kočarjev in del zbirke 
Ko smo se ženili. Potopili smo se v 
Potrčev svet kočarjev, viničarjev in 
gruntarjev ter tako spoznali, kako 
so ljudje v ptujski okolici, po haloš-
kih viničarijah in slovenskogoriških 
gričih živeli in kako so si revni otroci 

krajšali dan, medtem ko so njihovi 
starši trdo delali pri bogatih kmetih. 
Učence je prevzelo branje knjige 
Ko smo se ženili; imeli so namreč 
občutek, da skupaj s Potrčem ho-
dijo po Panorami, Vičavi, ob potoku 
Grajena, saj so jim ti kraji predobro 
poznani. Prevzelo jih je dejstvo, da 
se je Potrč šolal v enaki zgradbi, kot 
se danes oni. Razžalostilo jih je, da je 
bil zaradi opozarjanja na nepravične 
odnose med ljudmi kot mlad dijak 
ravno v eni izmed naših učilnic are-

tiran in odpeljan v zapor v Ljubljano. 
Vse to je književnost, ki je pomem-
ben medij kulturnega spomina, ki 
prek literarnih žanrov, tem, zgodb 
in motivov skozi daljša zgodovinska 
obdobja ohranja vzorce mišljenja in 
čutenja, vpliva na spomine in per-
cepcijo posameznikov ter na obliko-
vanje družbenih identitet. Veljavni 
osnovnošolski učni načrt za sloven-
ščino ne vključuje nobenega Potrče-
vega besedila ne pri obveznih in ne 
pri predlaganih umetnostnih bese-
dilih. Podobno je tudi v veljavnih sre-
dnješolskih učnih načrtih. Učni načrt 
za gimnazije ima Potrčeve Krefl e 
predlagane le v rubriki Priloga. Tako 
je danes odvisno zgolj od učitelja, ali 
bo v repertoar umetnostnih besedil 
vključil katero literarno besedilo lo-
kalnega avtorja ter s tem pripomo-
gel k temu, da se ključna besedila 
iz tradicije, predvsem pa besedila 
iz lokalnega kulturnega spomina, 
ohranjajo med ljudmi. Vse to je torej 
vplivalo, da smo se odločili na naši 
šoli v 9. razredu posvetiti dan Ivanu 
Potrču, in sicer ga niso učenci spoz-
navali samo preko del, ampak smo 
se v petek, 15. marca, odpravili tudi 
po njegovih sledeh. Po bogatem vo-
denem sprehodu po Knjižnici Ivana 
Potrča, kjer smo od gospe Božene 
Kmetec Friedl izvedeli veliko o pisa-
telju ter med drugim tudi to, da sodi 
naša knjižnica med šest najlepših v 
Evropi, smo se z vodnico Viktorijo 
Dabič podali po Potrčevi poti do nje-
gove domačije na Štukih, kjer nas je 
pričakala Potrčeva nečakinja Marija 
Kokol in nam povedala še kaj zani-
mivega o pisatelju, dramatiku, no-
vinarju, pesniku, uredniku in pred-
vsem Ptujčanu Ivanu Potrču.

Ptuj � Učenci OŠ Olge Meglič spoznavali Potrčevo literaturo

Ivan Potrč je del naše dediščine
Kot učiteljica slovenščine sem se v preteklih letih nemalokrat začudila, da učenci na 
vprašanji, kdo je Ivan Potrč ali zakaj se naša knjižnica imenuje po Ivanu Potrču, niso 
znali odgovoriti ali pa so po logiki dejali, da je bil verjetno pisatelj ali kaj podobnega.

Foto: Črtomir Goznik

Po književniku Ivanu Potrču je poimenovana ptujska knjižnica.

Foto: EM

Noč knjige so v Vidmu pri Ptuju pripravili četrto leto zapored, prvič so 
jo posvetili odraslim ljubiteljem knjig.

Foto: Črtomir Goznik

Tako imenovana Oskarjeva hiša ima novo vsebino, primerno za odrasle in otroke.

Ptujsko tiskarstvo v preteklosti
Rado Škrjanec o zgodovini ptujskega tiskarstva: „Za za-

četnika ptujskega tiskarstva velja Franc Anton Schütz, ki 
je leta 1792 prišel iz Celja in na Ptuju ostal tri leta. Pred 
njim pa so bili v našem mestu znani knjigoveški mojstri, ki 
so s tiskarn kupov ali knjige v polah in jih potem na Ptuju 
zvezali.“

Foto: Črtomir Goznik

Predsednik društva Kastali Rado Škrjanec in grajski tiskar na blejskem 
gradu Janez Rozman
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Gradbena dela na avtocestnem 
odseku med Draženci in mednaro-
dnim mejnim prehodom Gruškovje 
so bila odlična priložnost za najdbe 
kamnin, mineralov in fosilov. Okoli 
150 izbranih primerkov iz zbirk Vi-
ljema Podgorška, Francija Goloba 
in Dejana Šauperla je trenutno na 
ogled v Ljubljani, avtorji razstave so 
Viljem Podgoršek, Mirjan Žorž, Ma-
tija Križnar in Miha Jeršek. Slednji, 
vodja Kustodiata za geologijo pri 
slovenskem nacionalnem naravo-
slovnem muzeju, je povedal, da je v 
šestih vitrinah razstavljena geološka 
dediščina z novega odseka spodnje-
podravske avtoceste, ki sta jo zbrala 
Viljem Podgoršek in Franci Golob: 
»Predstavljeni so primerki kamnin s 
fosili ter kristali kalcita in kremena 

ter še nekaterih drugih mineralov. 
Posebnost je še organska snov bi-
tumen, ki je v drobnih prevlekah in 
kapljicah.« Predvidoma 16. maja ob 
18. uri bodo ob razstavi priredili še 
predavanje.

Razstava v PMS ne bo edina le-
tošnja predstavitev haloških fosilov 
in mineralov. Zbiralci bodo svoje 
dragocenosti 11. in 12. maja predsta-
vili tudi na Mednarodnih dnevih mi-
neralov, fosilov in okolja (MINFOS) 
v Tržiču. V tematski poljudni naravo-
slovni reviji Konkrecija  bo kmalu o 
tej temi (najdbah z gradbišča nove 
avtoceste, pa tudi tistih iz okolice 
Zavrča) objavljen še Podgorškov čla-
nek. Najdbam mineralov in fosilov iz 
Haloz bo tako letos namenjene kar 
precej pozornosti.
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Ansambel Dar je te dni 
praznoval tretji rojstni dan. 
Nastal je aprila 2016 v sobi za 
vaje kitarista Andraža. Štirim 
članom, ki so skupaj začeli, 
Roku Preložniku (prvi tenor, 
kontrabas, klaviature), Roku 
Zorku (drugi tenor, el. kitara), 
Andražu Ravnaku (prvi bas, 
ritem kitara, bobni) in Domnu 
Hohlerju (harmonika, bas), se 
je leta 2017 pridružil še Marko 
Žagar (drugi bas, akustična ki-
tara, bariton).

V poklicnem smislu imajo v 
ansamblu Dar dva električarja, 
Roka in Andraža, ki sta že za-
poslena v podjetju Unior, enega 
pismonošo, Roka Zorka, in dva 
študenta Univerze v Mariboru, 
Domna v informatiki in Marka 
v strojništvu. Njihov glavni hobi 
je glasba, med pavzami, ko niso 
na odru, pa radi mečejo na koš 
ali brcajo proti golu.

„Ime skupine je predlagal 
Rok Preložnik. Poleg tega, da 
predstavlja prve črke imen prvih 
štirih članov, govori tudi o tem, 
da je glasba – dar. Radi jo pok-
lonimo našim poslušalcem in 
izpolnjujemo čim več glasbenih 
želja. Poleg tega pa, če preberete 
besedo dar nazaj, dobite besedo 
rad. Imeti rad našo glasbo, slo-
vensko besedo, spoštovati svoje 

je, da v umetnosti ne obstaja 
prav ali narobe. Kot pravimo, 
imajo vsake oči svojega malar-
ja,“ pa Marko Žagar odgovori na 
vprašanje o tem, ali gre slovenska 
narodno-zabavna glasba v pravo 
smer.

„Vzpodbudno pa je, da je 
vse več mladih, ki imajo radi to 
glasbo, sem pa sam pristaš bolj 
konservativnih idej, zato mi te 
novejše narodno-zabavne uspe-
šnice generacije milenijcev niso 
najbolj pogodu. Še to, sam v 
glasbi vedno iščem izrazno noto, 
kakšna je, a ima globoko sporo-
čilo, ali je pesem aranžmajsko 
zanimiva in seveda ali je spev-
na. Ko se mi poklopijo ti trije 
elementi, uživam. Tudi takšnih 
skladb v prihodnje ne bo manj-
kalo, garantiram,“ pa svoje mne-

nje dodaja Rok Zorko.
Za ansamble je zagotovo prav, 

da se prijavijo na različne festi-
vale, saj s tem širijo slovensko 
glasbo, pridobijo izkušnje iz več-
jih odrov, se povežejo z drugimi 
ansambli ter, kar je najpomemb-
nejše, da pokažejo, iz kakšnega 
testa so. „V lanskem letu smo 
zmagali na festivalu Guštanj. 
Lahko povemo, da je občutek 
zmage na festivalu nepopisen, 
zato spodbujamo druge ansam-
ble, da se udeležijo kakšnega 
festivala. Člani ansambla Dar že 
pridno delamo na novih sklad-
bah, ki jih bomo že tudi kmalu 
predstavili. Prav tako pa se že 
pospešeno pripravljamo na festi-
valske nastope,“ sklene pogovor 
Marko Žagar.

Foto: zasebni arhiv

Ansambel Dar

predhodnike, ki so ustvarjali to 
zvrst, to je tisto, kar spoštuje-
mo in je vodilo v naši glasbeni 
zgodbi. Primarno izvajamo na-
rodno-zabavno glasbo po Slako-
vem vzoru, tj. štiriglasno petje, 
ob spremljavi instrumentalnega 
tria. Na raznih veselicah, poro-
kah in rojstnodnevnih praznova-
njih igramo tudi zabavno glasbo. 
Ustvarjamo tudi lastno glasbo,“ 
pove drugi tenor. Na radijskih 
postajah že vrtijo njihov prvenec 
Kako lepo je, ki ga je ustvaril 
Rok Zorko. Na spletnem por-
talu youtoube pa si je mogoče 
ogledati tudi video. Skladba je 
bila  nagrajena na festivalu na-

rodno-zabavne glasbe Guštanj 
2018 kot najboljša izvirna melo-
dija, ansambel pa je dobil nag-
rado za absolutnega zmagoval-
ca festivala. Večinoma skladbe 
ustvarjajo sami, sodelujejo tudi s 
priznanimi tekstopisci in avtorji 
melodij ter priredb. Repertoar 
določajo na vajah, zberejo pre-
dloge, nato pa glasujejo o tem, 
katere skladbe bodo igrali.

„Težko je najti nekaj, v čem 
bi se razlikovali od drugih an-
samblov, saj se zavedamo, da je 
v Sloveniji ogromno dobrih an-
samblov. Trudimo se po svojih 
najboljših močeh ustvarjati in 
izvajati dobro, pristno slovensko 

Spomnimo. Manevrsko struk-
turo narodne zaščite (v nadalje-
vanju MSNZ) so ustanovili leta 
1990, in sicer zaradi nezaupanja 
v JLA (Jugoslovansko armado) 
ter dvomov v nadzor vojaške ob-
veščevalne službe. Naloge MSNZ 
so bile usmerjene tudi v zbiranje 
informacij ter vzpostavitev tajnih 
skladišč orožja in opreme. Sodelo-
vanje med Policijskim veteranskim 
društvom Sever iz Maribora in OŠ 
Cirkulane-Zavrč ni nekaj novega, 
saj so sodelovali že lansko leto. 
V ponedeljek, 15. aprila, so v telo-
vadnici cirkulanske šole slovesno 
odprli razstavo Uporniki z razlo-
gom, pred tem je bila razstava na 
 ogled v završki enoti. Po pozdravu 

in slovenski himni je imel najprej 
nagovor pomočnik komandirja PP 
Gorišnica. Ta je bil usmerjen k vlogi 
milice. Navzoče je pozdravila tudi 
ravnateljica Suzana Petek. Zahva-
lila se je za možnost gostovanja 
razstave, hkrati pa opozorila na 
pomensko noto tovrstnih razstav 
za učence, ki zagotovo igrajo veli-
ko vlogo, saj se v mlajših rodovih 
tako razvije pozitivno spoštovanje 
do samostojnosti, lastne države 
in skupnosti ljudi, med katerimi 
živimo. Zaigral je tudi kvintet po-
licijskega orkestra. Po končanem 
programu je prisotne po razstavi 
vodila vodja policijskega muzeja 
Darinka Kolar Osvald.

Cirkulane � Razstava v šoli

Uporniki z razlogom
Na temo slovenske osamosvojitvene vojne so v pro-
storih osnovne šole Cirkulane v drugi polovici me-
seca aprila na ogled postavili razstavo z naslovom 
Uporniki z razlogom.

Foto: Policijsko veteransko društvo Sever Maribor

Haloze, Ljubljana � Vitrina četrtletja v Prirodoslovnem muzeju Slovenije

Delček bogastva Haloz na ogled v prestolnici
V Prirodoslovnem muzeju Slovenije (PMS) v Ljubljani bo predvidoma do 18. junija na ogled razstava Geološke 
značilnosti odseka avtoceste pri Stanošini v občini Podlehnik.

Foto: EM

Na gradbišču avtoceste v okolici Podlehnika je bilo najdenih nekaj sto kosov 
fosilov, predvsem primerki raznih školjk in polžev.

SKRINJA SLOVENSKIH VIŽ  —   Ansambel Dar

Ko je glasba darilo – Dar
glasbo. Poslušalci pa so tisti, ki 
presodijo,“ o svoji glasbi pravijo 
člani ansambla Dar.

Igrajo na različnih dogodkih, 
porokah, obletnicah, veselicah, 
presenečenjih in koncertih, kjer 
dogajanje obogatijo z dobro 
glasbo, smehom in šalami. Eden 
najlepših njihovih spominov os-
taja nastop na Noči Modrijanov, 
kjer so lani nastopili pred večti-
sočglavo množico. Veliko jim je 
pomenilo druženje z drugimi 
ansambli, s slavnimi glasbeniki 
in nastop pred tako velikim ob-
činstvom, ki je poskrbelo, da so 
se na odru počutili kot doma. 
„Glasba, kot vse druge vrste 
umetnosti, se razvija, se je in se 
bo. Nihče nima čarobne palice, 
da bi z njo zamahnil in rekel 
tako je, tako bo. Moje mnenje 

V Halozah ustrezne lokacije za predstavitev ni …
Profesor zgodovine in geografi je Viljem Podgoršek, ki je 

v Dragonji vasi pri Cirkovcah uredil geološko-paleontološki 
muzej Pangea, se je na gradbišče spodnjepodravske avtoceste 
prvič podal že v času pripravljalnih del leta 2016, nazadnje pa 
lani poleti. Dejal je, da so raziskave potekale rekordno hitro, ter 
opomnil: »Po mojem vedenju je to prvič, da je kakšna tematska 
razstava Haloz postavljena v osrednjem naravoslovnem muzeju 
v Sloveniji. Škoda, da v samih Halozah sam ne poznam ustrezne 
lokacije za predstavitev.« Najdbe iz okolice Stanošine si je sicer 
po predhodni najavi mogoče ogledati v muzeju Pangea.

Foto: EM

Viljem Podgoršek z največjim najdenim haloškim kremenom
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

želodčkova kisla 
juha, polnozrnat 
kruh, sadje

goveja juha, puranji 
zrezki v naravni 
omaki, dušen riž, 
solata, marmorni 
šarkelj

korenčkova juha, 
dunajski zrezek, 
ocvrt krompirček, 
solata, skutna krema

porova kremna juha, 
krompirjev zavitek 
z listnatim testom, 
zelena solata, skutne 
palačinke

čebulna juha, 
kaneloni s šunko, 
francoska solata, 
kompot

juha, perutničke na 
žaru, pečen krompir 
iz pečice, mešana 
zelenjava, sladoled

zelenjavna 
enolončnica z 
govejim mesom, 
jogurtove rezine

Plodovke sadimo na prosto šele po 1. maju
Razen na Primorskem, kjer je seveda veliko topleje in se to pozna 

prav pomladi, kjer ne poznajo mrzlih noči v smislu, kot jih imamo 
na celini. Sajenje plodovk v prehladno zemljo močno upočasni in 
zavre razvoj koreninskega sistema. Tako bučnice kakor razhudniki 
(krompirjevke) prihajajo k nam iz toplih krajev. Zato njihov kore-
ninski sistem težko sprejema fosfor pri temperaturah zemlje pod 15 
°C. Vem, da nas je naš potrošniški način življenja navadil na hite-
nje, iskanje presežkov, biti prvi, biti najboljši, a v naravi in na vrtu 
pozabite na to. Zelenjavo na vrtu imamo zato, da vemo, kaj jemo, 
da koristimo svojemu zdravju. Ne pa, da se bomo še enkrat izka-
zali. Poleg tega prehitro sajenje sploh ne pomeni, da bo pridelek 
zgodnejši. Lahko se celo zgodi, da bo poznejši. Samo spomnite se 
na paradižnik samosevec na kompostnikih, ta le redko zboli. Veste 
zakaj? Ker je kalili takrat, ko je želel sam, ko mu je to narekovala 
narava, ne pa mi. V prehladni zemlji korenine kar zakrnijo, sam 
koreninski sistem pa se ne bo dobro oblikoval vse do konca sezone. 
Šok, ko smo paradižnik iz udobnih, toplih rastlinjakov presadili na 
veter in v hladno zemljo, običajno celo povzroči propad prvih cve-
tov – nismo več najbolj zgodnji. Torej, paradižnik pride na prosto 
šele po 1. maju. Posadite si nekaj nizkih, grmičastih rastlin zgo-
dnjih sort, kot je na primer heinz, ki bodo hitro rodile in potem v 
juliju že zapustile gredice in bo tam rastlo še kaj drugega. Ob robu 
gredice s paradižnikom naj raste bazilika skupaj s kapucinko. Para-
dižnik mora rasti vsaj 50 cm narazen v vrsti in 70 cm med vrstami, 
da bo nasad čim bolj prezračen in dovolj osvetljen. Ta prostor spo-
mladi izkoristimo in posadimo med rastline sadike solate, lahko pa 
posejemo mesečno redkvico. V avgustu lahko posejemo motovilec, 
čez poletje lahko tla hladi tudi plazeča novozelandska špinača.

Papriko in jajčevec sadimo šele po 15. maju. Šele takrat se zem-
lja dovolj ogreje, da bodo rastline hitro in uspešno našle nov dom 
na vašem vrtu. Kapucinke in žametnice ob jajčevcu bodo posku-

je seveda absolutno prezgoden datum za direktne setve kumar, pa 
tudi buč, bučk, lubenic in melon. Pred dvema letoma sem ugoto-
vila, kaj se je po vsej verjetnosti zgodilo. V reviji iz leta 1900 ozi-
roma tukaj nekje sem prebrala tale nasvet: kumar in buč nikoli ne 
sejemo pred svetim Markom. Predvidevam, da se je besedica pred 
spremenila, ko so ljudje prenehali razmišljati o tem, kaj delajo in 
so samo avtomatsko sledili nekemu ritmu dela na vrtu.

Torej, zemlja mora biti za direktno setev res že zelo topla. Lah-
ko pa si vzgojimo sadike, saj imamo lepo razvito sadiko, primerno 
za presajanje, lahko že v treh do štirih tednih. Na praznik svetega 
Marka posejte kumarice in bučke za sadike. Direktno na prosto 
jih sejte šele v sredini maja.

Sadike sejemo v lončke, premera nad 8 cm. Vedno uporabimo 
kupljen substrat, vrtna zemlja se zaradi našega zalivanja preveč 
zbije in duši majhne korenine komaj vzniklih rastlin. Da dose-
žemo globlji koreninski sistem, lonček samo do polovice napol-
nimo z zemljo. Vanjo posejemo dve semenki. Ko bosta vzkalili, 
bosta v iskanju svetlobe pobegnili iz lončka. Zdaj boste zemljo 
dosuli in tako spodbudili rast dodatnih korenin na zasutem steb-
lu. Take sadike bodo imele veliko daljše korenine in bodo poleti 
znale najti več vode in hranil. Sadike presadimo, ko imajo 3 do 
največ 5 razvitih pravih listov. Prevelike sadike doživijo pri presa-
janju večji stres, zato naj vas ne zavedejo tisti, ki pravijo, da bodo 
tako hitreje naredile plodove. Res pa je, da imajo kumare in buče, 
vzgojene iz sadik, tudi dvakrat višji pridelek kakor tiste, ki jih 
posejete direktno na stalno mesto. Dobri sosedje bučkam in ku-
maram so bazilika, ognjič, žametnica, pa tudi modro cvetoči bo-
reč (borago), večina kobulnic (korenček, sladki komarček, koper, 
janež, peteršilj, zelena …), odlično bodo uspevale v kombinaciji s 
sladko koruzo, na katero posadimo še visok fi žol.

Foto: Miša Pušenjak

Kapucinke in bazilika so dobre enoletne spemljevalke paradižnika.

sile odganjati koloradskega hrošča. Ob robu gredice lahko poleti se-
jemo užitni portulak, zanimivo, novejšo rastlino za vroča poletja. Tla 
med rastlinami prekrijemo ali z zastirko (trava, seno, slama …) ali pa 
posejemo novozelandsko špinačo.

Bazilika naj dela družbo tudi papriki, prav tako lahko med posa-
jene sadike, ki jih sadimo nekoliko bližje skupaj kakor paradižnik 
(40 x 40 cm), posejemo solato berivko. Pred škodljivci bodo papriko 
varovale kapucinke in ognjič.

Danes tudi bučnice: kumare in bučke 
pridelujemo iz sadik

Markovo je datum, ko naj bi sejali kumarice. Sama sem se dolga 
leta spraševala, kako so naši predniki prišli do tega datuma. Markovo 

Zeleni nasveti

Maj je mesec ljubezni, je pa tudi mesec, ko je na vrtu največ dela
Pred nami je najlepši mesec v letu, pa tudi mesec, ko je na vrtu veliko dela. Vsekakor naj vam bo osnovno vodilo pri tem, kaj delati na vrtu, vreme. Letošnja pomlad je bila zelo zgodnja. 
Zato so se dela na vrtu začela dokaj zgodaj. Zaradi tega obstaja velika nevarnost, da bomo ponovno prehitevali tudi pri delu na vrtu ob koncu aprila in v začetku maja.

Sestavine: 1 kg krompirja, sol, 2 čebuli, 40 g masla, 250 g listnatega testa, majaron, kumina, mleta rdeča pa-
prika, poper, 150 g kisle smetane, 2 jajci.
Krompir olupimo, operemo in narežemo na rezine. Skuhamo ga v slani vodi, nato ga dobro odcedimo. Čebulo 
olupimo, narežemo na kolobarje in jo v ponvi popražimo na polovici masla. Ko se ohladi, jo zmešamo s krom-
pirjem. Testo razvaljamo in ga premažemo s preostalim staljenim maslom. Nanj nadevamo krompir s čebulo. 
Potresemo z majaronom, kumino in mleto rdečo papriko, solimo in popramo. Kislo smetano stepemo z enim 
jajcem in vse skupaj prelijemo preko nadeva. Testo zvijemo, premažemo s stepenim jajcem in pečemo 40 
minut pri 180 °C.

Sestavine:  560 g moke, 4 rumenjaki, 160 g masla, 50 g sladkorja, 1 zavitek vanilijinega sladkorja, 20 g kvasa, 
1 žlička soli, 50 g zmle�h mandljev, zmešanih s 120 g sladkorja, 80 g nastrgane čokolade, 300 ml mleka, 1 
jajce za premaz.
V skodelici razdrobimo kvas, dodamo pol žlilke sladkorja in malce mlačnega mleka, zmešamo in damo vzha-
jat. V skledo presejemo moko, prilijemo vzhajan kvas, dodamo mleko (dve žlici ga prihranimo), oboji sladkor, 
rumenjake in maslo ter ugnetemo testo. Na koncu dobro vgnetemo še sol. Tretjino testa odvzamemo, mu 
primešamo 2 žlici mleka, mandlje s sladkorjem in čokolado ter vse dobro vgnetemo. Oboje testo naj vzhaja 
ločeno. Nato ju razvaljamo in v pomaščen pekač za šarklje izmenoma polagamo plast belega in plast temnega 
testa, dokler vsega ne porabimo. Pus�mo, da ponovno vzhaja. Vzhajano testo namažemo s stepenim jajcem in 
pečemo pri 180 stopinjah Celzija tričetrt ure.

Marmorni šarkelj Krompirjev zavitek z listnatim testom
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka � Kaj je na fotografiji?

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 30. aprila do 6. maja 2019
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven � ☺☺☺ €€ �

Bik �� ☺ €€€ ��

Dvojcka ��� ☺☺ € ���

Rak �� ☺☺☺ €€€ �

Lev � ☺☺ €€€ ���

Devica �� ☺☺☺ € ��

Tehtnica ��� ☺ €€ ���

Škorpijon �� ☺ €€€ ��

Strelec ��� ☺☺ € �

Kozorog �� ☺☺☺ €€ ���

Vodnar � ☺☺ € ��

Ribi ��� ☺ €€€ �

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po čr-
tah in nato na novo sestavite kvadratke 
ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko 
s svojimi podatki pošljite na naslov 
Radio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 
2250 Ptuj, do ponedeljka, 7. maja. Lah-
ko jo tudi fotografi rate (skupaj s kuponč-
kom z izpolnjenimi osebnimi podatki) 
in jo pošljete na elektronski naslov: 
tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pra-
vilno sestavljeno fotografi jo z izpolnjenim 
kupončkom, bomo vsak teden izžrebali 
dobitnika lepe knjižne nagrade. Podarja jo Založba Učila. Zdaj pa veselo na delo.

Srečni izžrebanec Tednikove nagradne razrezanke je: 
Amadej Brin Ciglar, Ptuj.
Knjižno nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

5 3 7

6 1 9 5

9 8 6

8 6 3

4 8 3 1

7 2 6

6 2 8

4 1 9 5

8 7 9

Znano je, da se Slovenci radi 
tožimo. Ne nazadnje to do-
kazuje tudi nemalo pravdnih 
zadev, ki zastarajo. Po čudežu: 
zastarajo tiste zadeve, ki se 
tičejo bolj slavnih oseb. Račun 
za kakšno neplačano kazen po-
liciji ali pa kakšen davek nava-
dnemu občanu ne bo zastaral, 
bodite prepričani.

No, pa smo oni dan slišali za 
nekak dolžniško-upniški spor 
med Občino Videm in ptu-
jskim Komunalnim podjetjem. 
Pri čemer naj bi po zagotovilih 
Občine morala Komunala 
Občini nekaj plačevati, pa ji 
ni. Namreč Občina je lastnica 
vodovoda na svojem območju, 
Komunala ga uporablja za svo-
je storitve, ker pač občanom še 
ne dostavljajo vode brezžično, 
ampak po občinskih ceveh – 
in če ti uporabljaš opremo, ki 

ni tvoja last, boš menda to pla-
čal, kajne? In je Občina poši-

ljala račune. Pa zgleda, kot 
da bi jih pošiljala na 
Sončno upravo – nihče 

ni nič plačal. Komunala 
pravi, da jih ni dolžna 
plačati, ker takrat pa takrat 
ni veljal ta pa ta odlok. In 
da ni Občini nič dolžna! 

Pa se bodo Videmčani 
obrisali pod nosom za 
tretjino milijona evrov. 

'Uzela ih magla!' bi 
rekli v nekdanji 

skupni drža-
vi (kjer je 
marsikdaj 
marsikaj 

'uzela mag-
la', še skupno državo).

Zdaj pa pride AM-
PAK! V Komunali 
namreč v isti sapi, 
ko trdijo, da niso 

videmski Občini nič dolžni, 
priznajo, da pa so pravzaprav 
dolžni občanom. A pri tem 
njihov direktor Janko (ki je – 
mimogrede – videmske gore 
list – pravzaprav nad Vidmom 
ni gore, torej je videmskih 
bregov sin) ni uporabil pojoče 
travice, ki bi pokazala, da se 
pri njih zelo kesajo.

'Na sodišče z njimi!' smo oni 
dan slišali za lokalnim šankom. 
'Hočemo svoje gnare! Nas ne 
bo nihče je..!'

Hmmmm ... To s sodiščem 
je bolj tak-tak. Ker vsi pa se s 
sodniško inštitucijo ne sreču-
jejo radi. In bodo lepo tiho. 
Potrpežljivost je božja mast. 
Razen če bo to v imenu svojih 
občanov storila Občina. Saj 
pa jo imamo za to, da skrbi za 
nas! (Ko jo potrebujemo, je 
'naša', ko nam pošlje položni-
co za plačilo kakega nusz-a, pa 
je 'manj naša nepotrebna zaje-
dalka'. Ampak je za razliko od 
Ljubljane vsaj 'naša zajedalka' 
– in ji je pol oproščeno.)

Pa lepe praznike!

ni tvoja last, boš menda
čal, kajne? In je Občina

ljala račučučuuč ne. Pa zgle
da bbi jih pošiljala
Sončno upravo –

ni nič p alaaačal. Kom
pravi, da jih ni dolžn
plačati, ker takrat pa
ni veljal ta pa ta odlo
da ni Občini ničč ddddo

Pa se bodo Videm
obrisali pod nosom
tretjino milijona 

'Uzela ih mag
rekli v ne

skupn
vi (kj
mars
marsi

'uzela
lala', ššše skkkupno državavavavavavavavavaavav

Zdaj ppa aaa prid
PAPAK!K! VVVVV KKomom
namreč v ist
ko trdijo, da 

Za šankom

Se vidimo na sodišču? Torek, 30. aprila

12:00 Ptuj, Špajza modrosti (Lackova ul.): Počitnice v Špajzi – 
kiparska delavnica

16:00 Ptujska Gora: postavitev majskega drevesa
17:00 Stoperce: postavitev majskega drevesa s kulturnim 

programom in prižigom kresa
17:00 Hajdina, po vaseh občine: postavitev majskega 

drevesa v Gerečji vasi, na Sp. in Zg. Hajdini, v Slovenji 
vasi in Dražencih

19:30 Ptuj, Panorama: ptujsko kresovanje z osrednjo proslavo 
ob prazniku dela: pozdravni nagovor županje Nuške 
Gajšek, slavnostni govornik Mirsad Begić, pred. 
Svobodnega sindikata Slovenije, prižig kresa ob 21.00

Sreda, 1. maja

06:00 Markovci, po vaseh občine: prvomajska budnica ob 
20. prazniku občine Markovci

06:00 Ptuj, po ulicah: prvomajska budnica s pihalnim 
orkestrom Ptuj

07:00 Ptuj: prvomajsko praznovanje – pohod po obronkih 
Slovenskih goric ob 7.00, kolesarjenje ob 9.00, 
glasba skupine Smilein pihalnega orkestra Ptuj

08:00 Draženci, draženska jama: druženje vaščanov s 
kresovanjem, tradicionalno prvomajsko ribiško 
tekmovanje ob 8.00, nogometna tekma ekip 
superveteranov ob 15.00, odbojka ekip dam in deklet 
ob 16.00, nogometna tekma stari - mladi ob 17.00, 
vleka vrvi ob 18.30, prižig kresa

09:00 Sobetinci, lovski dom: 20. občinski praznik Markovci – 
streljanje na glinaste golobe

09:00 Vurberk: 15. prvomajski pohod na Grmado (dolžina 
trase 9,3 km)

09:00 Lenart, Trg osvoboditve: prvomajski Etnotour pohod 
po Katrčini poti Lenart–Zavrh; zaključek v Zavrhu pri 
Štupičevi vili; ponudba domačih dobrot, sokov, vina; 
ansambel Prisrčniki, ogled zbirke Maister po Maistru, 
razstava risb likovne delavnice o generalu Maistru 
in završki Katrci učencev 3. r. OŠ Voličina, delavnica 
izdelovanja zeliščnih mazil

Četrtek, 2. maja

10:00 Hajdina, farna cerkev sv. Martina: Florjanova maša
15:00 Stojnci, medgeneracijski center: 20. občinski praznik 

Markovci – praznik gasilcev in god. sv. Florjana
16:00 Ptujska Gora, bazilika Marije Zavetnice: Trojiški vokalni 

ansambel – velikonočne pesmi

Petek, 3. maja

16:00 Knjižnica Ormož: študijski krožek Ustvarjalno 
lončarjenje v ormoški knjižnici

Mestni kino Ptuj

četrtek, 2. maja: 20:00 Praznik dela: Stavka!
petek, 3. maja: 17:00 Drobižki 2; 19:00 Stavka!; 21:00 Liffe 

po Liffu: Oni
sobota, 4. maja: 17:00 Drobižki 2; 19:00 Liffe po Liffu: Oni; 

21:45 Čista zloba
nedelja, 5. maja: 17:00 Drobižki 2; 19:00 Čista zloba; 21:00 

Stavka!

Prireditvenik 

�

Foto: ČG
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AMRITSAR - indijsko mesto v zvezni državi Pandžab s sikhovskim zlatim templjem, NARACIJA - pripovedovanje, INTEL - ameriški 
izdelovalec mikroprocesorjev
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Internet: www.tednik.si, www.radio-ptuj.si
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list 46/2013, z dne 29. 5. 2013).

Piše: Mateja Toplak � Popotni prah - Mornarska beležnica (2)

Potovati z vlakom, 
letalom, avtomobilom, 
motorjem, kolesom ali pa 
kar peš? 

Se to morda kdaj vprašaš, 
medtem ko preverjaš, ali je zap-

rašen potni list še veljaven? Kaj 
pa potovati z ladjo?

Brišem si potno čelo, ko se po-
časi vzpenjam po brvi, da bi se 
skupaj s preostalimi delavci vkr-
cala na ogromno potniško ladjo 
v zalivu priljubljenega španske-
ga otoka. Nekdo mi pomaga s 

prtljago in se verjetno sprašuje, 
kako sem jo sploh uspela privle-
či z letališča. Kolesca se namreč 
šibijo pod težo knjig, fotograf-
ske opreme, treh uniform, petih 
parov čevljev … Celo ukulele se 
tišči na vrhu največjega kovčka, 
ko počasi odpiram zadrge za 

Foto: MT

»V mojo rodno Ško� o Loko sva se s Katarine nad Ljubljano preselila pred 
štirimi leti. Na starejša leta sva si želela spet živeti v najini Ško� i Loki, tudi 
zato, ker blizu naju živi hči Ana z družino in tako lahko vnučka David in Dan 
prideta večkrat k nama,« nam je takoj ob snidenju zaupala Nataša Bešter, 
ki je zelo gostoljubno odprla vrata svojega krasnega doma. Prvo hiško na 
Katarini so zidali počasi, osem let, v večini sami, s pomočjo enega zidarja, 
njihova zdajšnja pa je zrasla hitro, saj sta se z možem odločila za Lumarje-
vo montažno hišo. »Zelo pomembna za bivanje je lokacija. Midva sva imela 
veliko srečo, da sva našla eno najlepših parcel v novem naselju v Ško� i Loki. 
Smo malo dvignjeni in imamo zato krasen razgled. Iz najine hiše vodi pešpot 
v center Ško� e Loke, blizu imava zdravstveni dom in veterinarsko kliniko 
Loka, pa seveda pešpot skozi gozd, ob potoku do Crngroba, kamor dnev-
no vodiva na sprehod najini psički Hano in Zoyo,« je navdušeno povedala 
Nataša.

Ko sta izbirala novo hišo, sta arhitektu jasno povedala, kaj želita. Zelo po-
membno jima je bilo, da imata veliko kuhinjo, v kateri kuhata najmanj dvak-
rat na dan. Želela sta si tudi veliko sedežno garnituro, s katere vsak večer vsi 
štirje z dvema psičkama vred gledajo televizijo. Ob spalnici sta želela imeti 
veliko kopalnico z balkonom in tudi to željo jima je Lumarjev arhitekt Miha 
Završnik izpolnil. »No, pa seveda sva si želela balkon tudi na zadnji strani 
hiše, s katerega imava sanjski pogled na loški grad in Lubnik. Drugih po-
membnih zahtev nisva imela, bila pa sva zelo pozorna pri izbiri materiala v 
hiši. Večina je ekološkega, tudi stenske barve.«

Odkar sta se Nataša in Dino pred skoraj 40 leti poročila, sta vedno imela 
kakšnega kužka ali mucka. »Hčerka Ana pravi, da nama bo za to vedno hva-
ležna, saj je za otroka odraščati s kakšno živalco vedno poseben privilegij.« 
Od vsega začetka sta imela tudi košček zemlje, na kateri sta pridelovala svo-
jo zelenjavo. Najprej seveda v najemu, danes pa imata za hišo velik vrt, na 
katerem pridelujeta ekološko zelenjavo in sadje. Uredila sta si tudi zeliščni 
vrtiček in skalnjak. Velikokrat ju vprašajo, kdaj najdeta čas za vse to, ampak 
delo na vrtu je njuno veselje, sprostitev in užitek. »Imava pa pomočnike, saj 
sta vnučka David in Dan najrajši na vrtu, prav tako kot naši dve kosmatinki 
Hana in Zoya. Res je, da ima naša hiša veliko dodano vrednost prav v velikem 
vrtu, na katerem smo večino dneva. Ob leseni vrtni hiški imamo tudi leseno 
mizico s klopco, kjer se zjutraj najprej pokaže sonce. To je prostor za jutranjo 
kavo in zajtrk. Sicer pa imamo tudi na terasi veliko leseno mizo, ki je zelo 
trpežna in lahko sprejme veliko lačnih ljudi. Imava pa še en kotiček na vrtu, 
ki ga imenujemo kar naša plaža. V tem delu je sonce do poznega večera in tu 
res rada na ležalnikih tudi zadremava.«

Slovenija � Na obisku pri Nataši in Dinu Bešterju

Njihov raj v Škofji Loki
Vsi poznamo oddajo Štiri tačke, najbrž eno izmed redkih 
oddaj, ki so na sporedu že tako dolgo, in sicer 22 let brez 
prekinitve, brez poletnih počitnic in ne da bi odpadla ena 
sama oddaja. Vodita jo Nataša in Dino Bešter. Ekipa revije 
Dom2 ju je obiskala na njunem domu.

Foto: Media24

"Pravijo, da ljubezen in veselje iz hiše naredita dom. V naši hiši je obojega 
v izobilju in želim si, da bi bilo še dolgo tako."

standardni varnostni pregled. 
Če bi mi takrat kdo povedal, da 
večine te krame naslednjih ne-
kaj mesecev ne bom imela časa 
niti pogledati, kaj šele uporabi-
ti, bi se vanj zastrmela, kot da je 
padel iz kolonije na Marsu.

Z ogromnim nasmehom nav-
dušenega nevedneža stojim 
pred namrgodenimi obrazi var-
nostnikov, ki jih za mano čaka 
še najmanj petsto »pretresov« 
novo prispelega osebja. Štoras-
to (zame je pogosto sleherni 
gib tvegana pustolovščina) pri 
dvigovanju prtljage onespo-
sobim še zložljivo mizo, da vse 
stvari na njej pokapajo kot pre-
cizno zložene domine. Obrazi 
varnostnikov se razjasnijo. Vsaj 
tako vnašaš komičnost na ta 
planet, se okaram, ko trmas-
to opazujem zloščene čevlje 
druščine. Kljub temu ne more 
nič zasenčiti moje dobre volje. 
Delo in potovanje v enem pake-
tu – kaj je lahko boljšega? – se 
nasmiham. A zelo kmalu bom 
ugotovila, da bom po večini le 
delala in spala, pohajkovanju 
po razburljivih krajih, kjer bom 
iskala mestne klopi, da se spo-
čijejo še noge, ki so v pogonu 
večino dneva, pa bom nameni-
la zgolj omejeno količino pro-
stega časa.
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O pomembnosti tekme s Tri-
glavom je trener Aluminija Oliver 
Bogatinov veliko povedal že po 
pokalni tekmi z Olimpijo, na kateri 
je odpočil nekatere nosilce igre. Za 
obračun z Gorenjci je pripravil zelo 
ofenzivno postavitev s tremi na-
padalno usmerjenimi nogometaši: 
Malokom, Matjašičem in Štorom. 

Kidričani se v postavitvi 4-3-3 
niso najbolje ujeli, predvsem v 
zaključkih akcij niso našli pravih 
rešitev. Gostje so se izkazali za 
trdega tekmeca, predvsem so s 
tesnim pokrivanjem brez težav za-
pirali poti do svojega gola. Prvič so 
igralci Triglava zapretili v 15. minu-
ti, ko je po prostem strelu Mertelj 
streljal z glavo, a se je Janžekovič 
izkazal s fantastičnim posredova-
njem. Rdeče-beli so odgovarjali z 
nekaterimi nevarnimi protinapadi, 
a brez prave realizacije. 

V 37. minuti je moral 
Bogatinov opraviti prvo 
menjavo, poškodovanega 
Konteka je zamenjal 
Koblar. Dve minuti 
kasneje so gostje izpeljali 
res lepo akcijo, žoga je 
od Mertlja, preko Majcna 
do Tijanića potovala od 
noge do noge kot po 
vrvici, David Tijanić pa 
jo je rutinirano preko 
Janžekoviča pospravil v 
mrežo – 0:1. 

To je igralce obeh ekip spodbu-
dilo k zanimivemu zaključku prve-
ga polčasa, v katerem so dvakrat 
nevarno poskusili gostje (Udovič in 

Arh Česen – Janžekovič obakrat na 
mestu), najlepšo priložnost pa so 
imeli Kidričani. Po dolgi podaji Što-
ra je sam proti golu stekel Maloku, 
lepo si je pripravil prostor za strel, 
nato pa za las zgrešil cilj …

»Začeli smo z ofenzivno postavi-
tvijo, a smo bili zaradi te napadal-
nosti precej ranljivi v obrambi, kar 
je Triglav izkoristil. V prvem polča-
su smo izgubljali številne dvoboje 
po celotnem igrišču. Ko se to do-
gaja, potem se na igrišču izgublja 
meter za metrom prostora, na ta 
način pa je težko iztržiti pozitiven 
rezultat,« je bil s tem delom igre 
nezadovoljen Bogatinov.

Po posvetu v slačilnici so Šumarji 
v drugem polčasu delovali povsem 
drugače, predvsem so delovali ve-
liko bolj motivirano. Takšna igra je 
kaj kmalu obrodila sadove: Dejan 
Petrovič je sprejel žogo na polovici 
gostov, jo med igralci Triglava po-
peljal približno 20 metrov in nato 
natančno podal v kazenski pros-
tor, kjer je Jure Matjašič sijajno re-
agiral in žogo med nogami vratarja 
Arka poslal v gol – 1:1. To je bil za 
napadalca Aluminija prvi zadetek, 
odkar se je Kidričanom pridružil v 
zimskem prestopnem roku!

Kritični trenutki za domačine so 
nastopili v naslednjih minutah, ko 
je najprej najnevarnejši napadalec 
gostov Luka Majcen prišel sam pred 
vratarja Janžekoviča, ta pa je z nogo 
njegov strel odbil v kot. Tri minute 
kasneje je bil Majcen v vlogi poda-
jalca, odbito žogo domačega vra-
tarja pa je povsem osamljeni Gašper 
Udovič poslal čez prazen gol …

Tekma se je v naslednjih 
20 minutah »lomila«, v 
odprti tekmi sta imeli 
obe ekipi nekaj obetavnih 
situacij za vodstvo, a 
jih nobena ni uspela 
izkoristiti. A le do 77. 
minute …Takrat je Elvir 
Maloku s strani poslal 
predložek v kazenski 
prostor, na pravem 
mestu se je znova znašel 
Matjašič in z glavo žogo 
neubranljivo poslal v gol 
– 2:1. 

»Že v Celju bi lahko odločil tek-
mo v našo korist, a mi tam še ni 
uspelo zadeti. Prav zaradi tega sta 

Nogomet
Drava prekinila izjemno 
serijo Brd

Stran 18
Rokomet
V tekmi, polni preobratov, 
na koncu pravičen remi

Stran 18

Tenis
Rola po dveh letih znova do 
turnirske zmage!

Stran 19
Šolski šport
Poročila s tekmovanj v 
rokometu, odbojki, šahu ...

Strani 21-22 in 27-28

E-mail: sport@radio-tednik.si

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Janko Bezjak, Franc Slodnjak, 
Silva Razlag, Janko Bohak,
Črtomir Goznik

Že v sredo, na praznični 1. 
maj, bodo nogometaši v 
1. ligi ponovno stopili na 
zelenice. Najbolj zanimiv 
bo obračun v štajerski 
prestolnici, kjer se 
bosta med sabo udarila 
lokalna rivala, Maribor in 
Aluminij. 

Vijoličasti, ki so na pragu osvoji-
tve novega naslova državnih prva-
kov, bodo v tem srečanju nesporni 
favoriti. Ekipi sta se v letošnji sezo-
ni pomerili trikrat, v vseh primerih 
pa so bili zmagovalci Mariborčani. 
Tudi v skupni statistiki medseboj-

nih tekem so prepričljivo uspe-
šnejši vijoličasti: v dosedanjih 15 
tekmah so slavili 10-krat, tri so se 
končale z remijem, dvakrat pa so 
slavili Kidričani (obakrat v sezoni 
2016/17). 

»Maribor je velik izziv za celotno 
ekipo. V Ljudskem vrtu nimamo 
česa izgubiti, gremo igrat našo 
igro. Kaj nam bo to prineslo, pa 
bomo videli,« so besede Jureta 
Matjašiča. 

Trener Maribora Darko Milanič 
ne bo mogel računati vsaj na Da-
reta Vršiča in Aleksa Pihlerja (rdeča 
kartona proti Muri), Bogatinov po-
dobnih težav nima.

JM

ta dva zadetka lep obliž na rano, 
iz srca se mi je odvalil velik kamen. 
Celotna ekipa je trdo garala skozi 
celo tekmo, da smo bili nagrajeni 
z dvema goloma. Letos igram na 
zame novi poziciji, s čimer sem 
imel nekaj težav, a mi to predsta-
vlja velik izziv. Upam, da bo odslej 
realizacija na višjem nivoju,« je bil 
po tekmi presrečen Jure Matjašič.

Gostujoči strateg Dončić je hitro 
opravil vse tri menjave, a so nje-
govi varovanci vselej naleteli na 
odlično postavljeno in kompaktno 
obrambno postavitev domačinov.

Aluminij bo svojo naslednjo pre-
izkušnjo odigral v sredo proti Ma-
riboru v Ljudskem vrtu. Prvomajski 
sosedski derbi bo vsekakor vreden 
ogleda!

Jože Mohorič

Aluminij – Triglav 
2:1 (0:1)

STRELCI: 0:1 Tijanić (39.), 1:1 Ma-
tjašič (51.), 2:1 Matjašič (77.).

ALUMINIJ: Janžekovič, Krajnc, 
Amuzie, Martinović, Kontek (od 
38. Koblar), Petrovič (od 71. Ma-
rinšek), Vrbanec, Horvat, Maloku 
(od 78. Čermak), Matjašič, Štor. 
Trener: Oliver Bogatinov.

TRIGLAV: Arko, Arh Česen, Ku-
mer, Kryeziu, Rogelj, Svraka, Mer-
telj, Tijanić, Udovič (od 83. Hasa-
naj), Žurga (od 79. Crnov), Majcen. 
Trener: Dejan Dončič.

Oliver Bogatinov, trener Aluminija: »Za nas je to zelo pomembna zmaga! Vesel sem, da se je celotna 
ekipa po zaostanku ob polčasu odlično odzvala in da je Jure tokrat dosegel dva zadetka. Zmaga je lepa 
popotnica pred tekmo z Mariborom, a moramo začeti ob tam, kjer smo končali v 2. polčasu (smeh).«

Jure Matjašič, Aluminij: »Ekipa Triglava je odlična ekipa, resnično smo se morali boriti vseh 90 minut, 
da smo izbojevali to zmago. Tokrat smo začeli v sistemu 4-3-3, kar pa nam v 1. polčasu ni steklo tako, kot 
smo si želeli. Že celotni spomladanski del imamo težave z uvodnimi 15 minutami, to je treba spremeniti. Ob 
polčasu smo se vrnili v sistem 4-4-2, predvsem pa smo povečali voljni moment. Vse skupaj se je na koncu 
izplačalo in ostajamo v borbi za mesta, ki vodijo v Evropo.«

Dejan Dončić, trener Triglava: »V prvem polčasu smo zelo dobro stali na igrišču in odlično onemogočali 
domačine. Ob polčasu smo pričakovali ofenzivo tekmecev, bili smo pripravljeni nanjo, a smo kljub temu 
prehitro prejeli zadetek. Takoj po izenačenju smo imeli izjemno priložnost za novo vodstvo, kar bi lahko 
tekmo obrnilo v našo korist, a nismo zadeli. V odprti tekmi smo nato izgubili, Aluminij je bil predvsem bolj 
potrpežljiv. Glede na prikazano in priložnosti pa bi si verjetno zaslužili točko.«

Nogomet � 1. SNL, 29. krog

Zmaga velika kot Triglav

Nogomet � 1. SNL

»Maribor je velik izziv za vse nas«

Foto: Črtomir Goznik

Jure Matjašič (Aluminij, rdeči dres) je proti Triglavu vendarle prebil strelsko bariero. 

Če so to prekrški za izključitev …
… potem v ligah elitne evropske peterice nobene tekme ne bi zaklju-

čilo 22 nogometašev na zelenici! To si zagotovo mislijo navijači Maribora 
(pa tudi številni nevtralni spremljevalci slovenskega nogometa) po tekmi 
med Muro in Mariborom, ki so jo vijoličasti končali le z deveterico na zele-
nici. Izključitve Aleksa Pihlerja in Dareta Vršiča so bile – najbolj milo reče-
no – sporne (beri: smešne), razloge pa pozna najbrž le sodnik Matej Jug. 
Sodniška organizacija mu bo zagotovo znova stopila v bran, a vsak, ki je 
kdaj igral nogomet in ima kanček občutka za igro, ve, da bi moral kakšno 
tekmo počivati Jug, ne pa omenjena igralca …

Sicer je bil derbi na znova lepo polni Fazaneriji 
privlačen za gledalce, igra je lepo tekla, priložnosti je 
bilo na obeh straneh dovolj … Mariborčani so dvakrat 
na tekmi vodili, a so se varovanci Anteja Šimundža 
obakrat vrnili z izenačenjem, na koncu pa bili celo 
bližje trem točkam kot številčno oslabljeni Maribor. 

Olimpija se je s težko priborjeno zmago proti Krčanom nekoliko pribli-
žala Mariboru, s četrto zaporedno zmago zelenih pod vodstvom Safeta 
Hadžića je razlika sedaj 10 točk. Znova je pri vseh treh akcijah za zadetek 
Olimpije sodeloval prerojeni Rok Kronaveter. Tretji gol v dresu Olimpije je 
dosegel Rok Kidrič.

Rudar je povedel s sijajnim zadetkom Žige Škofl eka, Domžalčani pa so 
v nadaljevanju izkoristili dve grobi napaki domače obrambe in trdno dr-
žijo 3. mesto. 

Veliko bolj izenačena pa je borba za 4. mesto, ki kot zadnje še lahko 
vodi v evropska tekmovanja. Aluminij, Mura in Celje so točkovno povsem 
poravnani, v tem krogu pa so doživeli povsem različne scenarije: Aluminij 
je zmagal, Mura remizirala, Celjani pa so bili »do nog potolčeni« v Novi 
Gorici, kjer je dva zadetka dosegel Etien Velikonja. 

REZULTATI 29. KROGA: 
Aluminij – Triglav 2:1 (0:1);
Mura – Maribor 2:2 (1:1); strelci: 0:1 0:1 Boškovič (20., avtogol), 1:1 Sirk 

(35., z 11 m), 1:2 Vrhovec (49.), 2:2 Sirk (58.). Rdeča kartona: Pihler (85.), 
Vršič (90., oba Maribor);

Rudar – Domžale 1:2 (1:0); strelci: 1:0 Škofl ek (14.), 1:1 Ibričić (64., z 11 
m), 1:2 Pečnik (74.);

Gorica – Celje 4:0 (4:0); strelci: 1:0 Velikonja (26.), 2:0 Lipušček (29.), 
3:0 Velikonja (36., z 11 m), 4:0 Filipović (45.). Rdeči karton: Benedičič (62., 
Celje);

Olimpija – Krško 3:2 (2:0); strelci: 1:0 Cekici (20.), 2:0 Kronaveter (45., z 
11 m), 2:1 Vukušić (51.), 3:1 Kidrič (86.), 3:2 Kordič (90.).
1. MARIBOR 29 20 7 2 69:23 67
2. OLIMPIJA 29 16 9 4 62:38 57
3. DOMŽALE 29 13 7 9 59:41 46
4. MURA 29 10 10 9 41:31 40
5. ALUMINIJ 29 12 4 13 45:44 40
6. CELJE 29 10 10 9 38:44 40
7. TRIGLAV 29 9 4 16 39:65 31
8. GORICA 29 7 8 14 38:49 29
9. RUDAR 29 8 5 16 35:64 29
10. KRŠKO 29 4 8 17 23:50 20

30. krog: Maribor – 
Aluminij, v sredo, 1. 5., 
ob 17.00 v Ljudskem 
vrtu.

Medsebojne tekme v 
sezoni 2018/19:

3. krog: Aluminij – Maribor 
2:5 (0:1); Vrbanec, Petrovič; 
Mešanović 3, Derviševič, Mla-
kar);

12. krog: Maribor – Aluminij 
2:1 (1:0); Mlakar, Dervišević; 
Kidrič;

21. krog: Aluminij – Maribor 
0:1 (0:0); Zahović.
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ŽRK Ljubljana – ŽRK 
Ptuj 29:29 (16:18)

ŽRK PTUJ: Perić, Varga; Kac 
2, Kreft 9, Šauperl-Ilič 3, Bolcar 
9, Skrinjar 4, Bedrač, Puž, Bez-
jak, Marčič, Korotaj 2, Kolenko, 
Luknjar. Trener: Ivan Hrupič.

SEDEMMETROVKE: ŽRK Ljublja-
na 3/1, ŽRK Ptuj 3/0.

Ekipi Ljubljane in Ptuja imata 
tradicionalno zanimive in stresne 
obračune, tej tradiciji se nista izne-
verili niti v 6. krogu končnice. Ptu-
jčanke so imele pred tekmo nekaj 
težav s treningi (zaprta dvorana 
ob praznikih), ob tem se nekaj de-
klet pripravlja na maturo in občas-
no izpustijo kakšen trening. 

Po odličnem začetku gostujoče 
vrste (1:3) so se domačinke pre-
budile in nanizale pet zaporednih 

golov (6:3). Od rezultata 7:7 dalje 
je bila tekma do zaključka prvega 
polčasa poravnana (rezultat je bil 
šestkrat izenačen), najvišjo pred-
nost so si varovanke trenerja Ivana 
Hrupiča priigrale ob koncu polčasa 
(+2). V tem delu je bila strelsko iz-
jemno razpoložena Danijela Krefl , 
ki je v prvem polčasu zabila kar se-
dem zadetkov!

V drugem polčasu sta ekipi več 
pozornosti posvetili obrambnim 
nalogam, zato je bilo težje dose-
gati gole. Do rezultata 25:25 v 49. 
minuti je bil rezultat kar sedem-
krat izenačen, nato pa je doma-

činkam v dveh minutah uspelo 
narediti serijo 3:0, s katero so 
povedle 28:25. Gostje so ohranile 
trezne glave in ob trdni obrambni 
postavitvi 4-2 z goli Katje Bolcar, 
Teje Kac in Danijele Krefl  v 56. mi-
nuti izid znova postavile na zače-
tno izhodišče. 

Sledila je infarktna končnica, v 
kateri sta sodnika domačinkam 
v kar nekaj primerih vrnila že iz-
gubljeno žogo, kar so varovanke 
Natalije Derepasko izkoristile za 
vnovično vodstvo (29:28). V pred-
zadnji minuti je Patricija Korotaj 
izenačila na 29:29, domačinkam 

pa svojega naslednjega napada 
ni uspelo izkoristiti. Gostjam je za 
zadnji napad na tekmi ostalo 20 
sekund, v katerih pa jim ni uspelo 
zadeti. 

Ivan Hrupić, trener ŽRK Ptuj: 
»Glede na potek tekme je rezul-
tat pravičen, čeprav se ne morem 
otresti občutka, da smo bili bolj-
ša ekipa na igrišču. V končnici so 
dekleta zdržala vse pritiske in po-
kazala pravi karakter, česar sem 
izredno vesel. Še enkrat smo po-
kazali, da naši rezultati v tej sezoni 
niso naključje.«

JM

Brda – Drava Dakinda 
1:3 (0:1)

STRELCI: 0:1 Marciuš (27.), 1:1 
Marcius (66.), 1:2 Zorko (77.), 1:3 
Marciuš (84.).

BRDA: Radikon, Močić, Melvan, 
Frelih, Štrukelj (od 57. Mijanić), 
Marcius, Bužinel (od 63. Perko), 
Jazbar, Jalinous, Žižek (od 80. 
Kompara), Ćoralić. Trener: Alen 
Ščulac.

DRAVA DAKINDA PTUJ: Hra-
stnik, Mate, Rešek, Ivanov, Martić, 
Nelson, N. Vajda (od 65. Branilo-
vić), Dedić (od 78. Kukovec) Rogi-
na, Marciuš (od 89. Pšajd), Zorko. 
Vodja ekipe: Gal Ribič in Jonathan 
Endourance Odiri.

RDEČI KARTON: Močić (75.).
Za nogometaši Drave je precej 

stresen teden, v katerem je prišlo 
do zamenjave glavnega trenerja, 
pred njimi pa je bilo najbolj odda-
ljeno gostovanje v celotni sezoni: v 
Vipolžah na Primorskem. Tam jih je 
pričakalo izjemno razmočeno igri-
šče in težavne razmere za igro.

Dravaše sta v nedeljo s klopi vo-
dila trener vratarjev Gal Ribič in Jo-
nathan Endourance Odiri, saj je bil 
začasno postavljeni trener Andrej 
Kvas zadržan. Omenjena dvojica 
po navodilih Andreja Kvasa ni po-
sebej spremenila začetne postave 
z zadnje tekme proti Jadranu, edi-
na sprememba se je zgodila zaradi 
vrnitve kaznovanega Martiča (za-
menjal je Branilovića). 

Gostje so bili od samega začetka 
tekme boljša ekipa na igrišču, ne-
koliko lažji in hitrejši so izkoriščali 
večjo gibljivost od domačinov in 
veliko lažje prihajali pred gol tek-
mecev. Prvi je resno zapretil Rok 
Zorko, a žoga po njegovem stre-

lu ni zadela gola. Zato pa so bili 
modri uspešnejši v 27. minuti, ko 
so Dedič, Vajda in Marciuš izvedli 
sijajno akcijo, Marko Marciuš pa jo 
je zaključil z neubranljivim strelom 
v daljši kot – 0:1. Iz prvega polčasa 
velja omeniti še dve sporni situa-
ciji v kazenskem prostoru, po eno 
na vsaki strani, a nobene od njih 
sodnik David Šmajc ni videl kot 
enajstmetrovko. 

Tudi drugi del igre zaradi razmo-
čenega igrišča ni ponudil obilice 
lepih akcij, zato pa je bilo vidne 
veliko borbenosti in želje na obeh 
straneh. Gostje so bili še naprej več 
pri žogi, a so domačini kljub temu 
prišli do izenačitve. V 66. minuti 
je lep protinapad uspešno zaklju-

čil nekdanji član Drave (v sezonah 
2016/17 in 2017/18) Matic Marcius – 
1:1..Na zadnjih šestih tekmah je bil t 
njegov že peti zadetek, skupno pa 
11 v sezoni. 

Tekma je s tem prešla v odločil-
no fazo, vsaka ekipa je imela svoje 
želje in adute. A se je tehtnica v 
zadnjih 15 minutah tekme vendarle 
nagnila na stran Ptujčanov. Najprej 
je medvedjo uslugo svoji ekipi sto-
ril Aleksander Močič, ki je v razmi-
ke nekaj minut prejel dva rumena 
kartona, posledično je moral zapu-
stiti zelenico. 

Dravaši so situacijo nemudoma 
obrnili v svojo korist: po podaji An-
tona Rogine v kazenski prostor se 
je v gneči pred vratarjem najbolje 

znašel Rok Zorko, odbito žogo je 
lepo sprejel, »obrnil« svojega čuva-
ja in zadel v polno – 1:2. 

Piko na i uspešni predstavi celot-
ne ekipe je postavil najboljši posa-
meznik tekme Marko Marciuš, ki 
je v 84. minuti z še enim izjemnim 
strelom iz strani še drugič ukanil 
domačega vratarja – 1:3. 

Dravaši so tako prekinili izjemno 
serijo neporaženosti Brd, ki je tra-
jala kar sedem krogov - celoten 
dosedanji spomladanski del! V teh 
srečanjih so Brici dosegli tri zmage, 
štirikrat pa so remizirali.

V naslednjem krogu bodo igralci 
Drave v soboto na svojem stadio-
nu gostili ekipo Beltincev. 

JM
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Nogomet � 2. SNL, 25. krog

Drava prekinila izjemno serijo Brd

Foto: Črtomir Goznik

Marko Marciuš (Drava, modri dres) je z dvema evrogoloma odločilno vplival na razplet tekme z Brdi.

Dobova – Jeruzalem 
36:27 (21:13)

JERUZALEM: T. Balent (3 obram-
be); A. Šoštarič 2, G. Ocvirk 3, B. Ču-
dič 5 (1), R. Žuran 2, G. Hebar 1 (1), 
T. Šulek 2, J. Kocbek, M. Niedorfer 
1, T. Kosi 7, A. Munda, Ž. Ciglar 2, 
T. Hebar 2. Trener: Saša Prapotnik.

SEDEMMETROVKE: Dobova 2/2; 
Jeruzalem 2/2. IZKLJUČITVE: Dobo-
va /0; Jeruzalem 4 minute.

Dobova je Jeruzalemu zadala 
prvi poraz v Ligi za obstanek in še 
naprej ostaja trn v peti Ormoža-
nov. To je bila letošnja tretja zmaga 
Dobove nad Ormožani. Ti se tokrat 
niso resneje upirali tekmecem.

Na sredini 1. polčasa je najbolj-
ši mož gostov Tilen Kosi zadel in 
izenačil na 8:8. Tu pa se je zgodba 
za četo trenerja Saše Prapotnika 
dobesedno končala: Dobova je 
popolnoma zavladala na terenu in 
od 18. do 23. minute ji je uspel delni 
izid 5:0 (16:10). Gostitelji so nato v 
nadaljevanju imeli še nekaj prilož-
nosti (21:12), da že na odmor odi-
dejo z visoko prednostjo desetih 
zadetkov. Obramba Jeruzalema je 
že do odmora prejela 21 zadetkov 
in zaključek ormoške zgodbe je bil 
znan že po prvem delu tekme.

Omeniti je treba, da je za Or-
možane kot edini vratar, čeprav 
poškodovan, nastopil Tomislav Ba-
lent. Zaradi bolezni je bil odsoten 
Žan Firšt Šeruga, Aleš Zemljič pa 
se je s kadetsko ekipo mudil na 
mednarodnem turnirju v Bosni in 
Hercegovini.

V 2. polčasu je bila tekma bolj 
„revialna“, prednost Dobove pa 
je večkrat narasla tudi že na deset 
zadetkov (30:20, 31:21).

„Igrali smo pod vsako kritiko in 
upravičeno izgubili. Čestitke Do-

bovi, ki si je bolj želela zmage. Na 
naslednjem gostovanju, v Ivančni 
Gorici, bomo morali odigrati v vsaj 
dveh prestavah višje, če si želimo 
dober rezultat,“ je povedal Tilen 
Kosi, ki se po poškodbi počasi vra-
ča v pravo formo.

Poraz je Ormožane 
oddaljil od končnega 7. 
mesta (prednost Trima 
znaša pet točk), zdaj je 
ulovljivo le še končno 8. 
mesto, a bo za to treba 
dobiti tudi kakšno tekmo 
v gosteh ... V soboto, 4. 
maja, Ormožani gostujejo 
na Dolenjskem pri Svišu 
iz Ivančne Gorice.

UK

Rokomet � NLB liga, Liga za obstanek

Dobova ostaja trn v 
peti OrmožanovRokomet � 1. A SRL (ž), od 5. do 9. mesta

Polno preobratov, na koncu pravičen remi

Foto: Črtomir Goznik

Danijela Kreft (ŽRK Ptuj) je že v prvem polčasu tekme v Ljubljani dosegla kar sedem zadetkov.

1. A SRL (ž),
od 1. do 4. mesta

4. KROG: Krka – Krim Mercator 
20:40 (10:19), Mlinotest – Zelene 
doline Žalec 17:27 (3:14).
1. KRIM MERCATOR 4 4 0 0 40 (32)
2. ZEL. DOLINE ŽALEC 4 3 0 1 29 (23)
3. KRKA 4 1 0 3 22 (20)
4. MLINOTEST 4 0 0 4 21 (21)

Od 5. do 9. mesta
6. KROG: Ljubljana – Ptuj 29:29 

(16:18), Velenje – Ž.U.R.D. Koper 
31:31 (15:18).
1. Z'DEŽELE 4 2 1 1 21 (16)
2. Ž.U.R.D. KOPER 5 2 2 1 19 (13)
3. PTUJ 5 3 1 1 15 (8)
4. LJUBLJANA 5 1 2 2 11 (7)
5. VELENJE 5 0 2 3 5 (3)

Kalcer se je z 
neverjetnim 
preobratom 
»vrnil v igro«

Čeprav je bilo pred dvema kro-
goma videti, da je situacija glede 
vrha kristalno jasna, saj sta imela 
Bravo in Tabor Sežana pred zasle-
dovalci res lepo prednost, pa se je 
v dobrem tednu to povsem spre-
menilo. Kalcer se je z neverjetnim 
preobratom na derbiju »vrnil v 
igro«.

V Radomljah je vodilni Bravo v 
nedeljskem derbiju ob polčasu vo-
dil 0:2 in povsem nadzoroval potek 
srečanja. Tako je ostalo vse do 72. 
minute, ko je domačinom uspelo 
znižati, sedem minut kasneje pa 
celo izenačiti. V dramatični končni-
ci je domačinom uspel celo popoln 
preobrat, za nameček pa so gostje 
tekmo končali z desetico na zele-
nici – izključen je bil njihov ključni 
mož Mustafa Nukić … S tem so se 
Radomljani znova povsem pribli-
žali vodilnima ekipama lige in se 
vključili v boj za napredovanje. 

Sežanci so se po dveh remijih 
znova vrnili v zmagoviti ritem, vse 
skupaj pa obeta zanimivo končni-
co. Nafta kljub menjavi trenerja ne 
najde poti iz krize, doma so le remi-
zirali z Biljani. 

Na dno lestvice je trdno prikova-
na ekipa Brežic, ob njej sta v nevar-
ni coni še Ilirija in Ankaran. Slednji 
je s šestim zaporednim porazom v 
pravem prostem padu po lestvici 
… V tem krogu so izgubili v Deka-
nih, kjer je bil izjemno razpoložen 
Žan Nikolič – dosegel je hat-trick.

REZULTATI 25. KROGA: 
Brda – Drava Dakinda 1:3 (0:1); 
Kalcer Radomlje – AŠK Bravo 

3:2 (0:2); strelci: 0:1 Žinko (9.), 0:2 
Nukić (38.), 1:2 Cerar (72.), 2:2 Haj-
rić (79.), 3:2 Trdin (87.). Rdeči kar-
ton: Nukić (92., Bravo);

Beltinci – Cherrybox 24 Tabor 
Sežana 0:3 (0:1); strelca: 0:1 Stančič 
(45.), 0:2, Stančič (49.), 0:3 Steva-
nović (80.);

Jadran Dekani – Ankaran Hrvati-
ni 3:0 (1:0); strelec: 1:0 Nikolić (22.), 
2:0 Nikolić (78.), 3:0 Nikolić (90.);

Roltek Dob – Rogaška 2:2 (0:0); 
strelci: 0:1 Krivec (51.), 1:1 Petrović 
(85.), 1:2 Krsnik (90.), 2:2 Suljević 
(94.). Rdeči kartoni: Božič, Pašić 
(oba Dob); Šlogar (Rogaška);

Ilirija 1911 – Fužinar Vzajemci 0:2 
(0:1); strelca: 0:1 Moravac (7.), 0:2 
Horvat (93.);

Krka – Brežice Terme Čatež 3:2 
(2:1); strelci: 0:1 Turković (2.), 1:1 
Novak (27.), 2:1 Babnik (33., ag.), 
2:2 Felja (61.), 3:2 Kastrevec (75.);

Nafta 1903 – Vitanest Bilje 1:1 
(1:1); strelca: 0:1 Nagode (12.), 1:1 
Ploj (43.).
1. AŠK BRAVO 25 17 3 5 57:26 54
2. TABOR SEŽANA 25 16 5 4 51:18 53
3. KAL. RADOMLJE 25 15 4 6 59:28 49
4. KRKA 25 11 9 5 48:34 42
5. NAFTA 1903 25 11 7 7 39:32 40
6. DRAVA DAKINDA 25 11 5 9 44:31 38
7. ROLTEK DOB 25 10 8 7 41:32 38
8. FUŽINAR VZ. 25 10 8 7 36:27 38
9. BELTINCI 25 8 4 13 30:43 28
10. ROGAŠKA 25 6 10 9 27:41 28
11. JADRAN DEKANI 25 7 6 12 38:48 27
12. BRDA 25 6 8 11 34:42 26
13. VITANEST BILJE 25 7 5 13 21:49 26
14. ANKARAN 25 6 6 13 25:49 24
15. ILIRIJA 1911 25 6 4 15 30:54 22
16. BREŽICE ČATEŽ 25 4 6 15 22:48 18

JM

NLB liga, liga za prvaka
5. KROG: Maribor Branik – Riko 

Ribnica 27:32 (12:17), Urbanscape 
Loka – Koper 2013 32:28 (18:14), 
Gorenje – Celje Pivovarna Laško 
27:30 (14:16).
1. CELJE PIVO. LAŠKO 5 4 1 0 47 (38)
2. GORENJE VELENJE 5 4 0 1 42 (34)
3. RIKO RIBNICA 5 3 1 1 41 (34)
4. MARIBOR BRANIK 5 1 0 4 30 (28)
5. KOPER 2013 5 1 0 4 29 (27)
6. URBANSCAPE LOKA 5 1 0 4 24 (22)

Liga za obstanek
5. KROG: Dobova – Jeruzalem 

Ormož 36:27 (21:13), Sviš Ivančna 
Gorica – Dol TKI Hrastnik 24:29 
(9:16), Krka – Trimo Trebnje 27:27 
(14:14).
1. TRIMO TREBNJE 5 3 1 1 27 (20)
2. KRKA 5 1 3 1 24 (19)
3. JERUZALEM ORMOŽ 5 4 0 1 22 (14)
4. DOBOVA 5 3 1 1 19 (12)
5. DOL TKI HRASTNIK 5 1 0 4 13 (11)
6. SVIŠ IVANČNA GORICA 5 0 1 4 6 (5)
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Ptujski teniški igralec Blaž Rola 
(263. na ATP) je imel doslej za sabo 
slabo sezono, nikakor ni mogel 
povezati nekaj zaporednih zmag, 
zato je na ATP-lestvici vztrajno dr-
sel navzdol: iz začetnega rankinga 
188 je zdrsnil 80 mest …

Vse pa se je obrnilo v prejšnjem 
tednu, ko je igral drugi zaporedni 
turnir v Mehiki. V mestu Leon (cca 
1,3 milijona prebivalcev) je 28-letni 
Ptujčan namreč nanizal pet zapo-
rednih zmag in se veselil četrtega 
osvojenega challenger turnirja v 
karieri! Zadnji je imel natančno dve 
leti dolgo brado …

S peska na trdo 
podlago – zadetek v 
polno!

Zanimivo je, da se je Blaž tok-
rat sredi peščene sezone odločil 
za skok na trdo podlago, tvegana 
odločitev pa se mu je bogato obre-
stovala – s turnirsko zmago. Z njo 
je pridobil veliko mest, kar 56, in 
je od ponedeljka 207. igralec sve-
ta. To je pomemben podatek pred 
drugim grand slamom sezone, pa-
riškim Rolandom Garrosom, saj se 
bo lahko s tem mestom najverje-
tneje udeležil kvalifi kacij.

Blaževi tekmeci v Mehiki so bili 
kar štirje Evropejci, prvi je bil Švicar 
Marc-Andrea Hüsler (281.). Uvrsti-
tev 22-letnika iz Züricha ni nič po-
sebnega, a o njegovi formi veliko 
pove podatek, da je pretekli teden 
zmagal na podobnem turnirju v 

mehiškem San Luisu Potosi (Rola 
je tam izpadel v 1. krogu)! A Blaž se 
ni ustrašil izziva, temveč je z dobro 
predstavo izločil Švicarja. Še veliko 
prepričljivejši je bil v 2. krogu, ko je 
v eni uri »odpihnil z igrišča« 23-le-
tnega Francoza Manuela Guinarda 
(461.).

Sledil je četrtfi nalni nastop pro-
ti veliko izkušenejšemu tekmecu, 
30-letnemu Gonzalu Escobarju 
(337.). Ekvadorec je imel več break 
priložnosti od Blaža, a veliko slabši 
izkoristek (1/9, Blaž 3/6). Odločilen 
je bil tie-break prvega niza, ki ga je 
Blaž dobil 9:7.

V polfi nalu ubranil štiri 
zaključne žoge

Še za nekaj stopenj razburljivejši 
je bil polfi nalni obračun proti Bri-
tancu Jamesu Wardu (188.). 32-le-
tni Londončan je bil v Mehiki 7. 
nosilec, ta svoj status pa je v 1. nizu 
tudi upravičil in ga dobil v podalj-

šani igri. Sledil je Blažev odgovor, 
z enim samim breakom je v svojo 
korist odločil 2. niz. V odločilnem 

Blaž Rola je po zmagoslavju v Mehiki sporočil: »Zelo sem zado-
voljen s predstavami ves teden in iskreno vesel tega naslova. Tokrat 
se mi je res obrestovalo, da sem ostal na trdi podlagi (smeh).

V polfi nalu sem sicer imel nekaj sreče v podaljšani igri tretjega  
seta, a sem pred tem imel pri rezultatu 4:4 dve break žogici, ki sta 
bili verjetno 'mali zaključni žogici' za zmago. Takrat ju nisem izko-
ristil, v podaljšani igri pa tekmec ni izkoristil svojih – tako se je na 
koncu vse nekako uravnotežilo …

Finale sem začel nekoliko 'počasneje', vseeno je šlo za fi nalni dvo-
boj in velik vložek. Čez čas sem se sprostil in počutje je bilo iz točke 
v točko boljše. Praktično celoten dvoboj sem imel občutek, da sem 
dominanten, razen v dveh igrah v zaključku drugega niza, kjer so me 
nekatere nepotrebne napake stale zmage v nizu. Kljub temu mislim, 
da sem zasluženo zmagal v fi nalnem dvoboju.«

torek � 30. aprila 2019 Šport   19

Tenis � Challenger turnir v Mehiki

Rola po natančno dveh letih znova do turnirske zmage!
Challenger turnir 
v Leonu v Mehiki 
(54.160 dolarjev + H):

2. krog: Rola (14.) – Huesler (Švi-
ca) 7:5, 6:3;

3. krog: Rola (14.) – Guinard 
(Francija) 6:2, 6:1;

četrtfi nale: Rola (14.) – Escobar 
(Ekvador) 7:6 (7), 6:3;

polfi nale: Rola (14.) – Ward (Ve-
lika Britanija, 7.) 6:7 (5), 6:3, 7:6 (7);

fi nale: Rola (14.) – Broady (Veli-
ka Britanija) 6:4, 4:6, 6:3.

Blaž Rola je v Leonu v Mehiki prišel do četrte turnirske zmage v 
svoji karieri. Prvega je osvojil leta 2014 na Kitajskem (Gvangžu), 
drugega leta 2015 v Braziliji (Santos), tretjega pa leta 2017 v ZDA 
(Tallahassee).

V času velikonočnih praznikov je 
v Pragi potekal že 26. mednarodni 
velikonočni turnir mlajših selekcij. 
Turnirja se je udeležilo neverjetnih 
635 ekip iz 29 držav, tekme so se 
odvijale na 44 igriščih po natančno 
določenem urniku in z jasno dolo-
čenimi pravili. Na izbiro je bilo po 
pet fantovskih in dekliških katego-
rij.

Najstarejši udeleženci so bili v 
kategoriji letnikov 2000 in mlajših. 
Ekipa mladincev RD Moškanjci Go-
rišnica je odšla na pot z željo po 
dobri rokometni igri, krepitvi eki-
pnega duha in druženju. V njihovi 
konkurenci je bilo prijavljenih 51 
ekip. 

V predtekmovalnem delu so se 
pomerili z dvema nemškima, če-
ško, dansko in francosko ekipo. 
Prikazali so všečno igro, ki temelji 
na kolektivu, za razliko od skan-

dinavskih in nemških ekip, ki so 
temeljile na hitrih akcijah posame-
znikov. V tem delu so Gorišničani s 
samimi zmagami vknjižili 10 točk. 

V nadaljevanje so se uvrstile 
prve tri ekipe, ki so z ekipami iz 
drugih skupin tvorile novo skupino 
in se pomerile vsaka z vsako, na-
predoval pa je samo zmagovalec 
skupine. Mladinci RD Moškanjci 
Gorišnica so bili v tem delu tekmo-
vanja »prekratki« za en polčas, ko 
so jih premagali nemški predstav-
niki, v zadnji tekmi pa so še zbrali 
energijo in motivacijo proti ekipi iz 
Litve. Zaradi zunanjih okoliščin je 
na turnir odpotovalo samo 12 mla-
dincev, druge ekipe so imele polno 
zasedene klopi za rezervne igralce, 
kar je odločilno na podobnih tur-
nirjih z veliko tekmami.

Po zadnji tekmi so se fantje s 
spremstvom sprehodili po Pragi 

in se odpravili proti domu. Utru-
jeni, toda zadovoljni, ker so ures-
ničili cilje, zadane pred turnirjem, 
v tekmovalnem smislu so jih celo 
presegli.

Po prihodu domov so si lahko fi -
nalno tekmo kategorije mladincev 
ogledali neposredno v prenosu na 
youtubu – z ekipama, katerih igro 
so lahko spremljali od blizu in so 
jim bili konkurenčni. Zmagali so do-
mačini iz Prage iz slavnega kluba 
Dukla, s srebrom pa so se ovenčali 
danski predstavniki.

Za RD Moškanjci Gorišnica so 
pod vodstvom trenerja Draga Ran-
fl  igrali: Boštjan Brodnjak, Jernej 
Bezjak, Samo Muršič, Nejc Geč, 
Žan Ozmec, Domen Horvat, Blaž 
Bedrač, Urban Tement, Andrej 
Vrbančič, Žiga Horvat, Urh Belšak, 
Filip Ranfl .

Marta T. Ranfl 

Rokomet � Mlajše selekcije RD Moškanjci-Gorišnica

V Pragi nabirali izkušnje

Rokometaši RD Moškanjci-Gorišnica – letniki 2000 in mlajši – so uspešno nastopili na zelo množičnem 
turnirju na Češkem.

nizu je sledil eden izmed vrhun-
cev celotnega turnirja: nobenemu 
izmed igralcev ni uspelo odvzeti 
servisa tekmecu, zato je odločitev 
o zmagovalcu padla v podaljšani 
igri. Blaž se je v njej znašel v doma-
la izgubljenem položaju, tekmec 
je povedel 2:6 in imel na voljo štiri 

vezane zaključne žoge! Rola se je 
z dvema mini breakoma in dvema 
točkama na svoj servis čudežno re-
šil in nato izkoristil drugo zaključno 
žogo za res fantastično zmago in 
posledično uvrstitev v fi nale!

V nedeljskem fi nalu je pred pre-
cej številčno in glasno publiko na 
centralnem igrišču igral s še enim 
Britancem, 25-letnim Liamom Bro-
adyjem (334.). Ta je na svoji impre-
sivni poti do fi nala ugnal 1., 3., 5. 
in 15. nosilca! Prvi nosilec je bil Ka-
zahstanec Alexander Bublik (100.). 
Rola in Broady sta se doslej meri-
la štirikrat, trikrat je zmagal Rola. 
Tudi v četrto mu je uspelo!

Rola je v 1. nizu edini break iz-
vedel pri rezultatu 5:4, kar je takoj 
pomenilo vodstvo. Britanec se 
sicer nikakor ni mogel pomiriti po 
zadnji točki, saj je bil prepričan, da 
je žogica končala v outu. Blažu ni 
uspelo izkoristiti psihološke pred-
nosti, ampak se je v 2. nizu takoj 
znašel v zaostanku 0:2. V nadalje-
vanju je Rola dvignil nivo svoje igre 
in izenačil na 4:4, v zaključku pa je 
bil znova bolj zbran Anglež. Gledal-
ci so bili zadovoljni z dejstvom, da 

bodo gledali še tretji niz, Blaž pa 
zagotovo nekoliko manj. A se je 
znova močno naslonil na svoj za-
četni udarec, ki je deloval odlično. 
Tekmecu ni ponudil nobene break 
priložnosti, sam pa je do dveh pri-
šel pri vodstvu 4:3 in drugo tudi 
izkoristil (5:3). Z rutiniranim zak-
ljučkom je prednost ubranil in se 
od navdušenja ob turnirski zmagi 
ulegel na tla.

Dvoboj je trajal dobri dve 
uri in je bil v domala vseh sta-
tističnih kazalnikih rahlo na 
strani Slovenca: točke 98:87, 
break priložnosti 3/12 proti 
2/4, izkoristek prvega servisa 
77:71 %, izkoristek drugega 
servisa 53:43 % …

V tem tednu bo na spore-
du še tretji zaporedni turnir 
mini mehiške serije, tokratni 
v mestu Puerto Vallarta bo 
znova odigran na trdi podla-
gi. Imel bo višji nagradni sklad 
(135.000 dolarjev), Blaž Rola 
pa je za rep ujel mesto zad-
njega, 16. nosilca.

Jože Mohorič

Nogomet � NK Aluminij, izjava za javnost

»Kolateralna« škoda sodniških odločitev
V Nogometnem klubu Aluminij dosledno sledimo zastavljenim ciljem, zato ne pristajamo na zadnje po-

lemike o odločitvah strokovnega vodstva prve ekipe Aluminija o nastopanju v pokalnem tekmovanju. Ko-
mentarji so po naši oceni neprimerni do strokovnega štaba in do vseh igralcev nogometnega moštva, ki se 
trudijo pa svojih najboljših močeh, da bi zastavljene cilje tudi realizirali.

Želimo pa opozoriti na rezultate opravljene analize strokovnega vodstva Nogometnega kluba Aluminij, 
ki je pokazala izrazito negativno bilanco sodniških odločitev na tekmah Aluminija v sezoni 2018/19. Kljub 
temu da komentiranje sodniških odločitev ni del kulture kluba, želimo vzpostaviti zavedanje, da posledice 
nepravilnih odločitev ne smejo biti le obstranska škoda v procesu. 

Analiza sodniških odločitev v letošnjem tekmovalnem letu je pokazala, da je razmerje med odločitvami, 
ki so na eni strani neposredno negativno in na drugi strani pozitivno vplivale na rezultat tekem, dvanajst 
proti tri. V priloženih tabelah povzemamo ugotovitve analize. 

Nogometni klub Aluminij je klub z jasno zastavljenimi cilji in dolgoročno strategijo, ki svojo vlogo v nogo-
metnem prostoru prevzema odgovorno. Zavedamo se, da je za napredek treba odgovore iskati v strokov-
nem delu z ekipo, vendar pri doseganju ciljev od drugih deležnikov v nogometnem prostoru pričakujemo 
najmanj vzajemno odgovornost. 

Članska selekcija Nogometnega kluba Aluminij je na dobri poti, da doseže cilj postavljen na začetku 
sezone 2018/19, to je 8. mesto in obstanek v tekmovanju Prva liga Telekom Slovenije brez dodatnih kva-
lifi kacij. Glede na razpored točk v razpredelnici pa ocenjujemo, da se v zadnjem kvartalu prvenstva lahko 
potegujemo za mesto v Evropi. Želimo si, da pot do uresničitve naših ciljev ne bodo krojile napačne odlo-
čitve naših nogometnih sodelavcev.

Nogometni klub Aluminij Kidričevo
Tabela 1: Sporne sodniške odločitve v sezoni 2018/19, od 1. 1. 2019, z vidika vplivanja na končni rezultat

Kolo Tekma Rezultat  Komentar dogodka Korist Škoda  
    Aluminij Aluminij
20. krog Triglav – Aluminij 1-0 Dosojena 11m v korist Triglava na prekršek Krajnca nad Arh Česnom izven 16m prostora.  Škoda
21. krog Aluminij – Maribor 0-0 Nedosojena 11m v korist Aluminija ob igri z roko Rajčeviča ob strelu Malokuja.  Škoda
24. krog Mura – Aluminij 1-0 Razveljavljen regularno dosežen zadetek Amuzija zaradi domnevnega prepovedanega položaja. Škoda
1/2 pokala  Aluminij – Olimpija 1-2 Razveljavljen regularno dosežen zadetek Štora zaradi domnevno prepovedanega položaja. Škoda
26. krog Aluminij – Gorica 1-0 Dosojena 11m nad Filipovičem zaradi domnevnega prekrška Koblarja.  Škoda
26. krog Aluminij – Gorica 1-0 Nedosojena 11m nad Vrbancem.   Škoda
27. krog Olimpija – Aluminij  0-0 Nedosojena 11m v korist Aluminija ob igri z roko Andrejašiča ob strelu Horvata.  Škoda
28. krog Celje – Aluminij 1-0 Nedosojena 11m v korist Aluminija nad Koblarjem, ko je Travner z obema rokama  Škoda 
   podrl na tla Koblarja.
1/2 pokala  Olimpija – Aluminij 2-0 Dosojena 11m v korist Olimpije zaradi domnevno storjenega prekrška nad Lupeto.  Škoda

Tabela 2: Sporne sodniške odločitve v sezoni 2018/19, do 31. 12. 2018, z vidika vplivanja na končni rezultat
Kolo Tekma Rezultat  Komentar dogodka Korist Škoda  
    Aluminij Aluminij
1. krog Aluminij – Celje 0-1 Nedosojena roka za 11m.  Škoda
7. krog Aluminij – Krško 0-0 Priznan zadetek Glihe ob prepovedanem položaju Kidriča. Korist 
9. krog Olimpija – Aluminij 0-0 Dosojena 11m v korist Olimpije zaradi domnevne igre z roko Horvata.  Škoda
10. krog Celje – Aluminij  1-1 Nedosojena izključitev Travnerja ob prekršku nad Tahirajem, ko je bil zadnji mož  Škoda 
   pred vratarjem.
13. krog Aluminij – Domžale 0-0 Nedosojena 11m nad Romom ob prekršku Muminoviča. Korist 
18. krog Aluminij – Olimpija 2-1 Razveljavljen gol Olimpije nad domnevno storjenim prekrškom nad Gliho. Korist
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Nogomet � 1. SNL
PARI 30. KROGA, V SREDO, 1. 5.: OB 14.45: Domžale – Mura; OB 

17.00: Maribor – Aluminij; V ČETRTEK OB 14.30: Triglav – Gorica; OB 
16.45: Celje – Olimpija; OB 18.00: Krško – Rudar.

Mali nogomet � Turnir v Gabrniku
Športni park Gabrnik organizira v sredo, 1. maja, 9. tradicionalni 

Prvomajski rekreativni nogometni turnir na travi. Turnir se bo za-
čel ob 10.00, igralo pa se bo po pravili FIFA (4 + 1). Priporočljiva je 
uporaba kopačk. Prijavnina znaša 20 evrov, žreb bo v ponedeljek, 
29. 4., na igrišču v Gabrniku. Prve tri ekipe prejmejo pokale ter de-
narne in praktične nagrade.

Informacije: Darjan Čeh (041-942-954) ali e-mail daceh7@gma-
il.com.

18. Ptujski triatlon
Tekaški klub Maraton v sodelovanju s Termami Ptuj organizi-

ra 18. Ptujski triatlon. Ta bo v Termah Ptuj in okolici potekal v 
nedeljo, 12. maja, od 9. ure naprej (dvig zapestnic bo mogoč od 
7.30 dalje).

Prijave bodo potekale na portalu PRIJAVIM.SE, druge možnos-
ti ne bodo mogoče. Velja za individualne prijave in klube. Prijava je 
možna le do vključno srede, 8. maja. Startnino je mogoče porav-
nati po portalu PRIJAVIM.SE do vključno 9. maja 2019. Za akvatlon 
Vzajemna ni startnine, za triatlon za vsakogar in super sprint tria-
tlon znaša 25 evrov, za sprint triatlon pa 30 evrov.

Dodatne informacije lahko najdete na spletni strani www.
tkm-ptuj.si ali po mailu info@tkm-ptuj.si ali na tel. št. 051 780 612 
(Marko).

JM

Športni napovednik
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proti lokalnim rivalom s Hajdine. 
To jim je na koncu tudi uspelo, a 
so v vodstvo prišli šele v 87. mi-
nuti tekme, ko je zadel Damjan 
Hertiš. 

To je najbolj razžalostilo igralce 
Apač, ki so zaradi lastnega poraza 
s Podvinčani in izida v Gerečji vasi 
posledično ostali brez mesta v 
zgornji polovici lestvice. Priložnost 
za to je imela tudi ekipa Stojncev, 
a tudi njej ni uspelo opraviti svoje 
naloge, v Skorbi je namreč v zadnji 
minuto tekme le izenačila. 

Ambicioznim Markovčanom je 
uspelo remizirati s Cirkulanami, 
kar je bila predvsem lepa usluga 
Podvinčanom, ki so povečali svojo 
prednost na vrhu lestvice na otiplji-
vih pet točk. 

REZULTATI 18. KROGA: 
Gerečja vas – Hajdina 2:0 

(0:0); strelca: 1:0 Hertiš (87.), 2:0 
Rozman (89., z 11 m);

Markovci – Cirkulane 0:0;
Skorba – Stojnci 1:1 (0:0); strel-

ca: 1:0 Brodnjak (71.), 1:1 Zupanič 
(92.);

Bukovci – Pragersko 2:2 (1:2); 
strelci: 0:1 Sagadin (19., z 11 m), 1:1 
Veršič (30.), 1:2 Breznik (38.), 2:2 
Štiberc (72.);

Apače – Podvinci 0:3 (0:2); strel-
ci: 0:1 Lah (9.), 0:2 Orovič (35.), 0:3 
Ramšak (80.).
1. PODVINCI 18 13 3 2 62:21 42
2. CIRKULANE 18 10 7 1 36:15 37
3. BUKOVCI 18 9 5 4 40:23 32
4. HAJDINA 18 7 4 7 42:38 25
5. GEREČJA VAS 18 8 1 9 33:41 25

6. APAČE 18 7 3 8 28:31 24
7. STOJNCI 18 6 5 7 28:32 23
8. PRAGERSKO 18 6 2 10 20:41 20
9. MARKOVCI 18 4 4 10 20:35 16
10. SKORBA 18 2 2 14 21:53 8

1. liga MNZ Ptuj: 
Jaušovec in Pihler 
zadela v 1., Borko 
v 2. minuti

Nogometaši v 1. ligi MNZ Ptuj 
so v soboto odigrali zadnji krog 
drugega dela sezone, sledi le še 
končnica. Prvih pet ekip se bo 
merilo za uvrstitev od 1. do 5. 
mesta, preostala četverica (Dor-
nava je med sezono izstopila iz 
lige) pa za uvrstitev od 6. do 9. 
mesta. 

Slovenki krojilo predvsem vreme, 
saj je Dvošakova sporočila, da je ni 
še na nobeni tekmi tako zeblo kot 
tokrat.

Urška Kuharič rešila 
uganko rezultatske 
krize

Minuli konec tedna je Ormožan-
ka Urška Kuharič takoj po prihodu 
iz Pekinga že nastopila na prvem 
domačem kvalifi kacijskem turnirju 
z malokalibrsko puško na 50 m v 
Gaju pri Pragerskem, kjer je v troj-
nem položaju dosegla 1151 krogov 
(kleče 376, leže 389, stoje 386) 
in zmagala pred Grosupeljčanko 
Klavdijo Jerovšek (1141) in Cerkni-
čanko Lio Lazar (1124).

»Prva kontrolna tekma z MK-
-puško mi je pokazala, da bo pot-
rebnega še veliko dela in treninga, 
predvsem pri klečečem in ležečem 
položaju. V prihodnosti me čaka 
z MK-puško še kar nekaj tekem, 
treningi pa so težje izvedljivi, saj v 
moji bližini ni tovrstnega strelišča, 
ki bi ponujalo vsaj osnovne pogoje 
za treniranje. Zaradi tega sem zelo 
vesela, da nas je pri tej problema-
tiki podprla tudi občina Ormož, 
ki nam bo pomagala, da končno 
dobimo strelišče, na katerem se 
bo lahko streljalo tudi z malim ka-
librom na 50 m,« je prve vtise po 
domači zmagi strnila Kuharičeva.

Po uspehu v kitajski prestolnici, 
kjer je bila s 23. mestom najboljša 
Slovenka z zračno puško, pa je po-
vedala: »Pred tekmo svetovnega 
pokala sem vedela, da se lahko 
približam fi nalu, saj so bili zadnji 
treningi zelo obetajoči. S končnim 
rezultatom sem sicer zadovoljna, 
vendar pa ne morem trditi, da ta-
koj po tekmi nisem čutila manjšega 
razočaranja. Ob tako dobrem za-
četku tekme mi je bilo žal zadnjih 
dveh serij, ki sta mi zaradi slabšega 
streljanja odnesli fi nale. Kljub vse-
mu mi je ta rezultat pokazal, da 
sem po mesecih truda in iskanja 
rešitev za neuspele rezultate na 
dobri poti in da se rezultati trenin-
gov počasi kažejo tudi na tekmah.«

Simeon Gönc

3. SNL sever: na 
razmočenem igrišču 
storili preveč napak

REZULTATI 22. KROGA: Dravi-
nja – Videm 4:1 (0:0), Zreče – Avto 
Grubelnik Dravograd 2:3 (1:1), Teh-
notim Pesnica – Pohorje 0:7 (0:2), 
Šampion – Kety Emmi Bistrica 1:0 
(1:0).
1. DRAVOGRAD 21 14 0 7 49:44 42
2. VIDEM 21 11 3 7 38:23 36
3. KETY E. BISTRICA 20 10 4 6 36:19 34
4. DRAVINJA 20 10 4 6 39:34 34
5. ŠMARTNO 1928 20 10 3 7 45:35 33
6. ŠAMPION 21 8 4 9 39:33 28
7. ZREČE 21 7 6 8 26:32 27
8. TEHNO. PESNICA 21 5 4 12 22:49 19
9. POHORJE 20 4 2 14 37:57 14
10. MONS CLAUDIUS 9 2 2 5 11:16 8

Dravinja – Videm 4:1 (0:0)
STRELCI: 1:0 Antolić (49., ag.), 2:0 

Ramšak (56.), 2:1 Tement (60.), 3:1 
Ramšak (65.), 4:1 Čakš (79., z 11 m).

VIDEM: Klasinc, Antolić, Zdovc, 
Lah, Kostanjevec, Cafuta, Zemlja-
rič (od 87. Mlakar), Tement, Ade-
doja, Dominc (od 51. Lovenjak), 
Plajnšek. Trener: Robert Hojnik.

V derbiju kroga sta se v Sloven-
skih Konjicah merila domača Dra-
vinja in gostje iz Vidma. Pri slednji 
v ekipi ni bilo Sebastjana Krajnca 
(kartoni), na klopi je začel tudi ra-
hlo poškodovani Blaž Lovenjak.

Pred tekmo je bilo igrišče do-
besedno pokrito z drobnimi zrnci 
toče, in čeprav se je nevihta umiri-

la, je bilo igrišče zelo razmočeno in 
zahtevno za igro. V prvem polčasu 
gledalci ob disciplinirani igri obeh 
ekip niso videli zadetkov, čeprav je 
nekaj priložnosti vendarle bilo. Pri 
gostih je imel najlepšo Žiga Zdovc, 
ki se je znašel iz oči v oči z doma-
čim vratarjem, a mu ga ni uspelo 
premagati.

Drugi del se je začel s pritiskom 
gostov, a je sledila hladna prva v 
obliki avtogola Nikole Antolića, 
kmalu nato pa še drugi zadetek do-
mačinov. Žiga Tement je z izjemno 
izvedenim prostim strelom znižal 
rezultat in svoji ekipi vrnil upanje 
na ugoden izid. V tvegani igri varo-
vancev Roberta Hojnika, ki so žele-
li izenačiti, se je domačim igralcem 
pod taktirko Braneta Vodopivca 
odpiralo veliko možnosti za proti-
napade, kar jim je tudi uspelo izko-
ristiti za dragoceno zmago v boju 
za prvo peterico. 

Superliga
Superligaši so z razburljivimi 

tekmami 18. kroga končali drugi 
del sezone, sledi nadaljevanje v 
končnici v Ligi za prvaka in Ligi za 
obstanek. Do razpleta in odgovora 
na vprašanje, kdo bo igral v tako 
želeni Ligi za prvaka, je prišlo res-
nično v zadnjih minutah tekem …

To velja predvsem za tekmo v 
Gerečji vasi, kjer so domači varo-
vanci trenerja Milka Djurovskega 
(v zapisniku jih je bilo zgolj 11!) 
nujno potrebovali vse tri točke 

V soboto je prvič v dresu nem-
ške strelske reprezentance na tek-
mi svetovnega pokala olimpijsko 
strelišče v Pekingu preizkusil tudi 
Ormožan Kevin Venta in s 577 kro-
gi (94, 98, 95, 95, 99, 96) osvojil 
visoko 27. mesto. Venta je s svo-
jim drugim najboljšim rezultatom 
na svetovnih pokalih sicer zgrešil 
ciljno uvrstitev v fi nale najboljše 
osmerice in boj za olimpijsko vsto-
pnico za Tokio 2020, a je pokazal 
pravi pristop. Kvalifi kacijsko zma-
go je slavil južnokorejski strelec 
Daehun Park s 586 krogi, smetano 
v fi nalu in prvo zmago že v svojem 
drugem nastopu na svetovnem 
pokalu pa je osvojil Indijec Abhi-
shek Verma (585).

Živa Dvoršak znova 
dobro, a s 1172 krogi za 
krog prekratka za fi nale 
na 50 m

Slovenci smo v nedeljo novo 
uvrstitev v fi nale pričakovali tudi 
od naše dvakratne olimpijke Žive 
Dvoršak v strelskem maratonu 
trojnega položaja, a je naši odlič-
ni strelki po eliminacijski zmagi s 
1173 krogi tokrat v kvalifi kacijah 
(kleče 394, leže 394 in stoje 384) 
zmanjkalo nekaj športne sreče, 
saj je s krogom zaostanka za fi -
nalistkami (in petim mestom!) 
osvojila še vedno zelo visoko 11. 
mesto. Razplet tekmovanja je pri 

V tem krogu ni prišlo do bistve-
nih premikov na lestvici, le igralci 
Boča so z zmago proti Gorišnici 
napredovali za eno mesto.

Strelci so bili zelo razpoloženi, 
saj so skupaj dosegli kar 20 za-
detkov. Začelo se je že v uvodnih 
minutah, saj sta Thomas Pihler 
(Grajena) in Patrik Jaušovec (Or-
mož) zadela že v 1. minuti tekme, 
Domen Borko (Središče) pa v 2. mi-
nuti. Kljub zgodnjima zadetkoma 
so Ormožani in Središčani doživeli 
poraza.

REZULTATI 18. KROGA: 
Ormož – Podlehnik 1:3 (1:3); 

strelci: 1:0 Jaušovec (1.), 1:1 Močnik 
(13.), 1:2 Trafela (37.), 1:3 Močnik 
(45.);

Grajena – Leskovec 6:2 (4:0); 
strelci: 1:0 Pihler (1.), 2:0 Halužan 
(17.), 3:0 Halužan (30.), 4:0 Fleten 
(37.), 4:1 Krajnc (47.), 5:1 Zadravec 
(57.), 5:2 Krajnc (66.), 6:2 Strelec 
(75.);

Zavrč – Središče ob Dravi 6:1 
(3:1); strelci: 0:1 Borko (2.), 1:1 Do-
mjan (22.), 2:1 Domjan (26.), 3:1 
Domjan (33.), 4:1 Leben (71.), 5:1 
Koželj (81.), 6:1 Vesenjak (88.);

Boč Poljčane – Gorišnica 1:0 
(1:0); strelec: 1:0 Jelovšek (42.).
1. ZAVRČ 16 13 2 1 61:21 41
2. TRŽEC 16 8 3 5 34:30 27
3. GRAJENA 16 8 1 7 38:46 25
4. BOČ POLJČANE 16 6 4 6 27:21 22
5. GORIŠNICA 16 5 5 6 30:30 20

6. SREDIŠČE  16 5 3 8 30:43 18
7. PODLEHNIK 16 4 5 7 23:35 17
8. ORMOŽ 16 4 4 8 28:35 16
9. LESKOVEC 16 3 5 8 25:35 14

2. liga MNZ Ptuj: 
Majšperk se ne da

REZULTATI 14. KROGA: 
Mladinec Lovrenc – Hajdoše 6:0 

(2:0); strelci: 1:0 Marzidovšek (3.), 
2:0 Pulko (37.), 3:0 Pulko (51.), 4:0 
Pulko (61.), 5:0 Krajnc (81.), 6:0 
Brglez (83.):

Slovenja vas – Makole Bar Miha 
1:1 (0:0); strelca: 0:1 Gajser (58.), 1:1 
Žalar (78.);

Zgornja Polskava – Oplotnica 
2:0 (0:0); strelca: 1:0 Smogavec 
(51.), 2:0 Smogavec (66.). Rdeči 
karton: Geiser (90., Zgornja Pol-
skava);

Majšperk picerija Špajza – Ro-
goznica Slofi n 3:1 (1:0); strelci: 1:0 
Bratkovič (15., z 11 m), 1:1 Lebar 
(55.), 2:1 Pislak (78.), 3:1 Pompe 
(86.).
1. MAJŠPERK ŠPAJZA 13 13 0 0 66:9 39
2. MAKOLE AR MIHA 13 9 1 3 44:23 28
3. ROGOZNICA SLOF. 12 7 2 3 26:25 23
4. MLAD. LOVRENC 12 6 2 4 26:21 20
5. ZG. POLSKAVA 13 5 0 8 20:36 15
6. HAJDOŠE 13 5 0 8 17:40 15
7. POLSKAVA 12 4 2 6 21:18 14
8. SLOVENJA VAS 12 1 3 8 15:30 6
9. OPLOTNICA 12 1 0 11 7:40 3

Jože Mohorič

Nogomet � 3. SNL sever, lige MNZ Ptuj

Gerečja vas »pet pred dvanajsto« 
v prvo peterico

Strelstvo � ISSF WC Peking

Venta blizu finalistom s 577 krogi

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Gerečje vasi so morali na tekmi s Hajdino za uvrstitev v Ligo za prvaka nujno zmagati - to 
jim je v zadnjih trenutkih srečanja tudi uspelo.

Urška Kuharič je po vrnitvi s tekme svetovnega pokala v kitajskem Pekingu (na fotografi ji v sredini) 
zmagala na domačem kvalifi kacijskem turnirju z malokalibrsko puško v trojnem položaju na 50 m.

Rezultati:
zračna pištola, 
10 m – moški
1. Abhishek Verma, IND 585 + 242.7
2. Artem Chernousov, RUS 586 + 240.4
3. Seungwoo Han, KOR 582 + 220.0
27. Kevin Venta, NEM 577

Puška, 50 m, trojni 
položaj – ženske
1. Snježana Pejčić, HRV 1177 + 464.0
2. Hee Bae Sang, KOR 1178 + 459.5
3. Jeanette Heg Duestad, NOR  1173 + 447.1
11. Živa Dvoršak, SLO 1172
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Ženski odbojkarski klub Ptuj 
veliko stavi na strokovno delo z 
mladimi igralkami in plod tega so 
vedno boljši rezultati mlajših selek-
cij. Selekcijo starejših deklic vodi in 
trenira Marijana Horvat.

Njena ekipa je v tej sezoni na-
redila zares lep igralski napredek, 
kar se je dodobra prezrcalilo tudi 
na tekme. Po prvem delu tekmo-
vanja Odbojkarske zveze Slove-
nije za starejše deklice so prišle v 
drugem delu v skupino B. V njej so 
ob Ptujčankah igrale še ekipe ŽOK 
Ljutomer, ŽOK Benedikt in ŽOK 
Sobota. Odbojkarice so se medse-

bojno merile na štirih turnirjih, zad-
nji je bil odigran v Ljutomeru. Do 
zadnjega turnirja so bile ptujske 
igralke še neporažene in o končni 
zmagi je odločal obračun z Ljuto-
merčankami.

Kljub nepopolni postavi (manj-
kali sta Vita Koren in Ema Golub) 
so Ptujčanke brez težav ugnale 
Ljutomer in so že pred zadnjo 
tekmo osvojile prvo mesto. Na 
zadnji tekmi so dobile veliko pri-
ložnosti za igro odbojkarice, ki so 
sicer manj igrale in so po nekoliko 
slabši predstavi izgubile proti Be-
nediktu.

Marijana Horvat: »Moj cilj in cilj 
ekipe je bil osvojitev prvega mes-
ta. Glede na to, da smo dobro in re-
dno trenirale, smo vsi skupaj s tem 
rezultatom in napredkom igralk 
zadovoljni. Ta uspeh je dobra mo-
tivacija za punce za naprej. V ekipi 
je nekaj nadarjenih igralk, ki bodo 
v prihodnosti prav gotovo nosilke 
igre ptujske ženske odbojke.« 

Vse igralke prve postave so le-
tnice 2005 in lahko tudi prihodnje 
leto še igrajo v tej starostni kate-
goriji. Pod letošnji zares lep uspeh 
selekcije starejših deklic so se na 
zadnjem turnirju podpisale Lea 
Horvat, Nika Milošič, Nia Bauman, 
Danaja Mlakar, Ema Hren, Zarja 
Malovič, Imela Alibegović, Ama-
deja Dežman, Ela Černila in Vita 
Hentak.

David Breznik

Konec marca se je v organizaci-
ji Zavoda za šport Ptuj s tekmami 
predtekmovanja začelo medobčin-
sko prvenstvo v odbojki za učence 
letnika 2006 in mlajše, na katerem 
je letos nastopilo osem ekip. Po 
dve iz vsake skupine sta se uvrstili 
na fi nalni turnir, ki je bil sredi aprila 
odigran na Destrniku.

Turnirja predtekmovanja sta bila 
odigrana na Destrniku in v Mar-
kovcih, domačini pa so bili v obeh 
primerih uspešni in so si zagotovili 
napredovanje na zaključni turnir. 
Tam sta nastopili še ekipi Hajdine 
in Kidričevega. 

Na Destrniku so bili praktično vsi 
dvoboji izenačeni in razburljivi do 
zadnjih točk, na koncu pa sta daljša 

konca potegnili ekipi OŠ Kidričevo 
in OŠ Markovci. Naslova medob-
činskega prvaka so se veselili Kidri-
čani, obe omenjeni ekipi pa sta se 
uvrstili na območno tekmovanje. 

Rezultati, predtekmovanje: 
skupina A (ŠD Destrnik): De-

strnik-Trnovska vas – Breg 2:0, 
Breg – Ljudski vrt 0:2, Kidričevo 
– Breg 2:0, Kidričevo – Ljudski vrt 
2:0, Destrnik-Trnovska vas – Kidri-
čevo 0:2, Ljudski vrt – Destrnik-
-Trnovska vas 0:2;

skupina B (ŠD Markovci): Mar-
kovci – Cirkovce 2:1, Cirkovce – Haj-
dina 1:2, Videm-Leskovec – Cirkov-
ce 0:2, Videm-Leskovec – Hajdina 
0:2, Markovci – Videm-Leskovec 

2:1, Hajdina – Markovci 1:2.
Finale (ŠD Destrnik): Kidričevo 

– Destrnik-Trnovska vas 2:0, De-
strnik-Trnovska vas – Markovci 0:2, 
Hajdina – Destrnik-Trnovska vas 
1:2, Hajdina – Markovci 1:2, Kidriče-
vo – Hajdina 2:1, Markovci – Kidri-
čevo 1:2.

Vrstni red:
1. OŠ Kidričevo 
2. OŠ Markovci 
3. OŠ Destrnik-Trnovska vas
4. OŠ Hajdina
5. OŠ Cirkovce
6. OŠ Ljudski vrt 
7. OŠ Videm-Leskovec
8. OŠ Breg

UR

Na 18. državnem prvenstvu v pi-
kadu, ki je bilo od 28. do 31. marca 
v prostorih hotela Radin v Raden-
cih, je v 10 kategorijah nastopilo 
78 ekip iz osmih slovenskih regij. 
Sodelovalo je več kot 800 tekmo-
valcev, med katerimi so odlične 
rezultate dosegli igralci iz Prlekije 
in Ptuja. 

V ženski ligi je naslov državne-
ga prvaka osvojila ekipa Top Gun 
Teleing gradnje iz Grlave (občina 
Ljutomer), Mojca Mužič (Grlava) je 
bila najboljša med posameznicami 
in v paru z Moniko Kolbl, Damjan 
Pilinger in Sebastjan Zadravec (Vila 
Monde, Ptuj) pa sta osvojila prvo 
mesto v parih. Aleš Zadravec (Top 
Gun, Optika Kiraly Grlava) je postal 
prvak pri posameznikih, v katego-
riji cricket pa je Damjan Pilinger 
(Ptuj) osvojil 2. mesto. V mladinski 
konkurenci je Luka Marinič (Top 
Gun Grlava) osvojil naslov državne-
ga prvaka. 

NŠ

V lanskem šolskem letu 2017/18 
so starejše učenke OŠ Markovci 
osvojile naslov državnih prvakinj 
v nogometu, na dobri poti do po-
novitve tega dosežka pa so tudi 
v letošnjem letu. Pred časom so 
namreč slavile na enem izmed pol-
fi nalnih turnirjev (na Prevaljah), 
s čimer so se uvrstile na zaključni 
turnir najboljše četverice. Zaključni 
turnir bo 10. maja od 10.30 dalje 
potekal prav v Markovcih.

Na Koroškem so igralke ekipe 

OŠ Markovci po vrsti ugnale vse 
tri tekmice, njihova članica Noelle 
Vilčnik pa je bila najboljša strelka 
turnirja.

Rezultati ekipe OŠ 
Markovci: 

OŠ Markovci – OŠ Franja Goloba 
Prevalje 5:0 (1:0)

OŠ Draga Kobala MB – OŠ Mar-
kovci 0:3 (0:1)

OŠ Markovci – OŠ in vrtec Apa-
če 1:0 (0:0).

Končna razvrstitev:
1. OŠ Markovci 9 točk
2. OŠ in vrtec Apače 3 točke
3. OŠ Draga Kobala MB 3 točke
3. OŠ Franja Goloba Prevalje 3 točke

OŠ MARKOVCI: Eli Bezjak, Neža 
Forštnarič, Blažka Horvat, Klara 
Kitak, Barbara Tement, Maša Žni-
darič, Noelle Vilčnik, Neža Meglič 
in Julija Skuhala. Mentor: Zlatko 
Marčič.

UR

Šolski šport � Odbojka, fantje

V nadaljnje tekmovanje učenci 
OŠ Kiričevo in OŠ Markovci

Pikado � DP v Radencih

Uspeh prleških in podravskih tekmovalcev

Šolski šport � Nogomet, dekleta

Učenke OŠ Markovci ponovno v finalu
Odbojka � ŽOK Ptuj

Nadarjena selekcija

Ekipa starejših deklic ŽOK Ptuj

Na območno tekmovanje so se ob prvakih uvrstili tudi učenci OŠ Markovci.Odbojkarji OŠ Kidričevo so postali medobčinski prvaki v odbojki.

Foto: NŠ

Na posnetku so zmagovalke državnega ekipnega prvenstva v 
pikadu, ekipa Top Gun iz Grlave (čepi kapetanka ekipe Andre-
ja Vrbančič Čeh)

Dekleta OŠ Markovci so se uvrstila na zaključni turnir državnega tekmovanja v nogometu.
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in zveze, ki je osvojila šest zlatih 
odličij na enem samem državnem 
prvenstvu.

Twirling klub Sašo so na DP za-
stopali: Nika Fajs, Nika Felicijan, 
Eva Mlaker Sambolec, Leja Gor-
jup, Asja Lamberger Al Khatib, 
Sanja Kmetec, Ela Unuk, Julija Žit-
nik, Evelina Škornik, Mia Škornik, 
Mima Hren, Neli Žunko, Aneja Ju-
hart, Larissa Repnik, Fiona Kame-

nik, Nika Vetrih, Maruša Ledinek, 
Alina Ahmedovič, Kei Koren, Mar-
tina Brdnik, Jakob Brdnik, Hana 
Korže, Loni Skrbinšek, Melani Gril, 
Viktorija Medved, Iza Kmetec, 
Amadeja Gobec, Tea Špoljar ter 
Mendi Pivec.

Trenerska ekipa: Mojca Somrak, 
Sašo Koprivnik, Iva Bračič, Anja 
Hebar in Tamara Gril.

UR

V športni dvorani OŠ Velika Ne-
delja je v sredini aprila potekalo 
območno tekmovanje v rokometu 
za učence letnika 2006 in mlajše. 
V dvobojih dveh ekip iz ptujskega 
in dveh iz ormoškega območja so 
daljšo potegnili Ptujčani, saj sta 
se v fi nale uvrstili ekipi OŠ Ljudski 
vrt in OŠ Olge Meglič. V tesnem 
fi nalnem obračunu so se še druge 
minimalne zmage veselili učenci 
OŠ Olge Meglič, ki so tako postali 
območni prvaki. Tekmovanje se na 
tej stopnji konča. 

Rezultati: 
OŠ Velika Nedelja – OŠ Ljudski 

vrt 7:14, OŠ Olge Meglič – OŠ Or-
mož 11:10;

tekma za 3. mesto: OŠ Velika Ne-
delja – OŠ Ormož 6:12;

tekma za 1. mesto: OŠ Ljudski 
vrt – OŠ Olge Meglič 12:13.

Vrstni red:
1. OŠ Olge Meglič
2. OŠ Ljudski vrt
3. OŠ Ormož 
4. OŠ Velika Nedelja

UR

V sredini aprila je v Kanalu ob 
Soči potekal fi nale 23. državnega 
prvenstva v twirlingu Slovenije. V 
dveh dneh se je zvrstilo več kot 300 
tekmovalnih nastopov. V 23 letih je 
bil to daleč največji fi nale matične 
Twirling zveze Slovenije, saj so na-
stopili tekmovalci in tekmovalke iz 
kar 20 klubov iz vse Slovenije, in to 
v zelo številčnih zasedbah.

Twirling klub Sašo iz Slovenske 

Bistrice je zabeležil sijajen uspeh, 
ki je presenetil tudi njih same: čla-
ni kluba so namreč domov prinesli 
kar 26 zlatih, devet srebrnih in štiri 
bronasta odličja! Ob tem so osvo-
jili tudi obe prestižni nagradi: Eva 
Mlaker Sambolec je postala naj 
športnica leta v twirlingu, TK Sašo 
pa je bil najboljši klubski kolektiv v 
letu 2018. Eva Mlaker Sambolec je 
prva tekmovalka v zgodovini kluba 

Šolski šport

V Veliki 
Nedelji 
najboljši 
rokomet 
prikazala
OŠ Olge 
Meglič

Twirling � Državno prvenstvo v Kanlu na Soči

Nov rekord TK Sašo Slovenska Bistrica

Območni prvaki v rokometu so postali učenci OŠ Olge Meglič.

Učenci OŠ Ljudski vrt so osvojili 2. mesto.

Ekipa Twirling kluba Sašo je na državnem prvenstvu osvojila številna odličja.

torek � 30. aprila 2019Šolski šport, šport22

V Ljubljani sta potekali dve dr-
žavni prvenstvi za učence in učen-
ke osnovnih šol, in sicer posame-
zno in ekipno do 9 let ter ekipno 
do 12 let. Na obeh so s ptujskega 
območja nastopili učenci OŠ Ljud-
ski vrt Ptuj, ki so bili posebej uspeš-
ni pri mlajši skupini, kjer so med 44 
ekipami osvojili odlično 3. mesto.

Med 168 udeleženci v konku-
renci do devet let je nastopilo pet 
učencev OŠ Ljudski vrt Ptuj. Vseh 
pet se je uvrstilo v prvo polovico 
sodelujočih, vsi pa so osvojili tudi 
več kot 50 % možnih točk. Najboljši 
med njimi je bil Tilen Kovačec, ki je 
v devetih kolih zbral 7,5 točke in 
osvojil odlično 5. mesto.

Za ekipni rezultat so šteli trije 
najbolje uvrščeni posamezniki iz 
iste šole in tako sta svoj delež k 
osvojenemu 3. mestu dodala še 
Anej Levanič s 6 točkami ter Jure 
Sojanovič s 5,5 točke. 

Omenjeni trije mladi šahisti so 
skupaj z Mihaelom Kukovcem 
med 34 ekipami osvojili še solidno 

15. mesto v konkurenci do 12 let. 
Ob tem velja omeniti, da so vsi štir-
je Ptujčani mlajši od deset let, tako 
da njihov ekipni uspeh v konkuren-
ci do 12 let kaže na res talentirano 
generacijo.

Rezultati posamezno U9 (168): 
1. Kajetan Vaupot (OŠ Sl. Gradec) 8 
točk, 2. Lan Želj (OŠ Celje) 8, 3. Leo-
nard Babyaletdinov (OŠ Šmartno) 
7,5 ... 5. Tilen Kovačec 7,5 ... 19. 
Anej Levanič 6 ... 39. Jure Stojano-
vič 5,5 ... 42, Mihael Kukovec 5,5 ... 
70. Val Bole 5 točk (vsi OŠ Ljudski 
vrt Ptuj) …

Rezultati ekipno U9 (44 ekip): 1. 
OŠ P. V. Ljubljana 20,5 točk, 2. III. 
OŠ Celje 19, 3. OŠ Ljudski vrt Ptuj 
19 točk ...

Rezultati ekipno U12 (34 ekip): 
1. OŠ Solkan 13 (21) točk, ... 15. OŠ 
Ljudski vrt Ptuj 7 (15) točk (Tilen 
Kovačec 3,5/7, Anej Levanič 4/7, 
Mihael Kukovec 3,5/7, Jure Stoja-
novič 4/7) …

Silva Razlag

V sklopu velikonočnih kasaških dirk je 22. aprila na ljutomerskem hi-
podromu potekala krajša slovesnost. V neposredni bližini kasaškega mu-
zeja, ob konjskih hlevih, je bila zasajena potomka najstarejše trte na sve-
tu, modra kavčina ali žametna črnina iz mariborskega Lenta. S tem je bilo 
obeleženih 145 let uspešne reje ljutomerskega kasača in izvedbe kasaških 
dirk. Trto so skupaj posadili Meta Frangež, 23. vinska kraljica Slovenije, 
Stane Kocutar, mestni viničar in skrbnik Stare trte z Lenta, ter Janez Sla-
vič, predsednik KK Ljutomer (na posnetku). 

NŠ

Šolski šport � Šahovsko DP za OŠ

Učenci OŠ Ljudski vrt 
Ptuj ekipno tretji

Slovesnost na ljutomerskem hipodromu

Zasaditev žametne črnine

Ne spreglejte v novi Zarji!

Vsak torek

Na izbranih prodajnih mestih na voljo v kompletu 
Novice Svet24, za samo 2,39 EUR 

in v kompletu z revijo Zvezde, za samo 2,99 EUR.

Prof dr. Thomas Rau, 
švicarski zdravnik biološke medicine

KAKO SE ZDRAVI 
NEOZDRAVLJIVO?
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Z dobro idejo in veliko 
volje je moč ustvariti 
lepo poslovno zgodbo

Vzdrževanje lesenega pohištva

Les oz. izdelki iz lesa lahko 
predstavljajo tudi odlično po-
slovno priložnost. Strast do 
ustvarjanja in svoj hobi sta v 
posel spremenila mlada Or-
možana Ines in Nikola, ki pod 
imenom Nikolina ustvarjata 
inovativne izdelke iz lesa. 
Kot pravita, so bili njuni za-
četki precej težki, kot pri ve-
čini mladih ustvarjalcev. Kljub 
vsemu pa menita, da se z 
dobro idejo in veliko volje da 
ustvariti lepa zgodba. Nju-
na se je začela s kreiranjem, 
raziskovanjem trendov ter iz-
delovanjem zase, za svoje za-
dovoljstvo, v podporo pa jima 
je bila tudi družina, ki je s po-
nosom predstavljala njuno de-
lo. In zakaj sta se odločila prav 
za les?

Največ štejejo 
izkušnje in 
iznajdljivost
»Les kot primarni material sva 
izbrala zato, ker sva ga začu-
tila. Je naraven, topel ter ne 
nazadnje živi, kakorkoli ga ob-
deluješ. Za ustvarjanje z le-
som je potrebno veliko znanja 
in ročnih spretnosti, največ 
pa štejejo izkušnje in iznajdlji-
vost. Zraven tega, da je les ži-

Kolofon

Simfonija lesa – 
oglasna priloga 
Štajerskega tednika

30. aprila 2019

Urednik priloge:
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Avtorji prispevkov:
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Črtomir Goznik,
arhiv Štajerskega tednika

Lektoriranje:

Lea Skok Vaupotič

Tehnično urejanje:

Daniel Rižner

Trženje:

Marketing družbe 
Radio-tednik Ptuj

izdelavo t. i. cake topperjev, 
poročnih dekoracij in škatlic. 
Za obdelavo lesa uporabljava 
veliko strojev – od žag, bru-
snih strojev, rezkalnikov, sko-
belnikov in še česa, saj vsak 
tip izdelka zahteva drugačno 
obdelavo. Imava tudi CNC-la-
ser, ki omogoča danes precej 
iskano storitev – graviranje 
na les, s katero izdelki dobijo 
še bolj osebno noto,« pojasni-
ta in dodata, da je nabava le-
sa v naši okolici kar delikatna 
zadeva. Večina slovenskega 
lesa je namreč prodanega v 
tujino, zato je pri nas izbira 

bolj skromna. V tem prime-
ru jima preostaneta dve mož-
nosti – v tujini kupiti drage 
polizdelke iz slovenskega le-
sa ali pa ostati vztrajna in pre-
česati Slovenijo po dolgem in 
počez. Prav zato pogrešata 
kak lesni center, kjer bi lahko 
kupila les od debla do poliz-
delka in izdelka.

“Konkurenca nama 
daje dodatni zagon”
A na koncu je vredno, pravi-
ta. »Lepo je, ko spoznava, da 
naju ljudje poznajo, znajo ce-
niti najino delo in se k nama 

tudi vračajo. Ni skrivnost, da 
je konkurenca na tem podro-
čju velika. In prav je tako! To 
nama le daje dodatni zagon, 
da se izboljšujeva in sva v prvi 
vrsti z izdelanim zadovoljna 
midva, kasneje pa tudi stran-
ka, ki dobi kakovosten izdelek. 
Za vse to pa je potreben čas. 
Nič ne gre z danes na jutri, za-
to je treba verjeti vase. Promo-
cija je seveda zelo pomembna 
in brez nje več skoraj ne gre. 
Kljub vsemu pa se ne more 
kosati z dobro besedo in pri-
poročilom,« skleneta mlada 
ustvarjalca.

va stvar in v njem delujejo 
različne sile, ni noben kos le-
sa enak prejšnjemu, kar je po 
svoje tudi največji čar vsega 
skupaj. Prav zaradi te raznoli-
kosti je treba imeti veliko zna-
nja, kako in kateri les obdelati 
in predvsem kje oziroma zakaj 
ga uporabiti,« pojasnita.
Ob tem izpostavita, da je tre-
ba v njunem poslu nepresta-
no spremljati trende in biti 
na tekočem s potrebami trga. 
Le tako je mogoče napredo-
vati in biti v koraku s časom. 
»Najin ključ do uspeha je mo-
goče tudi to, da se nikoli ne 
ustaviva. Iščeva nove ideje, 
ki jih poskušava po svoje tu-
di preurediti, narejene izdel-
ke nadgradiva, dopolnjujeva 
ponudbo, predvsem pa sva 
odprta za ideje in predloge 
strank. Kako prepričava kup-
ce, bi morali vprašati njih, ven-
dar pa misliva, da jih prepriča 
najin odnos, ki ga vzpostaviva 
z njimi, pa tudi sama kakovost 
najinega dela. Res je, da želiva 
vsakemu izdelku dati svoj pe-
čat, ob tem pa upoštevati tu-
di želje strank. Zahtevnost in 
čas izdelave sta odvisna od te-
ga, za kakšen izdelek gre. Za 
nekatere porabiva 15 do 30 

minut, zahtevnejši projekti, pri 
katerih nama je zaupano delo 
od zasnove do končne realiza-
cije, pa lahko vzamejo tudi po 
več dni ali tednov,« povesta 
Ines in Nikola.
Povpraševanje po izdelkih se 
spreminja glede na čas. V ča-
su božiča so aktualni okraski 
za božična drevesa, napisi in 
modni dodatki, čez leto pa 
darilca in pozornosti za svate 
oziroma goste, napisi, lesene 
darilne škatle, modni dodat-
ki in prisrčniki. Konstantno je 
povpraševanje po napisih za 
torte (t. i. cake topperjih), iz-
delkih za otroke, raznih darilih 
in pozornostih. 

Hrast in evropski 
oreh
Za svoje izdelke uporabljata 
različne vrste lesa. »Izposta-
viva lahko hrast in vedno 
bolj priljubljen evropski oreh. 
Predvsem ti dve vrsti lesa 
uporabljava za izdelavo mo-
dnih dodatkov, servirnih desk 
in pohištva. Pogosto uporab-
ljava tudi vezane plošče, saj 
njihova sestava pri zelo tan-
kih kosih omogoča kar ve-
liko vzdržljivost. V večini 
primerov ga uporabljava za 

O občutljivosti lesenih izdel-
kov kroži kar nekaj mitov – da 
je treba oljena tla vsak teden 
obnavljati, da se na lesenih 

mizah pozna vsaka kapljica in 
še bi lahko naštevali. Resni-
ca je, kot po navadi, nekoliko 
manj dramatična – s pravilno 

izvedenimi zaščitnimi tehni-
kami in enostavnim vzdrževa-
njem je lahko leseno pohištvo 
zelo trpežno in nam dobro slu-
ži leta in leta.
Bistvena prednost masivne-
ga lesenega pohištva je prav v 
njegovem staranju: z leti upo-
rabe se kakovost izdelka ne iz-
gublja, temveč le pridobiva na 
značilni patini – ali pa tudi ne, 
če tega ne želimo. Lesene po-
vršine lahko v primeru manj-
ših mehanskih poškodb tudi 
enostavno popravimo in ob-
novimo.
Za zaščito izdelkov lahko upo-
rabljamo naravna sredstva, 
kot so olja, mila in voski, ali pa 
umetne lake. Prvi nam ne ško-
dujejo med delom in tudi med 

uporabo ter se vpijejo v les in 
ga tako impregnirajo. Umetni 
laki ustvarijo sicer trdo, a iz-
jemno tanko zaščitno plast, 
ki ne omogoča enostavnega 
točkovnega obnavljanja – ko 
je enkrat površina poškodova-
na, kvari videz in kakovost iz-
delka, za obnovo pa moramo 
izdelek odpeljati v delavnico, 
ga v celoti prebrusiti in prekri-
ti z novo plastjo laka.

Splošna navodila 
za podaljšanje 
življenjske dobe 
masivnega pohištva:
- masivnega pohištva ne pos-
tavljamo preblizu kaminom 
in drugim grelnim telesom. 
Ekstremna temperaturna ni-
hanja lahko povzročijo večje 
krčenje in raztezanje lesa, to 
pa lahko povzroči razpoke in 

zvijanje posameznih delov;
- prav tako ni priporočljiva 
neposredna izpostavljenost 
vsakodnevnemu soncu, ki 
enako spodbuja prekomerno 
krčenje in raztezanje, poleg 
tega pa pospešuje rumenenje 
lesa;
- na lesu ne puščamo razli-
tih tekočin, temveč jih spro-
ti obrišemo. Dolgotrajen 
kontakt s tekočinami lahko 
povzroči vpijanje le-teh v not-
ranjost lesa in poškoduje po-
vršinsko zaščito;
- kadar na lesenih površinah 
uporabljamo ostre predme-
te, vedno zaščitimo leseno 
površino. To seveda ne velja 
za rezalne deske in druge re-
zanju namenjene izdelke;
- za čiščenje ne uporabljamo 
močnih kemičnih sredstev, 
ki lahko poškodujejo površin-
sko zaščito.
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Kakovostno bivanje v hiši iz naravnih materialov
Hiše iz lesa so v zadnjem ča-
su tudi v našem okolju ved-
no bolj prisotne. Ob gradnji 
doma se mnogi zanje odloči-
jo zato, ker gre pri gradnji le-
senih montažnih objektov za 
varno in dolgoročno naložbo, 
ki v svojem življenjskem ci-
klu vrednost izgublja manj kot 
klasična gradnja, tovrstne hi-
še imajo nizke stroške porabe, 
z uporabo naravnih in okolju 
prijaznih materialov pa takšna 
hiša tudi minimalno obreme-
njuje okolje.
Montažna gradnja je izje-
mno hitra in čista, potresno 
varna, zagotavlja pa tudi od-
lično zvočno izolativnost. 
Montažne hiše je moč kupiti v 
različnih fazah izgradnje, obi-
čajno so to osnovna gradnja, 
ki večinoma ponuja le skelet 
s stenami, gradnja do četrte 
gradbene faze ali izdelava hi-
še »na ključ«, ki omogoča ta-
kojšnjo vselitev.
Osnova za postavitve montaž-
ne hiše je priprava zemljišča, 
kar pomeni, da teren ustrezno 
utrdimo in nanj umestimo ar-
mirano betonsko temeljno 
ploščo, na kateri bo stala hiša. 
Že ta predpriprava je izjemno 
pomembna in zahtevna, saj 
montažne hiše zahtevajo pov-
sem ravno ploščo – v naspro-
tnem primeru namreč lahko 
pride do razpok v stenah.

Transparentnost 
investicije
Pri montažni gradnji so vse 
podrobnosti določene že v 

fazi proizvodnje, kar pome-
ni tudi transparentnost in-
vesticije, saj se cena med 
gradnjo ne spreminja. Življenj-
ska doba montažne hiše je ob 
rednem in pravilnem vzdrže-
vanju povsem primerljiva s 
klasično zidano hišo, neka-
teri deli montažne hiše ima-
jo zaradi svoje kakovosti tudi 
daljšo življenjsko dobo. Lese-
ne montažne hiše so, če so 
dobro projektirane in detajli 
natančno izvedeni, potresno 
varnejše, saj so stiki posame-
znih elementov bolj podajni in 
se tako lažje prilagodijo hori-
zontalnim potresnim silam. 
Prav tako je potresna sila zara-
di manjše mase konstrukcije v 
primerjavi z zidano hišo manj-
ša. V splošnem to pomeni, da 
so montažne hiše ob maksi-
malni potresni obremenitvi 
manj poškodovane, predvsem 
pa jih je enostavneje sanirati. 
Čeprav je nekaterim to težko 
razumeti, med prednosti lesa 
prištevamo tudi njegovo po-
žarno odpornost, saj pravilno 
dimenzionirana lesena kon-
strukcija celo preseže požar-
no odpornost jekla ali betona. 
V primeru požara je pri mon-
tažnih hišah le-tega lažje nad-
zorovati in je manj nevaren za 
nosilnost celotne konstrukci-
je. Pri gorenju lesa se na nje-
govi površini ustvari zoglenela 
plast, ki ščiti notranjo nosilno 
sredico, kar pomeni, da kon-
strukcija ne bo izgubila no-
silne funkcije in bo popustila 
veliko kasneje.

Vzdrževanje je 
pomembno
Seveda se pojavi tudi vpraša-
nje, kako bo montažna hiša 
prenesla morebitno poplavo. 
Sanacija vlage je pri mon-
tažnih hišah večinoma prep-
rostejša in hitrejša kot pri 
klasično zidanih, saj se narav-
ni materiali sušijo hitreje. Ko 
odstranimo zunanje in notra-
nje obloge, leseno konstrukci-
jo posušimo z razvlažilniki, ki 

Lumarjeve hiše proizvedejo dovolj 
elektrike za hišo in avtomobil
Z optimizacijo tehnologije, razvojem energetskih rešitev in detajlov je Lumar na-
redili korak naprej pri gradnji trajnostnih skoraj nič-energijskih objektov. S kon-
ceptom Lumar ZERO EMISSION LIVING so določili ključne smernice njihovega
razvoja in obvezo do prihajajočih generacij.

je smo tudi dober vzor našim 
otrokom, ki bodo jutri nasledili 
ta planet. Zato mora biti naša 
odgovornost ohraniti planet za 
naše zanamce,« razlagajo v Lu-
marju.

Vodilni v arhitekturi  
in implementaciji  
trajnostnih energetskih 
rešitev

Medtem ko je v devetdesetih
letih prejšnjega stoletja pome-
nilo najboljše predvsem osre-
dotočenost na to, kako bodo
kupci kar najbolje živeli v hi-
šah Lumar, pa je z leti vse bolj
v ospredje prehajala tudi odgo-
vornost do okolja. »Zadnjih 15
let smo v Lumarju vodilni na
področju kakovostnih arhitek-
turnih in energetskih rešitev na
področju bivanja,« dodajo v Lu-
marju.
Razvili in implementirali so šte-
vilne pionirske projekte, od prve
pasivne plus energijske hiše v
letu 2009, aktivne hiše za po-
skusno bivanje v letu 2013, do
tega, da so kot prvi proizvajalec
v vse hiše Lumar standardno
začeli vgrajevati sistem komfor-
tnega prezračevanja.

Več informacij na  

www.lumar.si.

Gre za skupek celovitih rešitev 
na področju trajnostne gradnje 
in življenja brez emisij. V okviru 
tega že danes standardno po-
nujajo hiše, ki z energijo sonca 
pokrijejo vse potrebe po elek-
trični energiji, tako za delovanje 
hiše in mobilnost. 

Sonce na razpolago vsak 
dan
»Razvoj naših hiš je prišel do 
točke, ko lahko ponudimo hišo, 
s katero od prvega dne, ko bo-
ste v njej zaživeli, ne boste imeli 
evra stroška za električno ener-
gijo. Sliši se skoraj neverjetno, 
a je res. Energija sonca nam 
je vsak dan na razpolago brez-
plačno in je brez škodljivih vpli-
vov in izpustov v okolje, hkrati 
pa nam omogoča neodvisnost 
in samozadostnost. S samo-
proizvodnjo električne energi-

Zlati znak kakovosti v graditeljstvu
Lumar je za razvoj sistemskih rešitev za skoraj nič-energij-
ske hiše na letošnjem Sejmu dom sredi aprila prejel priznanje 
Znak kakovosti v graditeljstvu, ki ga podeljuje Gradbeni inšti-
tut ZRMK. Ta znak označuje izdelke in storitve, ki izpolnjujejo 
visoke, strokovno pripravljene in mednarodno primerljive zah-
teve glede kakovosti. Proizvajalec mora na eni strani zagota-
vljati kakovost ter na drugi poslovno odličnost. »Naše podjetje 
ozavešča širšo javnost in na trg uvaja nove produkte, ki tudi 
druge ponudnike silijo, da sledijo in razvijajo svoje produkte,« 
povejo v Lumarju. 

Lumar BlackLine Individual

ELEKTRARNO STANDARDNO

T: 02 421 67 50

Moja 
prihodnost 
je 

pihajo topel zrak in odstranju-
jejo vlago iz prostora. Če smo 
za svoj dom izbrali montažno 
hišo, moramo biti pozorni tu-
di na primerno vzdrževanje 
objekta. Predvsem je dobro, 
če smo pozorni na streho, žle-
bove in lesene elemente, ki so 
izpostavljeni soncu, vlagi in 
vodi.
Poskrbeti moramo tudi za re-
dno zračenje prostorov, saj 
lahko sicer pride do večje 

koncentracije vlage, kar bo 
povzročilo razvoj plesni. So-
dobne in energetsko učinko-
vite montažne hiše imajo v ta 
namen že nameščene prezra-
čevalne naprave, ki skrbijo za 
svež zrak in ustrezno stopnjo 
vlage tako pozimi kot poleti.

Energetsko varčna 
gradnja
Montažne hiše veljajo za ener-
getsko zelo varčne. Kakšen 

sistem ogrevanja bomo upo-
rabljali, se moramo odločiti 
ob samem izbiranju hiše, kaj-
ti tudi to je treba upoštevati 
ob gradnji. V zadnjem času se 
investitorji v montažnih hišah 
pogosto odločajo za toplotne 
črpalke, ki glavnino potreb-
ne toplote zajemajo iz okolja. 
Stroški za energijo so tako gle-
de na druge energente lahko 
nižji tudi za 60 do 80 odstot-
kov.
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»Slovenija je zgled ravnanja z gozdovi«
Kmetijska ministrica Ale-
ksandra Pivec je pred dne-
vi v Bruslju na konferenci o 
trajnostnem gospodarjenju z 
gozdovi predstavila slovenske 
izkušnje. Slovenija je primer 
dobre prakse in zgled števil-
nim državam, je izpostavila. 
Na konferenci so obravnavali 
tudi pobudo za razširitev she-
me za razdeljevanje sadja, ze-
lenjave in mleka v šolah na 
sajenje dreves.
Ministrica, ki je imela na 
konferenci z naslovom Naši 
gozdovi – naša prihodnost: 
trajnostno gospodarjenje z 
gozdovi za reševanje družbe-
nih izzivov enega izmed nosil-
nih prispevkov, je izpostavila 
pomen večsektorskega pristo-
pa k upravljanju z gozdovi pri 
pripravi nove evropske strate-
gije po letu 2020.

Pred 150 leti 
gozdnatost 36 %, 
danes več kot 60 %
Predstavila je koncept 
upravljanja z gozdovi v Slo-
veniji, ki je po njenih besedah 
edinstven. Slovenija namreč 
že v času načrtovanja gospo-
darjenja z gozdovi pristopa iz-
razito medsektorsko ter vanj 
vključuje različne institucije 
in deležnike. Slovenija je res-
nično primer dobre prakse in 
zgled številnim državam, je iz-
postavila Pivčeva.
Že leta 1771 so pripravili prve 
gozdnogospodarske načrte, 
s katerimi se je strukturirano, 
strokovno in trajnostno pristo-

palo k načrtovanju obnove in 
rabe gozdov, kar se kaže tudi 
v konkretnih rezultatih – oko-
li leta 1870 je bila gozdnatost 
36-odstotna, danes je več kot 
60-odstotna, kar uvršča Slo-
venijo na tretje mesto v EU, 
takoj za Finsko in Švedsko, je 
ponazorila.
Težavo evropskih gozdov vi-
di ministrica v različnih pris-
topih. Medtem ko Slovenija 
pristopa celovito ter pri načr-
tovanju vključuje zasebne la-
stnike in državne gozdove, 
ponekod država ne načrtuje 
za zasebne lastnike gozdov, 
zaradi česar se pojavljajo teža-
ve, ker različni akterji načrtuje-
jo različno, kar se tudi izraža v 
rezultatih, je pojasnila.

Danes načrtujemo 
gozdove za leto 2100
Gostitelj konference, evrop-
ski komisar za kmetijstvo Phil 
Hogan, je med ključnimi cilji 
konference izpostavil iskanje 
odgovorov na vprašanje, ka-
ko lahko ustrezno upravljanje 
z gozdovi prispeva k uresniče-
vanju ciljev skupne kmetijske 
politike, tudi okoljskih in pod-
nebnih ciljev.
Pivčeva v odgovoru na to 
vprašanje izpostavlja pomen 
kakovostnega načrtovanja, ki 
temelji na znanstvenih dogna-
njih, in pravočasnega pogoz-
dovanja. »Danes načrtujemo 
odrasle gozdove za leto 2100, 
kar pomeni, da moramo ze-
lo strokovno in načrtno pris-
topati,« je opozorila. Zaradi 

Naitors, d.o.o., je podjetje, ki
se ukvarja s prodajo in montažo
stavbnega pohištva

Hardek 34g, 2270 ORMOŽ
NAITORS d.o.o.

www.naitors.si
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njevalne navade otrok, na de-
javnosti osveščanja otrok o 
koristih gozdov. Otroci bi sadi-
li drevesa, ki bi nato rasla z nji-
mi, je ponazoril.
Pivčeva to pobudo podpira, 
saj je prepričana, da je z zgo-
dnjimi dejavnostmi osvešča-
nja in izobraževanja mogoče 
storiti največ. Gre za to, da bi 
otroci v osnovnih šolah izvajali 
konkretne dejavnosti z zasaje-
vanjem dreves, je pojasnila in 

izrazila pričakovanje, da bo ko-
misar pobudo kmalu predlagal 
in da bo tudi hitro zaživela.
Komisar je predstavil še po-
budo »en hektar«, o kateri pa 
za zdaj ni znanega veliko. V 
osnovi naj bi šlo za zagotavlja-
nje tega, da bi majhne gozdne 
površine med velikimi kmetij-
skimi površinami opravljale 
vlogo ohranjanja biotske ra-
znovrstnosti. Slovenija je po 
navedbah strokovnjakov pri 

tem že korak pred komisijo, 
saj je območja, kjer je gozdna-
tost pod 10 odstotki, že zašči-
tila kot varovalne gozdove.
Pivčeva sicer od tokratne kon-
ference pričakuje pomembne 
usmeritve za pripravo prihod-
nje strategije o načrtovanju 
upravljanja z gozdovi, o kate-
rem se članice unije po njenih 
besedah strinjajo, da mora biti 
trajnostno, sonaravno in stro-
kovno.

podnebnih dejavnikov, na ka-
tere se ne da vplivati, je pra-
vilno načrtovanje še toliko 
pomembnejše, je dodala.

Osveščanje otrok o 
koristih gozdov
Komisar Hogan je v okviru 
konference predstavil pobu-
do za razširitev programa EU 
za razdeljevanje sadja, zele-
njave in mleka v šolah, ki naj 
bi spodbujala zdrave prehra-

V akciji pogozdovanja 
posadili 10.000 dreves
Družba Slovenski državni gozdovi je v začetku meseca 
skupaj s partnerji projekta izvedla že drugo prostovoljsko 
akcijo pogozdovanja v vetrolomu poškodovanih gozdov. 
Več kot 670 prostovoljcev je na petih lokacijah po državi 
posadilo skupaj 10.000 sadik gozdnih dreves. Organiza-
torji načrtujejo, da bi akcija postala tradicionalna.
Vseslovenska akcija pogozdovanja z naslovom Pomla-
dimo gozdove je potekala na petih lokacijah po Slove-
niji, in sicer v Kočevju, Ravniku pri Logatcu, Lovrencu 
na Pohorju, Ravbarkomandi pri Postojni ter pri koči Mla-
dika pri Postojni. Sodelujoči so na skupni površini oko-
li pet hektarjev gozdov posadili skupno 10.000 sadik 
gozdnega drevja – smreke, macesna, bukve, češnje, 
hruške in lesnike, so sporočili iz družbe Slovenski držav-
ni gozdovi.
Glavni cilj akcije je javnost obveščati o pomenu ohranitve 
gozdov in narave. Do ponovne vzgoje kakovostnih goz-
dov, ki so zaradi podnebnih sprememb vedno bolj pod-
vrženi naravnim ujmam, namreč lahko pridemo samo ob 
sodelovanju gozdarske stroke, lastnikov gozdov in širše 
družbene skupnosti.
»Z obnovo poškodovanih gozdov ohranjamo tudi števil-
ne funkcije gozda, ki so ključnega pomena za naša življe-
nja. Gozd ima poleg gospodarske namreč še vrsto drugih 
vlog, ki se kažejo v njegovem okoljskem, ekosistemskem, 
biotskem, kulturnem, zgodovinskem, krajinskem in zdra-
vstvenem pomenu, je poudaril direktor družbe Slovenski 
državni gozdovi Zlatko Ficko.
Prvo tovrstno akcijo so organizirali oktobra lani, ko so 
našteli dobrih 400 udeležencev, letošnja udeležba z več 
kot 670 prostovoljci pa je presegla pričakovanja organi-
zatorjev. V družbi Slovenski državni gozdovi so tako kot 
lani še posebej zadovoljni, da sodeluje toliko mladih.
V zadnjih petih letih so naravne ujme v slovenskih goz-
dovih poškodovale več kot 16 milijonov kubičnih metrov 
dreves. Prizadetih je bilo okoli 65 odstotkov slovenskih 
gozdov. Od tega se bo po naravni poti obnovilo 95 od-
stotkov poškodovanih gozdov, na preostalih ogolelih po-
vršinah pa bo potrebna obnova s saditvijo.
Od žledoloma leta 2014 do danes je bilo posajenih oko-
li 600 hektarjev zasebnih in državnih gozdov z okoli 1,5 
milijona sadik gozdnega drevja. V državnih gozdovih na-
meravajo letos zasaditi skupaj 850.000 sadik.
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Drva morajo biti suha, sicer vas lahko doleti kazen

Predstavili so se tudi slovenski oblikovalci

Les je obnovljiv vir energije, ki 
ga mnogi izberejo za vir ogre-
vanja svojih domov. Raziskava 
energijske učinkovitosti Slove-
nije – REUS 2017 – je poka-
zala, da je ogrevanje z lesno 
biomaso, kamor sodi tudi kur-
jenje na drva, še vedno najpo-
gostejši način ogrevanja pri 
nas. Tako se ogreva kar 23 % 
vseh gospodinjstev. 
A pri kurjenju na drva je tre-
ba upoštevati kar nekaj nasve-
tov. Kot na svoji spletni strani 
svetujejo na Ministrstvu za 
kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano, je za doseganje 
predpisanih in pričakovanih 
vrednosti emisij dimnih pli-
nov treba zagotoviti upora-
bo samo zračno suhih drv. Za 
takšna se štejejo drva z vla-
žnostjo pod 20 %. Uredba ne 
velja le za drva, temveč tudi za 
preostale oblike lesa za kurja-
vo, kot so žagovina, odrezki, 
lubje, storži in lesni ostanki. 
Kurjenje lesa, ki vsebuje več-
ji delež vlage, povzroča obču-
tno večje onesnaženje zraka 
s škodljivimi snovmi ter delci 
PM10, občutno nižji pa je tudi 
izkoristek ogrevanja.
Ker je vlažnost posekanega le-
sa od 40 do 60 %, ga je tre-
ba pred kurjenjem posušiti. 
Cenovno in okolju prijazno je 
najbolj sprejemljivo naravno 
sušenje drv. Za hitro in učinko-
vito sušenje je treba drva raz-
žagati, razcepiti, zložiti tako, 
da se prezračujejo, in jih pokri-
ti pred dežjem. Posekamo jih 
praviloma v decembru ali ja-

nuarju, ko je vlažnost rastoče-
ga lesa najnižja, poleg tega pa 
je čas sušenja lahko daljši, kot 
če bi jih posekali v kasnejših 
mesecih. Nasekana drva zloži-
mo na podstavek, ki zagotavlja 
nemoteno gibanje zraka okoli 
drv, sušenje naj bo na sončni 
legi, drva naj bodo pokrita.

Doba sušenja 
različnih vrst lesa
V idealnih pogojih lahko posa-
mezne vrste drv dosežejo zrač-
no suhost že v obdobju enega 
leta ali celo prej, vendar je iz 
praktičnih razlogov in zaradi 
odstopanj od primernih pogo-

jev sušenja bolj zanesljivo, da 
se drva sušijo dlje časa. Na 
osnovi izkušenj je tako za su-
šenje topola ali smreke pripo-
ročljivo, da drva sušimo eno 
leto, za lipo, jelšo in brezo leto 
in pol, za bukev, jesen in sadno 
drevje dve leti, za hrast pa dve 
do tri leta.
Če les sušimo v naravi, se 
uparjalna toplota, potrebna za 
uparjanje vlage iz lesa, porab-
lja iz okolice. Če drva sušimo v 
sušilnicah, je treba energijo za 
sušenje – izločanje vlage iz drv 
– dovesti iz drugega vira. Drva 
začnejo izgubljati vodo takoj 
po poseku in obdelavi. Sveži 

Na Milanskem tednu obliko-
vanja, ki je pred dnevi potekal 
v prestolnici Lombardije, so 
se v sklopu skupinske razsta-
ve Ventura Future pod naslo-
vom Odprti smo! predstavljali 
tudi izbrani slovenski obliko-
valci in neodvisni proizvajalci 
pohištva.
Slovensko predstavitev v Mi-
lanu je pripravil Center za 
kreativnost. Kot je poveda-
la kustosinja razstave Odprti 
smo! Mika Cimolini, je iskala 
izdelke, ki so obrtniški, tesno 
povezani z znamkami samih 
oblikovalcev, inovativni, kre-
ativno zanimivi, imajo moč-
no oblikovalsko identiteto 
ter izhajajo iz močne krea-

tivne ambicije vsakega obli-
kovalca. V razstavo je bilo 
vključenih tudi nekaj lesenih 
izdelkov.
Kipar in restavrator Jernej 
Mali (Atelje Mali) je v Milanu 
razstavljal kuhinjske dodat-
ke Black line. K oblikovanju 
funkcionalnih predmetov ga 
je pripeljala radovednost. Kot 
kipar je ustvarjal v različnih 
materialih, z lesom pa je imel 
veliko opravka tudi kot resta-
vrator. Nato se je odločil, da 
se preizkusi še v oblikovanju 
estetskih funkcionalnih izdel-
kov. Ko je začel, je bil eden 
prvih v Sloveniji, ki je prese-
gel siceršnji domet oblikova-
nja v lesu. Njegovi izdelki so 

hitro postali prepoznavni ter 
so bili uvrščeni na razstave, 
kar mu je dalo močno spod-
budo za nadaljnje ustvarja-
nje.
Kot je še povedal, ga zanima 
predvsem razvoj produkta, 
ne toliko, da bi ga serijsko iz-
deloval. Zadnja meja, ki mu 
še ponuja užitek, je serija naj-
več 80 kosov. Izdelava je veči-
noma ročna, pri delu pa mu v 
ateljeju pomagata sodelavca. 
Svoje izdelke prodaja na sple-
tu, lani pa je bil skoraj vso se-
zono na Odprti kuhni, kjer je 
ponujal tudi druge izdelke za 
serviranje in uživanje hrane, ki 
jih razen iz lesa izdeluje tudi iz 
kamna in gline.

les, posekan pozimi in skladi-
ščen na sončni legi, lahko ob 
ugodnih vremenskih razme-
rah in ustreznem skladiščenju 
doseže vsebnost vode pod 30 
% že zgodaj poleti.
Na sušenje najbolj vpliva-
jo lega skladovnice (sonce 
ali senca), oblika posame-
znih drv (cepljena ali necep-
ljena polena) ter pokritost 
skladovnice. Najhitreje se 
sušijo drva v skladovnici na 
sončni legi. Pri takih skla-
dovnicah najhitreje zgublja-
jo vodo cepanice, torej drva 
brez skorje. Okroglice, suše-
ne v skladovnici v senci, bo-
do v roku enega leta pirave, 
vsebnost vode je še vedno 
nad 30 %. Vremenske raz-
mere najbolj vplivajo na les, 
ki se suši v nepokritih skla-
dovnicah, saj vlažnost drv v 
nepokritih skladovnicah v je-
senskih mesecih lahko zopet 
naraste na več kot 40 %.
Na sušenje drv vpliva tu-
di oblika: okroglica, polovi-
ca (okrogli les, razcepljen na 
pol), četrtina (okrogli les, raz-
cepljen na štiri dele) in sredi-
ca (le osrednji del okroglega 
lesa – brez skorje). Sredice 
brez skorje so se po podat-
kih Ministrstva za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano do 
poletja najhitreje sušile, ven-
dar so v deževnem avgustu in 
septembru najhitreje absorbi-
rale vodo. Četrtine in polovi-
ce so se sušile zelo podobno, 
vendar so imele četrtine po 
enem letu nekoliko nižjo vla-

Najprimernejša oblika polena je 
trikotnega preseka
Najprimernejša oblika polena je trikotnega preseka s 
stranicami približno 7–9 cm, oziroma z obsegom polena 
približno 21–25 cm. V primeru zelo malih kurišč, kot so 
na primer v štedilnikih, se lahko velikost polena zmanjša 
in prilagodi kurišču, sicer pa glede velikosti polen upošte-
vamo navodila proizvajalca kurilne naprave. Če je treba 
toplotno moč kurilne naprave povečati, se velikost polen 
zmanjšuje, enako velja tudi za kurjenje drv s povečano 
vlažnostjo.
Dolžina polena se prilagodi kurišču. Na trgu se najpogo-
steje prodajajo polena, dolžine 33, 50 in 100 centime-
trov. Polena naj ne bodo natančno prilagojena dolžini ali 
širni kurišča, krajša naj bodo za toliko, da jih je možno 
dodati v kurišče z vsaj minimalno toleranco, upoštevajoč 
telesno diagonalo polena.

žnost. Najslabše so se sušile 
okroglice. Ti rezultati meritev 
kažejo na velik pomen ceplje-
nja okroglega lesa pred suše-
njem.

Energijska vrednost 
drv
Višja vlažnost drv ne povzro-
ča samo slabšega zgorevanja 
z visokimi emisijami in nižje-
ga izkoristka kurjenja, ampak 
povzroča tudi bistveno nižjo 
energijsko vrednost goriva. 
Razlika je lahko tudi 100 % 
ali več. Če ima posekan les 
bukve delež vlage 50 %, to 
pomeni 100 % vlažnost lesa, 
imajo drva kurilnost približ-
no 9 MJ/kg ali 2,5 kWh/kg. 
Zračno suh les z deležem vla-
ge 20 % oziroma vlažnostjo 
lesa 25 %, ima kurilnost prib-
ližno 14,8 MJ/kg ali približno 
4,1 kWh/kg. 
Osnovno pravilo pravilnega 
kurjenja drv je, da v kurišče 
dodamo le toliko polen, kot jih 
je potrebno za pokrivanje tre-
nutne toplotne moči kurilne 
naprave. S tem zagotovimo, 
da zgorijo tudi hlapne gorljive 
sestavine lesa.

Delci PM10
Les je obnovljiv vir energije in 
z zgorevanjem v kurilnih na-
pravah ne povečuje izpustov 
toplogrednih plinov, kar po-
meni, da je z vidika CO

2
 nev-

tralno gorivo. Pri zgorevanju 
lesa pa žal nastajajo tudi del-
ci, ki so manjši kot 10 mikro-
nov (PM10) in predstavljajo 
nevarnost za zdravje ljudi. Kot 
v svoji zloženki pojasnjuje-
jo na Ministrstvu za okolje in 
prostor, je za male kurilne na-
prave značilno, da imajo več 

kot 90 % mase delcev v izpu-
stih manjših od 10 mikronov. 
Za doseganje pričakovane ka-
kovosti zraka je treba znižati 
tudi izpuste PM10 iz kurilnih 
naprav. To še posebej velja v 
gosto poseljenih območjih, 
kjer so v celinskem delu Slo-
venije koncentracije delcev v 
času kurilne sezone pogosto 
previsoke. Učinkoviti ukrepi 
za zmanjšanje emisij delcev 
PM10 so, poleg vgradnje pri-
merne kurilne naprave z vi-
sokim izkoristkom, predvsem 
uporaba zračno suhih drv s 
primerno velikostjo polen, 
pravilna zakuritev in dodaja-
nje drv v kurišče, pravilna re-
gulacija zgorevalnega zraka 
in redno vzdrževanje kurilnih 
naprav. Pri specialnih kuril-
nih napravah je treba paziti, 
da se z nepravilnim kurjenjem 
ne povečuje emisij dimnih pli-
nov in s tem tudi ne izpustov 
delcev. Z nepravilnim kurje-
njem se namreč lahko emisi-
je CO in delcev povečajo tudi 
do dvajsetkrat. Prav tako se 
lahko zaradi nepravilnega kur-
jenja prepolovi izkoristek kur-
jenja in doseže vrednosti zgolj 
40 %.
V malih kurilnih napravah, ki 
se uporabljajo za ogrevanje 
prostorov ali sanitarne vode, 
torej lahko kurimo le les, ki 
vsebuje manj kot 20 odstot-
kov vode. Okoljski inšpektor-
ji lahko opravijo pregled drv 
na pobudo dimnikarske druž-
be, če ta pri pregledu odkrije 
preveliko odstopanje na ku-
rilni napravi. Kazni za neupo-
števanje uredbe se gibljejo od 
1.200 pa vse do 4.100 evrov 
za fizične osebe ter od 4.000 
do kar 40.000 evrov za prav-
ne osebe.

 Tomažičeva ul. 4, 
2310 Slov. Bistrica
T žič l 4T

(02) 62 04 659 
051 364 574gozdarstvo@fagus-gis.si

(PISARNA)

Štajer LES d.o.o.
Rogozniška c. 25, 2250 Ptuj

Tel.: ++386(0)2 748 16 56
Tel.: ++386(0)2 771 59 11

info@stajerles.si
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V začetku meseca je na central-
nem strelišču v Ljubljani potekalo 
veteransko prvenstvo 2019 v stre-
ljanju z zračnim orožjem, na kate-
rem so ormoški, miklavški in ptu-
jski strelci in strelke osvojili sedem 
odličij in se veselili štirih naslovov 
veteranskih prvakov v letu 2019.

Boštjan Simonič do 
tretje zaporedne 
lovorike s pištolo

V veteranski konkurenci s pi-
štolo nad 50 let starosti je tretji 
zaporedni naslov veteranskega 
prvaka osvojil miklavški strelec 
Boštjan Simonič, ki je s 188 krogi 
za dva kroga ugnal Grosupeljčana 
Francija Ivanca na drugem in Olim-
pijinega Branimirja Bevka (184) 
na tretjem mestu. S 183 krogi je le 
krog do odličja zmanjkal drugemu 
miklavškemu strelcu Simonu Si-
moniču. Tretji miklavški strelec Mi-
ran Miholič je s 176 krogi osvojil 8. 
mesto. Med Ptujčani je Jernej Lu-
ževič s 164 krogi osvojil 21. mesto. 

V starejši kategoriji nad 60 let 
starosti s pištolo je naslov prva-
ka osvojil Kamničan Marjan Re-
pič s 184 krogi in za krog ugnal 
miklavškega strelca Alojza Trste-
njaka (183) na drugem mestu. Ptu-
jčana Milan Stražišar (170) in Borut 
Sagadin (169) sta osvojila 13. in 14. 
mesto. Pričakovano so favorizirani 
miklavški strelci osvojili tudi ekipni 
naslov prvakov s 547 krogi in za 10 
krogov ugnali Grosupeljčane ter 
Olimpijo (532) na tretjem mestu.

Vesni Mele dvojni 
naslov

V ženski konkurenci s pištolo 
nad 60 let je bila znova zelo uspe-
šna ormoška strelka Tovarne slad-
korja Vesna Mele, ki je osvojila 
nov naslov veteranske prvakinje 
s 174 krogi in za 11 krogov ugnala 
Ptujčanko Darinko Mojzer (163) 
ter Ško� eločanko Ivanko Prezelj 
(158). 

Še bolj prepričljivo zmago je 
Meletova slavila s puško, ko je s 
182 krogi za 12 krogov ugnala Ma-

riborčanko Minko Vidovič (170). 
Ptujčanka Kristina Pšajd je s 130 
krogi osvojila 27. mesto. 

V mlajši konkurenci veterank 
nad 50 let sta ormoški strelki To-
varne sladkorja Marta Tetičkovič 
(157) in Nikolina Zorli (151) osvojili 
12. in 13. mesto. Zmagala je favori-
zirana Danijela Budin Ravnič s 184 
krogi. Ekipni naslov prvakinj so si 
priborile Mariborčanke s 509 krogi 
pred Kamničankami (498), ekipni 
bron so si s 490 krogi priborile 
ormoške veteranke Tovarne slad-
korja.

Franc Simonič znova 
med deseterico

V najstarejši moški konkurenci s 
puško nad 70 let se je izkazal Ptu-
jčan Franc Simonič in s 166 krogi 
osvojil 9. mesto ter za odličjem 
zaostal za sedem krogov. Dvojno 
zmago sta slavila Ško� eločana Mi-
lenko Štimac (180) in Janez Dem-
šar (179). 

Simeon Gönc
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Mladi plavalci in plavalke Pla-
valnega kluba Terme Ptuj so se v 
zadnjem obdobju udeležili treh 
tekmovanj v Kranju, Ljubljani in 
Mariboru. 

V Kranju so na mednarodnem 
mitingu Pingvinček iz ptujskega 
kluba uspešno nastopali Sara Lam-
pret, Tomaž Robič in Pavel Čič. Sle-

dil je nastop v Ljubljani, kjer je po-
tekal 32. Pokal Ježek, na katerem 
je tekmovalo več kot 500 plaval-
cev iz 20 klubov iz Hrvaške, Srbije 
in Slovenije. Plavalni klub Terme 
Ptuj je zastopalo devet deklet – 
Ana Črepinko, Katja Orešek, Aneja 
Zamuda, Zala Črepinko, Maja Ore-
šek, Leja Španinger, Ajda Vinkler, 
Erin Cafuta in Nuša Arnuš, ki so v 
veliki večini odplavale svoje oseb-
ne rekorde. 

Tretje tekmovanje, na katerem 
so nastopili člani ptujskega klu-
ba, je potekalo v Mariboru, kjer 
je potekal 12. mednarodni miting 
Pomlad. V številčni konkurenci čez 
450 tekmovalcev so za ptujski klub 
tekmovali Miha Mlakar, Lukas Ar-
nuš, Evita Perko, Julija Kotar, Enja 
in Erin Cafuta, Hana Orehek, Lija 
Fideršek, Žanna Bizyak, Lana Leva-
nič, Vito Petrovič, Gal Fajt, Brigita 
Rakuš, Ana in Zala Črepinko, Nuša 
Arnuš, Tija Lovše, Gašper Plavec, 
Gašper Sužnik, Maruša Šeruga, 
Katarina Šeruga, Laura Marinič, 
Miha Golob in Bernard Veršič. 
Mnogi izmed naštetih so bili prvič 
na uradnem tekmovanju, tako da 
jim bo tekma v Mariboru ostala v 
lepem spominu.

David Breznik

13. mednarodno tekmovanje 
Pomlad 2019 je v Maribor prite-
gnilo kar 27 tekmovalcev Plaval-
ne akademije Kurent. Tekmovali 
so skupaj z nekaj manj kot 500 
plavalkami in plavalci iz šestih 
držav: Srbije, Hrvaške, Madžar-
ske, Slovaške, Avstrije in Slove-
nije. 

Ptujčani so si skupno priplavali 
šest medalj. Kar tri je dobila Lina 
Maltarić, ki je bila prva na 50 me-
trov prsno, druga na 100 metrov 
prsno in tretja na 200 metrov 

prsno. Tretja mesta so osvojili Kla-
ra Benko na 50 metrov delfi n, Lora 
Grobelšek na 50 metrov hrbtno in 
Matevž Kostanjevec na 200 me-
trov prosto. 

Ob teh rezultatih je osem pla-
valcev izpolnilo norme za nastope 
na poletnih državnih prvenstvih v 
50-metrskih bazenih v juliju 2019. Z 
osvojenimi medaljami in odplava-
nimi časi so bili zelo zadovoljni tudi 
trenerji Boštjan Maračić, Borut 
Petrovič, Petra Polanec in Maruša 
Korpič Lesjak.

PA Kurent so v Mariboru zasto-
pali: Tina Aubelj, Klara Benko, Lora 
Grobelšek, Eva Hvalec, Mia Jova-
novič, Emma Krevs, Žanin Krušič, 
Lina Maltarić, Tiana Mlakar, Zala 
Mojsilovič Meznarič, Ema Petek, 
Sofi ja Peteršič, Špela Sedič, Mia 
Šprah Podgoršek, Ema Zorec, Ma-
tevž Kostanjevec, Pascal Krevs, 
Timotej Mlakar, Luka Muhič, Tim 
Petek, Jurij Peteršič, Aleksander 
Pihler, Luka Sarić, Gregor Šerbec in 
Luka Škrinjar.

David Breznik

Igre v vodi so projekt, ki že vrsto 
leto poteka pod okriljem Vrtca Ptuj 

in na razpisu izbranega izvajalca. 
Že tretje leto zapored je to bila Pla-

valna akademija Kurent. V projekt 
je bilo vključenih nekaj manj kot 
180 otrok, šestim socialno ogrože-
nim so omogočili brezplačno vad-
bo in prevoz.

Program vadbe je bil razdeljen 
na posamezne dnevne enote in 
naloge. PA Kurent je pripravila 

vadbo po zgodbi o Kurentovem 
kraljestvu na ptujskem gradu, v 
kateri so zajeli zgodovino Ptuja 
in življenje na ptujskem gradu, se 
skrivnostno odpravili pod grad 
iskat velikega zmaja, si ogledali 
Kurentov živalski vrt, se podili s 
konji, se igrali vitezov in princes 
ter pokazali svoje znanje z be-
žanjem pred velikim zmajem. Za 
nagrado so prejeli darila, ki so si jih 
pridobili z opravljenimi dnevnimi 
nalogami.

»Projekt je bil letos skoraj po-
poln. Vedno se najdejo malenkos-
ti, s katerimi lahko napreduješ do 
naslednjega. Po odzivu ljudi, vseh 
sodelujočih strani, pa je bil tokra-
tni projekt najboljši, najuspešnejši 
in tudi najdražji. Brez dobrosrčnih 
podpornikov projekta ne bi bilo 
moč izpeljati,“ je bil s projektom 
zadovoljen predsednik PA Kurent 
Boštjan Maračić.

PA Kurent bo v maju za vse ude-
ležence letošnjih iger organizirala 
deseturne plavalne tečaje po zni-
žani ceni. Vse informacije lahko 
najdete na njihovi spletni strani 
www.kurent-pa.si.

David Breznik

Plavanje � PK Terme Ptuj

Tekmovalno aktiven PK Terme Ptuj

Plavanje � PA Kurent

Kurentovim plavalcem šest medalj

Vrtec Ptuj

Igre v vodi 2019

Strelstvo � Veteransko prvenstvo 2019

Miklavški veterani znova z 
dvojnim naslovom prvakov

Foto: Strelska zveza Slovenije

Ormožanka Vesna Mele je na veteranskem prvenstvu osvojila dvojni naslov prvakinje s puško in pi-
štolo ter ekipni bron s puško. Srebrnega odličja s pištolo se je veselila tudi Ptujčanka Darinka Mojzer.

Priprave na ptujski 
miting

Ptujski plavalci in 
plavalke se sedaj 
intenzivno pripravljajo 
na najmnožičnejše 
ptujsko tekmovanje 
v plavanju – 15. Pokal 
Term Ptuj, ki bo 18. 
maja 2019 potekal 
v Termah Ptuj. To 
tekmovanje je vedno 
nova priložnost za 
nabiranje izkušenj, 
prijetno druženje in 
seveda za odlične 
rezultate.
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Medobčinskega tekmovanja v 
odbojki za dekleta letnika 2006 in 

mlajše se je letos udeležilo deset 
ekip, OŠ Juršinci je nastopala z 

dvema ekipama. 
V predtekmovanju so bile ekipe 

razdeljene v tri skupine, po dve 
najboljši sta se uvrstili na zaključ-
ni turnir, ki je sredi aprila potekal 
v dvorani OŠ Juršinci. Tam sta si 
med šesterico moštev fi nalni na-
stop priborili ekipi ptujskih šol, OŠ 
Breg in OŠ Ljudski vrt. Naslov me-
dobčinske prvakinje je osvojila OŠ 
Breg, obe pa bosta nastopali tudi 
na območnem tekmovanju. 

Rezultati, predtekmovanje: 
skupina A (ŠD Juršinci): Juršinci 

A – Dornava 2:0, Dornava – Hajdi-
na 0:2, Juršinci B – Dornava 0:2, 
Juršinci B – Hajdina 0:2, Juršinci A 
– Juršinci B 2:0, Hajdina – Juršinci 
A 0:2;

skupina B (ŠD Majšperk): Maj-
šperk – Kidričevo 0:2, Kidričevo – 
Videm-Leskovec 2:0, Videm-Lesko-
vec – Majšperk 2:1;

skupina C (ŠD Cirkovce): Cirkov-
ce – Ljudski vrt 0:2, Ljudski vrt – 
Breg 1:2, Breg – Cirkovce 2:1.

Finale (ŠD Juršinci): 
skupina 1: Juršinci – Breg 1:2, 

Breg – Videm-Leskovec 2:0, Videm-
-Leskovec – Juršinci 0:2;

skupina 2: Kidričevo – Ljudski vrt 
0:2, Ljudski vrt – Hajdina 2:1, Hajdi-
na – Kidričevo 0:2. 

tekma za 3. mesto: Kidričevo – 
Juršinci 0:2;

tekma za 1. mesto: Breg – Ljud-
ski vrt 2:0.

Vrstni red:
1. OŠ Breg
2. OŠ Ljudski vrt
3. OŠ Juršinci A
4. OŠ Kidričevo
5. OŠ Hajdina
6. OŠ Videm-Leskovec
7. OŠ Dornava
8.–9. OŠ Majšperk
8.–9. OŠ Cirkovce
10. OŠ Juršinci B

UR
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Šolska košarkarska liga je bila 
v zadnjih 25 letih pravi sinonim za 
košarko med mladimi in spodbuda 
številnim, ki so se začeli preko tega 
tekmovanja ukvarjati s košarko in 
so kasneje postali svetovni asi tega 
športa. Na tekmah ŠKL so med dru-
gim svoje znanje že v mladih letih 
razkazovali Jaka Lakovič, Primož 
Brezec, Boštjan Nachbar, Sašo Ož-
bolt, Uroš Slokar in bratje Lorbek. 

V ŠKL je vrsto let pod vodstvom 
trenerja Dušana Lubaja uspešno 
nastopala tudi Osnovna šola Olge 
Meglič. V prvi izvedbi tekmovanja 
se je uvrstila na zaključni turnir, 
leta 1998 pa se je uvrstila na 2. 
mesto. Kombinirana ekipa dečkov 
in deklic je v dvorani Tivoli izgubila 
z OŠ Livada iz Velenja, a je ne gle-
de na poraz dosegla zgodovinski 
uspeh. Nanj je bil takrat zelo po-
nosen ravnatelj šole Ervin Hojker, 
medtem ko je bil takratni trener 

dečkov Dušan Lubaj, trenerka de-
klic pa Silva Kukovec. Zanimivost: 
fi nale si je ogledalo kar 550 učen-
cev šole! Ti so spodbujali njihovo 
ekipo, ki je prišla do izrednega us-
peha, in to kljub dejstvu, da niso 
imeli primerne športne dvorane. 
Ne glede na to sta jim želja po us-
pehu in kakovostno delo prinesla 
viden rezultat.

ŠKL je ostala še danes v srcih nji-
hove srebrne generacije in celotne 
šole. Ob jubileju, 25-letnici zavoda 
ŠKL, sta se slovesnosti in predpre-
miere dokumentarnega fi lma in 
knjige ŠKL v veliki dvorani kina Ko-
loseja v Ljubljani udeležila ravnate-
ljica OŠ Olge Meglič Helena Ocvirk 
in trener Dušan Lubaj. Oba sta 
predstavljala šolo, ki je v zadnjih 
25 letih zares spodbujala košarko; 
iz njihovih vrst je prišlo kar nekaj 
dobrih ptujskih košarkarjev.

David Breznik

V organizaciji Šahovskega 
društva Ptuj in Šahovske akademi-
je Beljavski, Mihalčišin, Polajžer 
(BMP) je na OŠ Ljudski vrt Ptuj v 
začetku aprila potekalo šahovsko 
tekmovanje osnovnih šol štajer-
ske regije za učenke in učence do 
9 let, rojene leta 2010 in kasneje. 
Odziv osnovnih šol je bil izreden, 
saj jih je na tekmovanje kar de-
set poslalo svoje mlade šahiste, 
skupno je igralo 44 fantov in 9 
deklet. Pri fantih je zmagala ekipa 
gostitelja, OŠ Ljudski vrt Ptuj, pri 
dekletih pa OŠ Gorišnica.

Jedilnica OŠ Ljudski vrt Ptuj je 
bila pravo mravljišče, saj so mla-
di po končanih dvobojih dokaj 
glasno komentirali svoje parti-
je in nestrpno pričakovali vsako 
naslednje kolo. Nekateri so prika-
zali odlično šahovsko znanje, in 
če ga bodo nadgrajevali v šolskih 
šahovskih krožkih ali se morda 
vključili v šahovsko šolo ŠD Ptuj, je 
pred njimi lepa prihodnost. Pose-
bej to velja za zmagovalca v obeh 
konkurencah Tilna Kovačca iz OŠ 
Ljudski vrt Ptuj pri fantih in Mašo 
Kokot iz OŠ Gorišnica pri dekletih, 
ki sta osvojila vse možne točke, pa 
tudi ostali nosilci medalj niso veliko 
zaostajali. Za skupni ekipni rezultat 
so se pri fantih upoštevali štirje na-
jboljši posamezniki, pri dekletih pa 
tri posameznice. 

Rezultati:
dekleta posamezno: 1. Maša 

Kokot (OŠ Gorišnica) 7 točk, 2. 
Maja Stanjko (OŠ Ruše) 5,5, 3. 
Tjaša Meško (OŠ Gorišnica) 5, 4. 
Sara Žnidarič (OŠ Ruše) 5, 5. Arand-
jela Horvat (OŠ Kidričevo) 4,5, 6. 
Eva Medik (OŠ Ljudski vrt Ptuj) 4 
točke ...

fantje, posamezno: 1. Tilen 
Kovačec (OŠ Ljudski vrt Ptuj) 9 
točk, 2. Lucian Lovrenčič (OŠ Ob 
Dravinji) 7,5, 3. Anej Levanič (OŠ 
Ljudski vrt Ptuj) 6,5, 4. Gal Juhart 
Korošec (OŠ Ob Dravinji) 6,5, 5. 
Tom Crnjakovič (OŠ Cirkovce) 6, 6. 
Bine Juhart Korošec (OŠ Ob Dra-
vinji) 6 točk ...

dekleta, ekipno: 1. OŠ Gorišni-
ca 13 točk (Maša Kokot, Tjaša 
Meško, Valentina Valenko), 2. 
OŠ Ruše 10,5 (Maja Stanjko, Sara 
Žnidarič), 3. OŠ Kidričevo 8,5 točk 
(Arandjela Horvat, Alisa Beranič, 
Eneja Pulko) ...

fantje, ekipno: 1. OŠ Ljudski 
vrt Ptuj 26 točk (Tilen Kovačec, 
Anej Levanič, Jure Stojanovič, Val 
Bole), 2. OŠ Ob Dravinji 25,5 (Lu-
cian Lovrenčič, Gal Juhart Korošec, 
Bine Juhart Korošec, Gi Matavž), 3. 
OŠ Gorišnica 19,5 točke (Lan Kolar-
ič, Jurij Cvitanič, Enej Rakuša, Jan 
Sebastijan Kolarič) ...

Silva Razlag

V dvorani OŠ Markovci je v or-
ganizaciji zavoda za šport Ptuj po-
tekalo medobčinsko tekmovanje v 
rokometu za učenke letnika 2006 
in mlajše. Nastopili sta samo dve 
ekipi, ki pa sta odigrali zanimivo 
tekmo. Daljšo so potegnile gostje 
iz Ptuja, ki so po 30 minutah igre (2 
x 15 minut) postale medobčinske 

prvakinje. Obe ekipi sta se uvrstili 
na področno tekmovanje. 

Rezultat: 
Markovci – Ljudski vrt 4:5.

UR
Desno: Skupna fotografi ja iz 
medobčinskega tekmovanja v 
rokometu za učenke

Košarka � Šolska košarkarska liga - ŠKL

Olgica odigrala 
vidno vlogo v ŠKL

Šah � Prvenstvo OŠ Štajerske regije

Pri fantih zmagala OŠ 
Ljudski vrt Ptuj, pri 
dekletih OŠ Gorišnica

Šolski šport � Rokomet, učenke

Slaba udeležba, 
izenačena tekma

Foto: arhiv

Ekipa OŠ Olge Meglič, ki se je leta 1998 veselila izjemnega uspeha v ŠKL.

Šolski šport � Odbojka, dekleta

Prvakinje učenke OŠ Breg

Drugo mesto je osvojila ekipa OŠ Ljudski vrt.

Ekipa OŠ Breg je medobčinska prvakinja v odbojki za učenke.
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»Priznam, da sem s soobtožen-
kami ob sobotah hodila na nočne 
zabave s hudičem, ki se je tja pri-
peljal v goreči kočiji. Po navadi 
smo se zbrali na jasi v gozdu in 
tam peli, pili in plesali. Pod pazdu-
ho so me namazali s črno mažo, 
da mi je zraslo perje, nato pa sem 
skupaj z ostalimi kot štorklja pole-
tela za hudičem na Donačko goro, 
kjer smo nadaljevali s pojedino in 
plesom. Tam sem tudi občevala s 
hudičem, potem pa me je naučil 
kuhati nevihto; pripravila sem jo 
v vedru, v katerega smo dali neko 
črno začimbo. To kuhano vodo 
sem nato prelila v kozarec in ne-
vihta je bila tu, saj so se nemudo-
ma pojavili črni oblaki s točo, ki je 
na Ptujskem polju naredila veliko 
škodo.«

Tako se je pred krvnim sod-
nikom na gradu Hrastovec leta 
1661 izpovedala 36-letna Uršula 
Kolar. Dolgo se je upirala nesmi-
selni obtožbi, da je čarovnica, po 
četrtem »bolečem« zaslišanju, 
kakor so takrat rekli mučenju, pa 
uboga reva ni več zdržala nepopi-
snih bolečin in je priznala vse, kar 
so hoteli od nje. Smrt z zadavlje-
njem in sežigom na grmadi je bila 
pravzaprav njena odrešitev. Ker je 
bilo treba priznanje doseči za vsa-
ko ceno, so obtoženke pogosto 
izjavljale tudi največje neumnosti, 
da so se le rešile mučenja in mirno 
pričakale tako ali tako neizbežen 
konec – smrt.

Na slovenskem Štajerskem so 
procesi proti čarovnicam poteka-
li v obdobju dveh stoletij, in sicer 
tam, kjer so bila deželska sodišča, 
ki so lahko izrekala krvne sod-
be. Glavna središča procesov na 
tem območju so bila Hrastovec, 
Vurberk, Ormož, Ljutomer, Ma-
ribor, Ptuj, Radgona in Celje. Prvi 
proces je bil leta 1546 v Mariboru, 
zadnji pa 1746 v Radgoni. Največ 
jih je bilo v vinorodnem območju 
Slovenskih goric; v Ljutomeru na 
primer kar 45 odstotkov vseh pri-
merov.

Posledica nevednosti in 
vraževerja

Označujemo jih kot mračne, 
krute in barbarske, kar so ned-
vomno bili, saj je težko razumeti 
takšno preganjanje in mučenje 
soljudi, pa vendar, pojasnjuje Sašo 
Radovanovič, zgodovinar in avtor 
publikacij o čarovniških procesih 

na slovenskem Štajerskem, je za 
pravilno razumevanje vzrokov 
treba poznati miselnost in razme-
re, v katerih so živeli ljudje v 16. in 
17. stoletju. Večina je bila takrat 
izjemno praznoverna in nevedna. 
Njihovo vedenje ni presegalo ži-
vljenjskih izkušenj, ki so si jih nab-
rali v vasi in okolici. Česar si niso 
znali razložiti in vsa škoda, ki so 
jim jo povzročile naravne nesreče, 
je bilo delo hudiča. »Od tod ni bilo 
več daleč do obtoževanja drugač-
nih, ki so bili kmalu označeni za 
hudičeve pomočnike. Ko je toča 
uničila vinograde ali ko je kuga 
pobirala smrtni davek, se je ne-
močna ljudska jeza usmerila proti 
tem drugačnim. Šlo je za babice, 
zeliščarke, vedeževalke. Večina 
čarovniških procesov pri nas je 
namreč potekala proti ženskam, 
saj so se zdele primernejše za 
kuhanje vremena, zastrupljanje 
ljudi, živali in zemlje, plesanje ter 
spolno občevanje s hudičem. Ne 
preseneča, da je bila večina ob-
toženih podložnic in kmečkega 
stanu, le malo pa meščank in tr-
žank, kakor da bi hudič ocenil, da 
so kmečke žene bolj dovzetne za 
učenje kot meščanke.«

V nasprotju z današnjimi sod-
nimi procesi je moral obtoženec 
takrat dokazati svojo nedolžnost 
in ne obratno, proti obtožbi za 
čarovništvo pa se je bilo skoraj 
nemogoče ubraniti. Sumljivo je 
bilo namreč lahko vse, od mokrih 
oči, slabih zob, sivih ali rdečih las, 
upadlih lic, sumljiv je bil na primer 
sorodnik že obtožene osebe, be-
rač, lepa ženska. Obtožbe so bile 
pogosto tudi posledica ovadb 
iz maščevanja. »Vsako obdobje 
pozna takšne ali drugačne čarov-
niške procese, ki so pravzaprav 

zlo vsake družbe, neke vrste ven-
til za sproščanje napetosti. Če za 
dogodke stoletja nazaj lahko reče-
mo, da so se nevedni in nemočni 
pač usmerili proti drugačnim, da-
nes vse večjega strahu in odpora 
do drugačnosti najbrž ne moremo 
več pripisati neukosti množic. Ali 
pač? Vedno bo namreč kje kakšna 
čarovnica, ki jo bo treba linčati. 
Zanimivo bi bilo videti, kateri do-
godki naše dobe bodo čez dvesto 
ali tristo let označeni za grozljive 
in nesmiselne,« razmišlja Radova-
novič.

Predvsem odličen 
posel

Domišljija in sadizem krvnih 
sodnikov in njihovih rabljev sta 
bila neizmerna. Med najpogostej-
šimi mučilnimi napravami najde-
mo palčnice, ki so mučeni osebi 
stisnile palce, da ji je izza nohtov 
pritekla kri, vse vrste natezalnic, 
španski škorenj, ki je podoben 
palčnicam, a namenjen gležnjem, 
najbolj priljubljen je bil čarovniški 
stol, kjer je žrtev tudi po več dni 
napol visela v zraku v zelo mučni 
in boleči pozi, in Hakerjev stol z 
ostrimi in dolgimi iglami, na kate-

re so posadili žrtev in jo obtežili. 
Obtožene so mučili z vrelim oljem, 
vlivanjem vode v grlo, lakoto in 
žejo, insekti, puljenjem nohtov 
s kleščami, vtiranjem soli v rane. 
Pisarji so seznam opravljenih del 
natančno popisali, vsako mučenje 
je bilo opredeljeno po postavkah. 
Odstranjevanje dlak po celem te-
lesu je na primer stalo 1 goldinar, 
prav toliko iskanje hudičevega 
znamenja, za odsekano glavo ali 
roko je rabelj prejel 15 krajcarjev, 
enako za ščipanje z žarečimi kleš-
čami ali za to, da je zadavil obtože-
no osebo. Odrezan nos ali ušesa 
so mu prinesla 30 krajcarjev, sežig 
pri živem telesu je bil ocenjen na 5 
goldinarjev, če je moral obsojenca 
spraviti na grmado, pa je stalo 10 
goldinarjev in 30 krajcarjev. Po-
leg rablja je bilo treba plačati tudi 
krvnega sodnika, stražo, pisarja 
… Ker so bili obsojenci večinoma 
reveži, je moral stroške procesa 
poravnati zemljiški gospod. »Če 
vemo, da je čarovniški proces v 
povprečju stal med 100 in 200 gol-
dinarji, krava pa je takrat stala pet 
goldinarjev, je takoj jasno, so bili 
čarovniški procesi predvsem odli-
čen posel.«
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Štajerska � Čarovniški procesi terjali dvesto življenj

Vedno bo kje kakšna čarovnica za linčanje
Vsako obdobje pozna takšne ali drugačne čarovniške procese; ti so zlo vsake družbe, neke vrste ventil za 
sproščanje napetosti. Danes zaznavamo vse večji strah in odpor do drugačnosti, meni zgodovinar Sašo Ra-
dovanovič.

Začetek meseca obljublja ve-
liko svežine in harmonije. 
Zadeve se bodo odvijale na 
delovnem mestu v vašo ko-
rist. Pravzaprav boste imeli 
možnost, da boste orali ledino. 
Spremljala vas bo sreča v ko-
munikaciji in pogovori prina-
šajo čarobnost. V ljubezni ne 
bo vse po vaše.

Izpolnila se vam bo srčna že-
lja. Življenje se bo obarvalo v 
pisane barve in uspehi se bodo 
stopnjevali. Doživeli boste do-
ločeno preobrazbo in hrepeneli 
po novih izzivih. Umetniške 
dejavnosti bodo v ospredju in 
kreativno bo v ljubezni. Fi-
nančno se ne boste smeli prito-
ževati in vaš dan bo sreda. 

Odličen teden je pred vami. 
Obarvani boste v vode ljubez-
ni, harmonije in romantike. 
Jasno je, da boste v vsem uživa-
li in se predajali čudovitim ob-
čutkom. Partnerjeva podpora 
in namigi bodo prinesli razcvet 
in nove poglede. Na delovnem 
mestu bodite bolj previdni in 
diplomatski. 

Vaše misli bodo prijetne in 
harmonične. Dobro vam bo 
služila tudi intuicija. Odkri-
vali boste določene poglede 
skozi svet sanj in razrešili neko 
dilemo iz preteklosti. Čeprav 
boste iskali bližnjice, jih ne bo. 
Ogledalo napredka bodo vaši 
prijatelji. Konec tedna sledi ro-
mantično doživetje. 

Zdelo se bo, da boste s svoji-
mi mislimi ustvarjali prijetne 
stvari. Analiziranje vam bo šlo 
zelo dobro od rok in tako boste 
na delovnem mestu prišli do 
zanimivih odkritij. Odkrito se 
boste pogovarjali o svojih bre-
menih in kreativno ustvarjali. 
Ljubezenska sreča bo name-
njena samskim in vezanim.

Imeli boste polne roke obvezno-
sti. Toda obdobje bo v osnovi 
namenjeno sprostitvi. Odzo-
vite se klicu narave in bodite 
prožni. Spremenili boste stil 
življenja in ugotovili, kaj vas 
veseli. Nekoliko bolj nemirni 
boste v ljubezni in težko bo, če 
ne bo po vaše. Blesteli boste v 
službi.

Razmišljali boste o tem, kaj 
boste spremenili. Sanje o po-
tovanju in svobodi bodo ostale 
samo sanje. Bolje bo, da boste 
naredili pri sebi analizo in 
tako ugotovili, kdo vašo pomoč 
resnično potrebuje. S svojim 
znanjem in dobro voljo boste 
spravili v smeh ljudi okoli sebe. 
Ni vse zlato, kar se sveti.

Sledili boste svoji resnici. Vneto 
boste zagovarjali svoje mnenje 
in ne boste odstopali od svojih 
namigov. Zavedati se boste 
morali, da se morate na de-
lovnem mestu sprostiti. Neki 
projekt se bo odvijal drugače, 
ampak konec dober, vse dobro. 
V ljubezni bo čas namenjen ro-
mantiki. 

Zdelo se bo, da boste nekoliko 
nemirni. Kajti pred seboj boste 
imeli obdobje izzivov in novih 
idej. Pomembno bo, da boste 
telesu dovajali dovolj vitami-
nov. Sprostila vas bo tudi na-
rava in športne aktivnosti na 
prostem. Ljubezen bo pesem 
o sreči in muza ustvarjalnosti 
vam bo dala krila. 

Dnevi prinašajo posebne ugo-
dnosti in priložnosti za pogo-
vor. Resnično boste imeli tudi 
mnogo dela in delovnih obve-
znosti. Sprostili vas bodo po-
govori. Od sebe boste oddajali 
magnetično energijo in skozi 
to prejeli določeno ugodnost. 
Srčni izvoljenec vam bo v opo-
ro. 

Ljubezen vas bo dobesedno po-
lepšala. Teden prinaša določe-
no čarobnost in svežino. Tako 
boste zastavljenim nalogam 
kos. Vsekakor bo modro, da 
boste razmislili, kaj vas vese-
li. Ljudje vam bodo v osnovi 
še vedno ogledalo. V okrilju 
doma se boste rešili določenih 
bremen. 

Spremljala vas bo sreča. 
Našli boste mir in pravo pot. 
Službeno se bodo zadeve 
odvijale v vašo korist. Vse-
kakor je jasno nakazano, da 
na delovnem mestu zberete 
pravilno odločitev in boste 
prejeli pohvalo. Ugoden čas 
za urejanja doma in okolice. 
Bodite kreativni!

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Zvezdni pozdrav! Tadej Šink, horarni astrolog

Tedenski horoskop od 3. do 9. maja

Legenda o Agati
Pobeg v zgodovino čarovništva je del Interregovega projekta 

Escape Slovenija-Madžarska, ki so ga lani in letos izvajali v občini 
Lenart. V okviru projekta je izšla knjiga o čarovniških procesih v 
Hrastovcu, tam naj bi nastal muzej na prostem, člani Kulturnega 
društva delavec Lenart pa so uprizorili tudi gledališko predstavo, 
navezujočo se na čarovniške procese, ki so v 17. stoletju potekali na 
gradu Hrastovec. Gre za zgodbo o nesrečni ljubezni med Agato z 
nekdanjega gradu nad Voličino in grofom Friderikom Herbersteinom 
z gradu Hrastovec, ki sta se kljub nasprotovanju Friderikove 
matere skrivaj poročila. Agato so na koncu obtožili čarovništva in jo 
usmrtili v današnjem Črnem lesu, kjer je Friderik v spomin nanjo dal 
postaviti spomenik v obliki črnega križa.

Muzej čarovništva na Ptuju ni zaživel
V ptujskem pokrajinskem muzeju so pred leti razmišljali o 

postavitvi muzeja čarovništva. Tedanji direktor Aleš Arih je ob 
zavedanju, da so takšni muzeji po svetu zelo priljubljeni in tudi 
dobičkonosni, nameraval urediti del kazemat, grajskih podze-
mnih hodnikov, ki bi jih bilo mogoče spremeniti v prizorišče pri-
kaza čarovniških procesov, ki so potekali na sosednjih gradovih 
Hrastovec in Vurberk. Izdelane so bile že tudi replike mučilnih 
naprav, nato pa se je vse ustavilo. Uradne razlage ni bilo, je pa 
bilo slišati, da je Arihu nasprotovala skupina kustosov, ker naj 
bi bila ideja preveč banalna. Dve leti nazaj je začeto skušal na-
daljevati njegov naslednik Aleksander Lorenčič, tokrat v Sod-
nem stolpu, a ta je potreben temeljite prenove, ki poteka pod 
taktirko Zavoda za varovanje kulturne dediščine. Doslej je bila 
sanirana streha, preostalo še čaka.

Foto: iz knjige Čarovniški procesi

Mučenje z natezalnico: prej kot je obtoženka priznala, da je čarovnica, 
prej se je rešila mučenja, smrt je bila v vsakem primeru neizbežna.

Foto: iz knjige Čarovniški procesi

Med najpogostejšimi mučilnimi 
napravami so bile palčnice in špan-
ski škorenj; prve so mučeni osebi 
zlomile palce, drugi pa gležnje.
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Poletje 2019 na morju v družbi Radia-tednika Ptuj 
in turistične agencije TA-ATP

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE RESNIČNO SPLAČA!Do nagrade ste upravičeni novi naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili naročeni na Štajerski 
tednik in se zavežete, da boste naročnik ostali vsaj eno leto.

Vsi, ki želite v letošnjem poletju preživeti dan v »pravi družbi«, bodite naši prijatelji in 
obljubljamo vam čudovite trenutke v Simonovem zalivu pri Izoli.
Vsako soboto od 29. 6. do 31. 8. 2019 vas bomo peljali na nepozaben kopalni dan na 
slovensko morje.
Za vas smo skupaj s turistično agencijo TA-ATP pripravili posebna doživetja.
Enodnevna sprostitev na morju bo stala 15,00 EUR, za naročnike Štajerskega tednika 
pa velja nižja cena, 10,00 EUR.

Vabljeni – uživajte poletje z nami!
VVabblljjenii – užžiivajjte polletjje z nami!

Simonov zaliv

NOVI NAROČNIKI POZOR!
Posebno ponudbo smo pripravili za tiste, ki boste 

v obdobju od 2. 4. do 28. 6. 2019 sklenili naročniško 

razmerje za Štajerski tednik.

Brezplačno boste lahko uživali vse poletne sobote 

na morju (od 29. 6. do 31. 8. 2019).

Če torej želite 10 sobot brezplačnega in brezskrbnega uživanja na 
morju, postanite novi naročniki Štajerskega tednika.

Vsem tistim, ki boste z nami čez poletje potovali najmanj petkrat, bomo 
v soboto, 7. 9. 2019, podarili dodatni brezplačni kopalni dan v Simon-
ovem zalivu s pogostitvijo, dobro glasbo in druženjem z voditelji in 
novinarji Radia-Tednika Ptuj.

Informacije in rezervacije: 
Turistična agencija ATP, Kerenčičev trg 4, Ormož, tel.: 070 244 140.

Cena vključuje: avtobusni prevoz in kopanje.
Odhodi: vsako soboto ob 5.30 iz Ormoža in ob 6.00 iz Ptuja.

DNEVI POPUSTOV IN RAZSTAVA LESENIH SKULPTURR

Tel. št.: 02 568 13 07 

Gsm.: 041 731 612 

info@vrtnarstvo-
iris.com 

3. in 4. MAJ

Več na: 
www.vrtnarstvo-iris.com
www.skulpturemarg.com

Pestra izbira okrasnih rastlin, 
sadik zelenjave in zelišč

Otroci pojejo 
slovenske pesmi 
in se veselijo

• sreda, 1. 5. 2019, ob 17.00
•
•
• ponedeljek, 6. 5. 2019, ob 12.00

Vabljeni k ogledu posnetkov 

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. w
w
w
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ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame, babice 
in prababice

Katarine Požar
S PTUJSKE GORE 95

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem, ki ste jo pospremili na zadnji poti, darovali 
cvetje in sveče ter nam izrazili sožalje.
Posebej se zahvaljujemo osebju internega oddelka SB Ptuj ter 
Doma upokojencev Kidričevo, ZZB Ptuj, DU Ptujska Gora, 
govornici za poslovilne besede, pevcem za odpete žalostinke.
Hvala gospodu župniku za opravljen pogrebni obred in sveto 
mašo ter pogrebnemu podjetju Mir.
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči vsi njeni

Že leto dni v grobu spiš,
v naših srcih še živiš,
ni ure, dneva in noči,
povsod si v srcu z nami ti.
Solza, žalost, bolečina te zbudila ni,
a ostala je tišina, ki močno boli.

SPOMIN

V nedeljo, 5. maja, bo minilo eno leto, odkar te več ni med nami,

Vinko Šmigoc
IZ SPODNJEGA VELOVLEKA 11A
stanujoč v Stuttgartu

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu in prižigate svečo 
v spomin.
Pogrešamo te.

Žalujoči: tvoji najdražji

SPOMIN
29. 4. 2019 je minilo pet let, odkar nas 
je zapustil dragi mož, oče, dedi, pradedi, 
brat, tast in stric

Silvester Koštomaj
S SOVRETOVE POTI 47, PTUJ

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu.
Vsi tvoji

Solza, žalost, bolečina
te zbudila ni,
a ostala je tišina,
ki močno boli.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega

Milojice Jevtovića
IZ POPOVCEV 7
19. 12. 1946–18. 4. 2019

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znan-
cem za podporo in sočutje v težkih trenutkih ter na pogrebni 
slovesnosti.

Žalujoči: vsi njegovi

P R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O VP R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O V

IZ 

NOVE 

ŠTEVILKE
www.reporter.si

POLITIKA
Kako je SDS obudila od mrtvih Jelinčiča in se uštela

AFERA
Ozadje pritiskov na sodnika Zvjezdana Radonjića

INTERVJU
Jože Hribernik, odvetnik, o globoki državi v sodstvu

INTERVJU
Zala Kralj in Gašper Šantl pred Evrosongom

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Horvat 
– drva, Moškanjci 1d. Tel. 051 667 170.

PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
predvsem hrast in bukev. Možnost 
odkupa tudi na panju. Aleksander 
Šket, s. p., Irje 3d, Rogaška Slatina. 
Tel. 041 785 318.

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in preostalo kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

V NAJEM oddam kmetijo, 9 hektarjev, s 
farmo za piščance – 20.000, možno tudi 
stanovanje 150 m2, ali pa prodam. Tel. 
041 512 475.

NEPREMIČNINE

PRAGERSKO – na mirni lokaciji prodam 
starejšo vzdrževano hišo tlorisne površine 
255 m2. Neposredna bližina vrtec, šola, 
trgovina, pošta in banka. Tel. 051/224-
665.

RAZNO

PRODAM malo vozen ford escort, letnik 
1986, registriran do 2. 5. 2019. Cena 
250,00 €. Tel. 031 703 572.

Vsako
sredo

ZA ZVEZDE

KMETIJSTVO

NESNICE, rjave, v 19. tednu, tik pred ne-
snostjo, prodajamo, možnost tudi dosta-
ve. Rešek, Starše 23. Tel. 02 688 13 81 
ali 040 531 246.

BREZPLAČNO oddam v najem vinograd 
300 trsov v Podlehniku. Tel. 02 782 71 
61.

PRODAMO mešani gozd 6600 m2 v 
občini Lenart, lokacija Selce, po ugodni 
ceni. Tel. 041 288 399.

PRODAM silažno nakladalno prikolico 
SIP, 28 m3, cena 750 EUR. Tel. 02 740 
15 56.

Na izbranih prodajnih mestih na voljo v kompletu 
Novice Svet24, za samo 2,39 EUR

in v kompletu z revijo Zarja in Vklop, za samo 2,99 EUR.*v
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NAJBOLJ 
BRANA
slovenska 
tedenska 

revija

NATAŠE GORENC 

Odpira vrata novi ljubezni

V svet bosta ponesla ljubezen

Usodni moški, ki lomijo srca

Vseeno mu je, kaj si mislijo o njem

»Mojega fanta to ne zanima!«

NAJLEPŠE JE DOMA!N
Odlične ideje za vaš dom na 84 straneh!

Že v prodaji www.revijadom2.si

PLESKANJE: kako se ga lotiti in kaj 

moramo pri tem vedeti?
6 načinov preurejanja vrtne HIŠKE

Popolna KUHINJA na vašem vrtu
15 stvari v vašem DOMU, 

ki se jih morate takoj znebiti!
Na OBISKU na križarski ladji

EKSOTIČNO sadno drevje, 
ki ga morate imeti
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Danes bo sprva delno jasno, sredi 
dneva in popoldne pa se bo spet 
pooblačilo. V notranjosti Slovenije 
bo občasno deževalo, bo pa dež do 
večera večinoma ponehal. Jutra-
nje temperature bodo od 5 do 10, 
v alpskih dolinah okoli 0, najvišje 
dnevne od 10 do 17 °C.
V sredo in četrtek bo deloma sonč-
no s kakšno popoldansko ploho. 
Topleje bo.

Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Ormož � Prometna varnost se je izrazito poslabšala

Na cestah bo več policistov
Letos se je stanje prometne varnosti izrazito poslabšalo, ugotavlja komandir Policijske postaje 
(PP) Ormož Edvard Cvetko. Obeta se večja navzočnost policistov na cestah.

Ormoški policisti so na območju 
celotne policijske postaje v lan-
skem letu odredili 4.905 preizku-
sov alkoholiziranosti z alkotestom, 
kar je za približno desetino manj 
kot leto poprej. Alkotest je bil po-
zitiven v 77 primerih, leta 2017 v 
99. Do streznitve sta bili pridržani 
dve osebi, zasegli so devet vozil 
in začasno odvzeli 34 vozniških 
dovoljenj. Sicer pa so pri nadzoru 
cestnega prometa ugotovili manj 
kršitev kot leto poprej. Med dru-
gim je bilo izdanih 1.485 plačilnih 
nalogov (v 2017: 1.924), 131 opozo-
ril (59), 63 obdolžilnih predlogov 
(86) ter 434 elektronskih plačilnih 
nalogov E-policist (199). S temi 
informacijami so se na zadnji seji 
seznanili ormoški občinski sve-
tniki. Svetnik Emil Trstenjak je ko-
mandirja PP Ormož Edvarda Cvet-
ka povprašal, zakaj so na območju 
ormoške občine tako pogoste 
meritve hitrosti ter zakaj je nadzor 

policistov ob prireditvah še vedno 
zelo poostren. Glede manjšega 
števila glob pa pikro dodal, da je to 
zgolj zaradi stavke. 

Nikar ne vozite pod 
vplivom alkohola

»Kot sem že v preteklosti 
večkrat povedal: mi ne varujemo 
območja Ormoža, območja PP 
Maribor in Slovenije, temveč mejo 
Schengena. Smo edini in zadnji na 
tej meji. Kar se tiče prireditev, že-
lim, da vsi, ki gredo nanje, tudi var-
no pridejo domov. In to naj nam 
bo osnova! V letošnjem letu se 
je v teh prvih treh, štirih mesecih 
stanje prometne varnosti izrazito 
poslabšalo. Lahko pričakujete, ne 
da nas bo manj na cestah, temveč 
več. In bomo tudi bolj kaznovali. 
Imamo več telesno poškodova-
nih. Nedavno se je zgodila nesre-
ča, v kateri se je kolesarka hudo 

poškodovala, ker je voznik, ki je 
vozil pod vplivom alkohola, za njo 
pripeljal s takšno hitrostjo, da je 
moral zavirati. Gospa se je ustraši-
la, zapeljala v jarek in si pri padcu 
zlomila zapestje. Pri kolesarjih in 
motoristih so posledice lahko hit-
ro hude. In tam, kjer je pristoten 
še alkohol, se ne moremo obračati 
stran,« je povedal Cvetko ter do-
dal, da se trudijo, da delo opravlja-
jo korektno.

Nasilje v družini
Kot sicer še kaže letno poročilo 

policistov, so imeli v lanskem letu 
na območju občine Ormož več 
dela na področju kriminalitete. 
Število kaznivih dejanj je bilo za 
skoraj deset odstotkov višje kot 
leto poprej. Obravnavali so 122 ka-
znivih dejanj, med njimi še vedno 
prevladujejo kazniva dejanja zoper 
premoženje, kot so tatvine, vlomi, 

poškodovanje tuje stvari. Teh je 
bilo 47, leto prej 46. Skrb vzbuja-
joče je povečanje števila kaznivih 
dejanj zoper človekovo zdravje (v 
2018: 20, v 2017: 7). Po besedah ko-
mandirja gre predvsem za kazniva 
dejanja, povezana s prepovedani-
mi drogami.

Krivulja števila kršitev navzgor 
se je prevesila tudi pri kaznivih de-
janjih zoper zakonsko zvezo, dru-
žino in mladino (2018: 14, 2017: 9), 
človekove pravice in svoboščino 
(2018: 13, 2017: 9) ter spolno nedo-
takljivost (2018: 6, 2017: 0). Veliko 
dela so opravili na področju javne-
ga reda in miru. »Obiskali smo vse 
žrtve nasilja v družini iz leta 2017. 
Ugotavljamo, da je nasilje v družini 
pri nas še vedno aktualno. Pogos-
to je povezano s prekomerno upo-
rabo alkohola in drugih substanc,« 
je pojasnil komandir Cvetko. 

Na Policijski upravi (PU) Maribor ugotavljajo, da so se prometno-
varnostne razmere pri udeležbi motoristov v cestnem prometu letos 
v primerjavi s predhodnimi bistveno poslabšale. Do sredine aprila so 
bili motoristi na tem območju udeleženi v 13 prometnih nesrečah, lani 
v istem obdobju v šestih. Trije so se hudo telesno poškodovali (lani 
nobeden), osem pa lahko (lani trije). V času velikonočnih praznikov 
sta se na območju PU Maribor zgodili prometni nesreči z udeležbo 
motoristov, v katerih sta ugasnili dve življenji. Na Koroškem je zaradi 
previsoke hitrosti umrl motorist, v Slovenskih goricah pa otrok – kole-
sar, v katerega je med prehitevanjem trčil motorist.

Tako kot na drugih področjih preventivnega dela so tudi nad ude-
ležbo motoristov v cestnem prometu policisti v Podravju pred dnevi 
izvedli poostren nadzor. V nedeljo, 21. aprila, so imeli v postopku 24 
kršiteljev: 18 so jih oglobili, trem izdali opozorila, zoper tri pa na so-
dišče podali obdolžilni predlog. Pet jih je vozilo pod vplivom alkohola, 
eden na območju policijske postaje Podlehnik pa brez vozniškega do-
voljenja. Policisti so mu motor zasegli. Kršitelja na območju policijske 
postaje Rače so policisti celo priprli. Vozil je neregistrirani moped, bil 
pa je tudi pod vplivom alkohola. Ker je s kršitvijo nadaljeval, so ga od-
peljali na pridržanje.

Da bi ceste terjale čim manjši davek, policisti na voznike apelirajo, 
naj vozijo previdno, preudarno in varno. Motoristi naj dosledno upo-
rabljajo zaščitno opremo, ki lahko ublaži poškodbe. Priporočljivo je, 
da nosijo svetla odsevna oblačila, predvsem pa spoštujejo cestnop-
rometne predpise (omejitev hitrosti, prilagoditev hitrosti razmeram v 
prometu, prepoved alkohola, drog …). Naj ne vozijo, če so utrujeni ali 
pod stresom, poskrbijo naj za tehnično brezhibnost vozila, še posebej 
pnevmatik, zavor, svetlobnih teles in verige. Tudi drugim udeležen-
cem v cestnem prometu policisti svetujejo, naj bodo na prisotnost 
motoristov pozorni.

Podravje � Neugodna statistika za motoriste

Do sredine aprila 
13 prometnih nesreč
Topli pomladni dnevi ljudi v njihovem prostem času 
kar vabijo v naravo: sprehajalce, pohodnike, tekače, ko-
lesarje, pa tudi motoriste. V vrstah motoristov pa ceste 
vsako leto terjajo tudi krvni davek. Največkrat so vzrok 
za prometne nesreče z udeležbo motoristov neprilagoje-
na hitrost, odvzem prednosti, nepravilno prehitevanje, 
alkohol …

Foto: Črtomir Goznik

Na območju PU Maribor letos v primerjavi z lanskim letom beležijo 
enkrat več prometnih nesreč z udeležbo voznikov enoslednih vozil, torej 
motoristov in mopedistov.Lani 164 prometnih nesreč

Na ormoških cestah se je v lanskem letu zgodilo 164 prometnih 
nesreč, leto prej 114. Ob siceršnjem porastu števila prometnih 
nesreč policisti ugotavljajo, da so bile ceste z vidika najhujših 
posledic varnejše: »Nismo obravnavali prometne nesreče 
s smrtnim izidom ter samo eno nesrečo (v 2017: 7), kjer je bil 
udeleženec hudo telesno poškodovan. Ob tem pa se je povečalo 
število lahko telesno poškodovanih. Tudi skupno število nesreč 
se je povečalo, vendar gre pri povečanju prometnih nesreč 
z materialno škodo predvsem zaradi drugačnega zajemanja 
podatkov, in sicer tako v letu 2017 in 2018, saj so zajeta tudi 
vsa poškodovanja vozil na parkirnih prostorih.« Pod vplivom 
alkohola je bilo pet povzročiteljev prometnih nesreč. Povprečna 
stopnja alkoholiziranosti je bila višja kot leto poprej; znašala je 
1,63 g alkohola na kg krvi.

Rodile so: Nataša Imenšek, 
Biš 32, Trnovska vas – deklica Elina; 

Tamara Štrafela, Nova vas pri Markovcih 14c, 
Markovci – deklica Mia; Ursula Rozman, Partizanska ulica 21, 

Poljčane – deklica Zara; Adrijana Prevolšek, Majšperk 3, Ptujska 
Gora – deček Jernej; Tanja Ovčar, Sedlašek 127, Podlehnik – 

deklica Tinkara; Marjeta Krajnc, Bukovci 82, Markovci – deklica 
Eva in deček David; Urška Sovič – deklica Viktorija; Tina Zelenik 
– deček Jaka; Maja Krajnc – deček Neo; Lendita Zidi – deček 

Muhamed Jusuf Arijan; Mateja Krajnc, Pacinje 6a, Dornava 
– deklica Tia; Jožica Čeh, Kukava 22, Juršinci – deklica Lara; 

Mateja Paveo, Kungota pri Ptuju 146, Kidričevo – deklica; Vanja 
Jug – deklica Ula; Nina Ramšak – Anže; Darja 

Štagar – Oskar.

Foto: MH

Komandir PP Ormož Edvard Cvetko

Previdno pri kurjenju kresov
Prvomajsko praznovanje tradicionalno spremljajo postavitve prvomajskih dreves (mlajev) in 

kresovanja. Na republiški upravi za zaščito in reševanje so tudi letos opozorili na previdnost pri 
kurjenju kresov. Predvsem mora biti kres ves čas pod nadzorom odrasle osebe. »Svetujemo, da 
mora biti prostor okoli kurišča kresa očiščen vseh gorljivih snovi vsaj v obsegu enega metra od roba 
kresa, hkrati mora biti zagotovljena požarna straža. Če ta ni zagotovljena, mora biti kurišče kresa 
obdano z negorljivimi materiali, kot so pesek, kamni, opeka ali kovina. Ob vetrovnem vremenu 
kresa ni priporočljivo prižigati, če pa že gori, je treba ob pojavu močnega vetra kurjenje prekiniti. 
Za kurjenje sicer priporočamo uporabo suhega lesa, prepovedano je uporabljati nevarne, vnetljive, 
eksplozivne in oksidativne snovi ter kuriti odpadke. Vedno je treba po končanem kurjenju ogenj 
in žerjavico povsem pogasiti. Priporočljivo je, da se kurišče prekrije z negorljivim materialom, na 
primer s peskom ali zemljo,« so poudarili na Upravi RS za zaščito in reševanje.                          (MZ)

Foto: Črtomir Goznik
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